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To je geslo, zapisano na plakatih za 11. kongres Zveze sindikatov Slovenije. Delegati so kritično 

ocenili opravljeno delo v preteklem štiriletnem obdobju, položaj delavca ni zadovoljiv, so menili. 
Družbenopolitične in predvsem gospodarske razmere so bile in so še vedno zapletene in težke in 
ponovno so sprejeli sklepe in stališča, ki nakazujejo poti reševanja in izboljšanja takšnega stanja. 
Hočemo znamo in zmoremo ne sme ostati le parola za novo obdobje, resnično pričakujemo, da bo
do izrečene besede postale tudi stvarnost.

Na 10. kongres se pripravljajo tudi slovenski komunisti, javne razprave omogočajo kritične raz
prave o dosedanjem delu, o spremembah statuta za boljše organiziranje in delovanje, kritična analiza 
političnega sistema pa je sestavni del priprav na pomemben dogodek, od katerega mnogo pričakuje
mo. Idejna in akcijska enotnost, bitka za lepši jutri delavskega razreda, oborožena z avantgardnimi 
silami, je nuja in porok za samoupravno socialistično družbo in Zvezo komunistov v njej. Znamo, 
zmoremo in bomo pa naj bodo dejanja za novo obdobje.

Celje - skladišče 
D -P e r

III 5/1986
»SAVINJSKI OBČAN« izdaja Občinska konferenca SZDL Žalec 
Urednički odbor: Venčeslav Satler (glavni urednik), Janez Krof
lič (odgovorni urednik), člani: Marjan Drobne, Jože Golič, Mar
jan Golob, Vera Kalčič, Janko Kos, Jernej Kočtomaj, Cveta Mi
kuž, Mojca Nahtigal, Darko Naraglav, Breda Verstoviek in Mi
lan Zupanc.

Novinarki; Irena Jelen-Baia, Marjana Matijec-Natek
Tajnica in vodja dopisniitva: Vladka Cerovček
Lektorica: Anka Krčmar
Naslov uredništva: Žalec, Heroja Staneta 1,
telefon: 711 -433 , 711-451
Grafična priprava: Savinjski občan
Tisk: ČGP Večer Maribor
Naklada 11 .000  izvodov

Po sklepu RK za informiranje i t .  4 2 1 -1 /7 2  je  časopis Sa
vinjski občan oproičen TPD.

Zaprta kandidatna lista
čeprav je  prva kandidacijska konferenca predlagala odprto listo kandi

datov za najodgovornejše funkcije v občinski skupSčini in samoupravnih in
teresnih skupnostih, zato so se zavzemale tudi nekatere občinske družbe
nopolitične organizacije, pa se je  predsedstvo Občinske konference SZDL 
Žalec odločilo, da predlaga drugi kandidacijski konferenci zaprto kandida
cijsko listo. Za to se je  zavzemal zlasti občinski komite ZKS na osnovi stališč 
temeljnih kandidacijskih konferenc. Tako bodo delegati na aprilskih zaseda
njih občinske skupščine in skupščine samoupravnih interesnih skupnosti iz
volili na predlog druge kandidacijske konference nosilce najodgovornejših 
funkcij v občini.

Na 2. strani objavljamo predlog predsedstva Občinske konference

J

Za nakup billrubinometra za celjsko porodnišnico naj bi osno
vne organizacije sindikata v občini namenile vsaj del denarja, ki bi 
ga prispevale namesto za praznovanje dneva žena. To sta letos že 
drugo leto predlagala svet za socialno varstvo In socialno politiko 
ter svet za družbeno-ekonomskl In družbeno-politlčnl položaj žensk 
pri občinski konferenci SZDL. Billrublnometer bi bil za celjsko po
rodnišnico velika pridobitev, je pa precej drag, saj stane že nad 3000

Sindikalne organizacije v žalskih delovnih organizacijah bi mo
rale že ob prvi akciji za nakup billrubinometra temeljito odigrati svo
jo vlogo. Vemo pa, da se to ni zgodilo, kajti denarja za ta aparat se 
je zbralo porazno malo, svoj delež pri tem pa je pridala še inflacija. 
Vemo In verjamemo, da so težki časi, in da povsod primanjkuje de
narja. Toda vse dotlej dokler ne bo manjkalo raznih praznovanj, pik
nikov In še česa, kar organizirajo sindikalne organizacije, ne bi sme
lo manjkati denarja za tako humane stvari. Ker gre za zdravje novo
rojenčkov nikomur ne bi smelo biti vseeno.

tisoč dolarjev. Do sedaj sta namenile denar zanj le dve sindikalni or
ganizaciji In sicer okoli 150 tisoč dinarjev.

V celjski porodnišnici bodo z nakupom tega aparata laže in hi
treje ugotavljali vrednost žolčnega barvila — bilirubina — v krvi. Z 
bilirubinometrom ga bodo odčitavali s pritiskom aparata na čelo no
vorojenca. Sedaj morajo za vsako ugotavljanje žolčnega barvila no
vorojenčku odvzeti kri. Delo za osebje bi bilo tako enostavnejše, kaj
ti v celjski porodnišnici se vsako leto rodi okoli tri tisoč otrok. Njiho
va jetra še niso sposobna predelati žolčnega barvila, ki nastaja iz 
razpadlih rdečih krvničk. Zato ima večina novorojenčkov zlatenico in 
hujša oblika le-te lahko povzroči celo okvaro mozga. Pravočasno 
ugotavljanje in zdravljenje je zato še kako pomembno, zato bi bila 
nabava te naprave nujna.

Marjana M-Natek

Nezaupnica
d irektorju

Na pobudo izvršnega odbora 
sindikata je delavski svet Aera — 
TOZD Kemija Šempeter zahteval 
odstop direktorja temeljne orga
nizacije. Poglavitni razlog za tak
šno odločitev so bili slabi gospo
darski rezultati v zadnjih dveh le
tih, še posebej pa lani, ko so za
beležili dobrih 170 milijonov izgu
be. Ob dvakrat večjem prihodku 
in 263-odstotni rasti porabljenih 
sredstev je bila rast dohodka 
manjša v primerjavi z letom 1984, 
več kot podvojila pa so se sred
stva za osebne dohodke. Tako 
jim je zmanjkalo sredstev za iz
boljšanje materialne osnove dela. 
Utemeljeno pobudo in zahtevo o 
zamenjavi vodstva TOZD podpi
rajo tudi občinski dejavniki. jk

Se odločate 
za poklic?

Se ne morete odločiti, kaj bi ra
di delali, za kakšen poklic bi se iz
šolali. Pomaga vam lahko poklicni 
svetovalec na Skupnosti za zapo
slovanje v Žalcu, vsako sredo od 
11. do -16. ure. Svetovanje je na
menjeno učencem, dijakom in 
staršem, ki jih zanimajo možnosti 
šolanja njihovih otrok. Vse infor
macije lahko dobijo tudi vsi, ki se 
želijo šolati ob delu, tu lahko do
bijo tudi prijave za vpis v prvi le
tnik visokošolske organizacije.

Sprejem programskih usmeri
tev delovanja komunistov v orga
nih in organizacijah občinske or
ganizacije ZK, obravnava pri
pomb na osnutek resolucije za 
deseti kongres ZK Slovenije in 
pripomb na osnutek statuta so 
bile med drugim osrednje točke 
dnevnega reda seje komiteja.

Razvoj in uveljavljanje politi
čnega sistema socialističnega sa
moupravljanja, naloge na področ
ju gospodarstva in družbenih de
javnosti, razvijanje SLO in DS in 
naloge pri uresničevanju vodilne 
vloge ZK so štiri temeljna po
dročja, zapisana v programskih 
usmeritvah. V njih pa so zajete 
tudi usmeritve iz dokumentov 10.

kongresa ZKS in 13. kongresa 
ZKJ.

Osnova za naloge na področju 
družbenoekonomskih odnosov 
pa je ocena razmer v občini. Pou
darjene so tudi naloge izhajajoče 
iz kritične analize političnega si
stema in dolgoročnega programa 
stabilizacije. »Naloge iz teh doku
mentov se morajo čimprej in do
sledno uresničiti, ker bi vsako od
stopanje in omahovanje pomenilo 
poglabljanje težav v gospodar
stvu in delovanju političnega si
stema,« so poudarili člani komite
ja. Programske usmeritve bodo 
služile osnovnim organizacijam 
za sestavo lastnih programov, ki 
bodo morali biti prilagojeni raz
meram v posamezni organizaciji.

V pripombah na osnutek reso
lucije za 10. kongres ZKS so člani 
komiteja menili, da bi bilo potreb
no navesti družbene dejavnosti, 
ki bodo imele prednost pri razvo
ju v naslednjem obdobju na sploh 
pa je vprašljiva delitev na bolj ali 
manj potrebne. Pripomnili so tu
di, da je potrebno doseči dosled
no uresničevanje vloge in funkci
je TOZD zapisane v zakonu o 
združenem delu. Sodili so tudi, 
da odnos do ZSMS ni ustrezno 
opredeljen, da bi vsebina Komu
nista morala biti aktualna, da bi 
služila sprotnemu informiranju 
članstva in nenazadnje, da je v 
resoluciji premalo poudarjen 
družbeni pomen dohodka.
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Obvezniki naborniki so svojo državljansko dolžnost — volitve opravili še pred odhodom na 
odsluženje vojaškega roka. Ob te j priložnosti so jim pripravili kulturni program, v imenu Ob
činske konference ZSMS jim je  spregovoril sekretar Janko Kos, Marjan Žohar pa jim je v ime
nu sekretariata za ljudsko obrambo zaželel srečno vrnitev. Vsem pa je  simbol — rdeč nagelj 
— pripela Jolanda Ušen. jk

Savinjski magazin Žalac
ZNAK ZAUPANJA IN SODELOVANJA



Zaprta kandidatna lista
PREDLOQ ZA NAJODGOVORNEJŠE FUNKCIJE V SKUPŠČINI OBČINE:
predsednik
skupičlne:
namestnik: 
Predsednica 
zbora KS:
namestnik:

predsednik 
zbora ZD:
namestnik:

predsedni
družbenopolitičnega
zbora:
namestnik:

Ludvik SEMPRIMOŽNIK, roj. 1943, dipl. ing. kmetijstva, zaposlen v Hmezad 
KZ Savinjska dolina

Franc ŽUŽELJ, roj. 1937, organizator dela, direktor DO Strojna Žalec 
Silva UČAKAR, roj. 1937, poslovodja, poslovalnica Savinjski magazin Vransko

Marjan Sever, roj. 1946, strojni tehnik, vodja vzdrževanja in investicij v Ga
rant Polzela

Franc JELEN, roj. 1939, vodja službe varnosti v TN Polzela

Udlja KOCELJ, roj. 1967, predmetna učiteljica slovenskega jezika na OŠ Pe
ter Šprajc-Jur Žalec

Ivan URANJEK, roj. 1922, višji upravni delavec, upokojenec 

Branko POVŠE, roj. 1948, srednja politična šola, SOZD Hmezad Žalec

ZA VODILNE IN DRUGE FUNKCIJE V SKUPŠČINAH SIS 
Občinska izobraževalna skupnost:
predsednik 
skupščine: 
namestnik 
predsednika: 
predsednik 
zbora uporab.: 
namestnik:

predsednik 
zbora izvajal.: 
namestnik:
Občinska skupnost otroškega varstva:
predsednik 
skupščine: 
namestnik 
predsednika: 
predsednik 
zbora uporab.: 
namestnik: 
predsednik 
zbora izvajal.: 
namestnik:
Občinska kulturna skupnost:
predsednik 
skupščine: 
namestnik 
predsednika:

Rafko KONČINA, roj. 1945, dipl. ing., direktor AGROS SIP Šempeter

Emilija ČBRNILA, roj. 1943, predmetna učiteljica, pomočnik ravnatelja COš 
Slavko Šlander Prebold

Jožica ŠKORJANC, roj. 1939, pravnicä, vodja komercialne službe TN Polzela

Slavko ŠTRAKL, roj. 1948, elektrikar, vodja izmene Hmezad DO Minerva Za- 
bukovica

Breda ŠIP, roj. 1949, predmetna učiteljica na OŠ Miroslav Širca Petrovče 

Danijela OCEPEK, roj. 1938, učiteljica na OŠ Peter Šprajc — Jur Žalec

Zoran KRITER, roj. 1957, ekonomist, vodja računalniškega centra SOZD 
Hmezad

Ivo VOLK, roj. 1941, višji upravni delavec, sekretar HMEZAD — DO Minerva 
Žalec

Nevenka ŽOHAR, roj. 1955, višji upravni delavec, TT Prebold

Vilma TEKAVC-VAŠ, roj. 1961, gradbeni tehnik, samostojna obrtnica 
Majda RAJH, roj. 1956, vzgojiteljica W Z  Janko Herman Žalec, enota Prebold

Katja KRAŠOVEC, roj. 1952, vzgojiteljica, W Z  Janko Herman Žalec

predsednik 
zbora uporab.: 
namestnik: 
predsednik zbora 
izvajalcev: 
namestnik:
Občinska telesnokultuma akupnost:

Valerija VERDNIK, roj. 1943, ekonomistka, samostojna obrtnica

Henrik KRAJNC, roj. 1952, učitelj, sekretariat za LO

Jože MEH, roj. 4958, trovec, operater na računalniku SOZD HMEZAD Žalec

«Peter KOS, roj. 1952, kmet
Anton UPLAZNIK, roj. 1935 elektrikar, vodja delavnice Ingrad Celje 

Jaka JERŠIČ, roj. 1939, tekstilni tehnik, TN Polzela

predsednik
skupščine:
namestnik
predsednika:
predsednik
zbora uporab.:
namestnik:

predsednik 
zbora izvajal.: 
namestnik:

Mitja URISBK, roj. 1941, orgaplzator dela, vodja TOZD Keramika v KIL Liboje

Darko NARAGLAV, roj. 1952, srednja politična šola, mojster belilec v TT Pre
bold

Jože KEK, roj. 1938, varnostni inženir, vodja službe za varstvo pri delu v Ju- 
teks Žalec

Paimira AMBROŽ, roj. 1956, predmetna učiteljica telesne vzgoje na COŠ 
Slavko Šlander v Preboldu

Rudi KRONOVŠEK, roj. 1944, dipl. ing. strojništva, vodja raziskav in razvoja v 
Gorenju, T. Velenje

Andrej ŠPORIN, roj. 1957, dipl. ekonomist, instruktor — organizator v Hme
zad — Interna banka Žalec

Občinska zdravstvena skupnost:
Jože JAN, roj. 1937, politolog, direktor Gradnja Latkova vaspredsednik

skupščine:
namestnik:

predsednik 
zbora uporab.: 
namestnik: 
predsednik 
zbora izvaja.: 
namestnik:

Alenka BOŽINOVIČ, roj. 1948, višja medicinska sestra, glavna sestra v ZD 
Žalec

Franci VOVK, roj. 1955, dipl. ekonomist, analitik v Hmezad Agrina Žalec

Anica ROTAR, roj. 1947, tekstilni tehnik, tajnica, Juteks Žalec 
Vera KOS, roj. 1955, farmacevtski tehnik, Lekarna Žalec

Metka PODBREOAR, roj. 1952, zdravnica v ZD Žalec 

Občinska skupnost socialnega skrbstva:

Irena ZLOBEC, roj. 1954, pravnica, vodja splošne službe v Slovin Žalec 

Slavko RESNIK, roj. 1952, dipl. pravnik, sekretar IS SO Žalec

predsednik
skupščine:
namestnik
predsednika:
predsednik ZU:
namestnik:

predsednik 
zbora izvajal.: 
namestnik:

Hilda PREMIK, roj. 1934, učiteljica ha OŠ Nade Cilenšek, Griže 
Ljubica HLADE, roj. 1951, organizator dela, vodja prodaje IGM Gradnja La

tkova vas
Drago CEHNER, roj. 1948, učitelj sekretar OZ DPM Žalec

Ljubo LAMPRET, roj. 1948, socialni delavec na Centru za socialno delo v Žal
cu

Samoupravno stanovanjska skupnost:

predsednik 
skupščine: 
namestnik 
predsednika: 
predsednica ZU:

namestnica: 
predsednik 
zbora izvajal.: 
namestnik:

Anton AJDIČ, roj. 1945, organizator družbenega standarda v SOZD Hmezad

Slavko SATLER, roj. 1936, šofer, skladiščnik surovin v Aero — TOZD Kemija 
Šempeter

Kristina KOČEVAR, roj. 1934, višja socialna delavka, vodja obče kadrovske 
službe v TT Prebold

Motka TOMINŠEK, roj. 1956, ekonomski tehnik, kadrovik v KIL Liboje 
Robert ZOFFL, roj. 1950, gradbeni tehnik, pomočnik direktorja TOZD GO Ža

lec
Anton HRIBAR, roj. 1936, gradbeni tehnik, vodja inženiringa v Zavodu za na

črtovanje Žalec

Občinska skupnoat za zaposlovanje:
predsednik Filip LESJAK, roj. 1944, upravni pravnik, vodja splošno-kadrovskega sektorja
skupščine: Hmezad Agrina Žalec
namestnik Ivanka KRAOL, roj. 1938, pravnik, sekretar SOZD Hmezad
predsednika:

Občlnaka skupnost za socialno varstvo:
predsednik Breda ŽAGAR, roj. 1950, dipl. pravnica, pravnica v SOZD Hmezad Žalec
skupščine:
namestnica: Vasilija KRAJNC, roj. 1937, administrativni delavec, vodja službe za splošne

zadeve v Juteks Žalec
Občinska raziskovalna skupnost:

predsednik
skupščine:
namestnik
predsednika:

Jože PRAPROTNIK, roj. 1945, dipl., ing. kemijske tehnologije, vodja predela- 
•  ve plastike
Tomaž URANJEK, roj. 1955, dipl. ing. strojništva, vodja razvoja v Ferralit Ža

lec

Skupnost pokojninskega in Invalidskega zavarovanja
predsednik Zorko GODLER, roj. 1931, pravnica, upokojenka iz Liboj
zbora delegatov: 
namestnica: Minka ŽILNIK, roj. 1932, politologinja, vodja splošno-kadrovske službe v 

Hmezad DO Kmetijstvo Žalec

Ugodna le zunanjetrgovinska 
menjava
Lani manjši fizični obseg proizvodnje ob večjem številu zaposlenih

Čeprav nekateri kazalci gospo
darjenja v preteklem letu niso po
vsem primerljivi, pa je na dlani, da 
resolucijskih ciljev nismo uresni
čili in da so se negativna gibanja 
sredi leta nadaljevala vse do kon
ca leta. Izrazito negativen trend 
se kaže v fizičnem obsegu proiz
vodnje, izgubah, reproduktivni 
sposobnosti, delitvi čistega do
hodka in zaposlovanju. Če upo
števamo zaostrene pogoje go
spodarjenja — od denarno kre
ditne politike, obrestnih mer, te-

Fizični obseg proizvodnje se je 
v primerjavi z letom 1984 zmanj
šal, je tudi manjši od rasti v SRS, 
na to pa je vplivala predvsem pro
izvodnja reprodukcijskega mate
riala. Posledice se odražajo v do
seženem prihodku, nanj pa so 
vplivale tudi zaloge in nerealizira
ni prihodki. Zaostajanje je največ
je v gradbeništvu in trgovini, med 
nosilci razvoja pa v SIP-TOZD 
TKS, TN Polzela — TOZD Ženske 
nogavice in TOZD Moške nogavi
ce, Juteks in še vrsta manjših or
ganizacij. Rast porabljenih sred
stev ni primerljiva zaradi obračun
ske spremembe. To velja tudi za 
primerljivi dohodek, ki pa kljüb te

čaja dinarja, težave v zvezi z iz
voznimi krediti, razpolaganje z 
devizami pa vse do cenovnih ne
skladij, potem moramo k rezulta
tom dodati predznak: objektivni 
vzroki, čeprav subjektivnih ne ka
že prezreti. Ob takšnem stanju 
pa se vse bolj zaostrujejo razme
re v družbenih dejavnostih oziro
ma je prizadet razvoj občine.

Sicer pa si najprej poglejmo 
nekatere kazalce gospodarjenja v 
preteklem letu, primerjane z le
tom 1984:

(v 000 din) 
91.661.840 169% 
73.196.394 185% 
18.860.382 169% 
12.712.353 160% 
9.635.854 189% 
1.330.955 87% 
5.158.462 144% 

13.306 105% 
1.199.064 260% 
7.847.525 108 % 

96,9 %

mu beleži realen padec. Za čisti 
dohodek velja zapisati, da je bila 
delitev neugodna. Kar 84 odsto
tkov vseh sredstev je bilo name
njenih za osebne dohodke in 
skupno porabo. Delitvena politika 
je torej prekoračila vse resolucij- 
ske okvire. Ob 79-odstotnem po
večanju cen so bili osebni dhodki 
realno večji za dva odstotka. 
Kljub takšni rasti osebnih dohod
kov pa še vedno zaostajajo za 
poprečjem v regiji in republiki. 
Amortizacija, zlasti minimalna, je 
dosegla zelo nizko rast, zato je 
vprašljiva nadomestitev osnovnih 
sredstev. Ker pa upada tudi re
produkcijska sposobnost, je ja

sno, da bo ogrožen tudi nadaljnji 
razvoj gospodarstva. Slabšo aku
mulativno sposobnost beleži 23 
OZD, brez akumulacije pa je pre
teklo leto zaključilo osem OZD. 
izgubo so zabeležile Koto— 
TOZD Inde Vransko (63,902.967 
din); Garant Polzela (3.627.165 
din); Aero—TOZD Kemija Šem
peter (174.309.437 din); Z a rja - 
TOZD Lesna industrija 
(17.142.272 din); Hmezad—Mle
karna Arja vas (790.124.965 din); 
Hmezad—Čebelarska zadruga 
(21.353.051) in Hmezad—Gostin
stvo in turizem (128.604.583 din). 
Tako so se izgube več kot podvo
jile, razen Hmezadovih organiza
cij, so ostale izgubo pokrile.

Ugodna gibanja so bila dose
žena le v zunanjetrgovinski me
njavi, ki se je povečala za osem 
odstotkov, za dobrih trinajst od
stotkov pa na konvertibilnem tr
žišču. Največji izvozniki so bili 
SIP, Hmezad Export-import in Ju
teks; na konvertibilno tržišče pa 
tudi TT Prebold. Ugodno je še 
vedno tudi pokritje uvoza z izvo
zom.

Ekonomske zakonitosti, ki niso 
zajele še celotnih reproverig, so 
lani najbolj prizadele predeloval
no industrijo, pred tem pa trgovi
no. Vprašanje pa je, kako dolgo 
bo treba še čakati na prodor eko
nomskih zakonitosti v bazično in
dustrijo, ki v veliki meri tudi vpliva 
na predelovalno industrijo, ki je v 
občini najbolj zastopana. Investi
cijska vlaganja so bila dosežena v 
mejah načrtovanega obsega, ve
čina sredstev pa je bila namenje
na za gospodarske naložbe. Na
zadnje pa ne bi smeli prezreti po
datka, da je bila rast zaposlovanja 
večja od načrtovane, kar pa se ni 
odrazilo v fizičnem obsegu proiz
vodnje. jk

celotni prihodek 
porabljena sredstva 
dohodek (primerljiv) 
čisti gohodek 
del ČD za OD 
del ČD za izboljšanje ma
terialne osnove 
sredstva za reprodukcijo 
zaposlenost na osnovi ur 
izgube 
izvoz
fizični obseg proizvodnje

Davčni sistem še premalo učinkovit
Spremeniti bo treba predvsem našo zavest

Zbori občinske skupščine bo
do med drugim na seji, ki bo 27. 
marca, obravnavali tudi poročilo 
o izvajanju davčne politike. Izvr
šni svet na izvajanje davčne poli
tike sicer ni imel pripomb, sprejel 
je le naročilo upravi za družbene 
prihodke, naj uveljavi spremembe 
zakona o stavbnih zemljiščih, pri 
čemer gre za nekatere novosti pri 
odmerjanju nadomestila za upo
rabo stavbnega zemljišča. O tem 
bodo razpravljali tudi delegati 
zborov občinske skupščine.

Ob prebiranju poročila o izvaja
nju davčne politike so se nam za
stavljala nekatera vprašanja, na
nje je odgovoril načelnik uprave 
za družbene prihodke Silvester 
Jošt.

Sistem obdavčitve dohodka iz 
kmetijske dejavnosti je bil lani 
nespremenjen, ob enakem kata
strskem dohodku in 1-odstotni vi
šji stopnji davka so bila zbrana 
sredstva (23 milijonov din) le za 
dobro tretjino večja kot leta 1984. 
Zaradi spremenjenih cen lesa na 
panju je bil davek od posekanega 
lesa dva in polkrat večji. Olajšave 
pri davku od kmetijstva so bile 
priznane v višini več kot devet mi
lijonov din. Sicer pa davek pred
stavlja 24 odstotkov, zdravstveno 
varstvo 17, starostno zavarovanje 
en odstotek, pokojninsko in inva
lidsko zavarovanje pa kar 48 od

stotkov dajatev. Po dejanskem 
dohodku je bil odmerjen davek 
osemnajstim zavezancem v višini 
528 milijonov din. »Število zave
zancev, ki jim je bila priznana 
olajšava za oddane tržne viške, 
se je precej povečalo, dvakrat 
večja pa je bila višina priznanih 
olajšav,« je še dodal Silvester 
Jošt.

Davek od dohodka gospodar
ske dejavnosti oziroma obrti je bil 
odmerjen za leto 1984 od skup
nega števila 603 zavezancev sku
paj 161-tim zavezancem, kar po
meni, da je davek plačala le do
bra četrtina zavezancev. Od 72 
gostincev je bil davek odmerjen 
desetim, od 103 avtoprevoznikov 
pa je davek plačalo le 14 zave
zancev. »Zaradi sprememb zako
na najhitreje narašča število za
vezancev, ki so obdavčeni v pav
šalnem znesku. Vendar pa kljub 
temu ni bistvenih sprememb pri 
tistih obrtnikih, ki poslujejo z go
tovino, pri gostincih recimo bla
gajne niso prinesle nič novega, 
zato dvomimo v realno prikazova
nje dohodka. Pri zavezancih, ki 
so obdavčeni po dejanskem do
hodku, je lani bil dohodek večji za 
80 odstotkov, ostanek čistega 
dohodka pa za 20 odstotkov. 
Stopnja rasti je nižja od inflacije, 
stanje pa je odraz gospodarskih 
razmer in sistema obdavčitve.

Davčni sistem namreč ni spodbu
jal k ustvarjanju višjega dohodka, 
ostanka čistega dohodka in k 
razširjanju materialne osnove de
la. Spremembe zakona pa naj bi 
te slabosti odpravile. Davčne olaj
šave so bile višje za 42 odsto
tkov, predvsem na račun vlaganj 
v razširjeno reprodukcijo.

»Po napovedi za preteklo leto 
so najvišji skupni dohodek prija
vili Radivoj Pristovšek, organiza
tor dela, 3.803.446; Stanko Ko
želj, ekonomist 3.356.064; in Jože 
Grušovnik, dipl. ing., 3.012.367. 
Pri teh gre za dohodek, prido
bljen tudi z naslova inovacij. Šte
vilo napovedi se sicer povečuje, 
zmanjšuje pa se število zavezan
cev, ki jim je odmerjen davek,« s 
temi podatki je postregel Silve
ster Jošt. Ko smo mu zastavili 
vprašanje, kako je z ugotavlja
njem izvora premoženja, je na 
kratko odgovoril, da ni bilo storje
nega nič, saj so postopki dolgo
trajni in zapleteni, iz izkušenj pa 
ugotavljajo, da ni mogoče doseči 
bistvenih rezultatov. Sicer pa je 
mnenja, da je kaznovalna politika 
premila in da ne daje ustreznih 
rezultatov. Morali pa bi spremeni
ti predvsem zavest, da smo obča
ni dolžni prispevati skladno s svo
jimi možnostmi za skupne potre
be. To velja tudi za preprečevanje 
prekrškov, ki jih mnogokrat spod
bujamo tudi sami. jk

Ker je  na domačem tržišču vse manj povpraievanja po kmetijskih priključkih, si v tem elj
ni organizaciji PKM Strojna Žalec prizadevajo čimveč prodati na tujem. Tako v letošnjem letu 
načrtujejo 15-odstotni izvoz, za katerega bodo iztržili 20 milijonov din. Te dni že odpremljajo 
trosilce in sejalnike za Francijo in Belgijo, izvažali pa bodo tudi na Švedsko in še v nekatere 
države Zahodne Evrope.
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Zastave, slavoloki, lepaki In gesla pa 
slavnostno okrašena volišča, pred- 

•vsem pa več kot tisoč marljivih obča
nov in aktivistov, ki so storili vse, da 
so volitve, ta izjemno pomemben poli
tični dogodek, dobro uspele, takšna je 
bila torej podoba v četrtek, 13. marca, 
v organizacijah združenega dela in 16. 
marca v krajevnih skupnostih. Izvolili 
smo več kot tri tisoč delegatov v 
skupščino družbenopolitične skupno
sti in skupščine samoupravnih interes
nih skupnosti, glasovali pa smo tudi o 
'isti kandidatov za drvžbsnepolitiči 
zbor.

Veliko dela pa je bilo opravljene
ga že v pripravah na volitve, ki so tra
jale več kot leto dni. Sedaj smo torej 
izvolili delegate, vsem zaupamo in jim 
nalagamo težko delo. Pričakujemo 
več kot so v času delegatskega siste
ma doslej storili dosedanji delegati, 
čeprav tudi njim ne moremo naprtiti 
vseh težav in problemov, ki jih bodo 
morali reševati novi delegati. Novi de
legati pa pričakujejo več pomoči od
govornih dejavnikov, kajti brez njih de
legatski sistem ne bo doživel napred
ka. Nasploh je bilo v pogovorih z volil- 
ci največkrat slišati besedo ODGO
VORNOST. Predsedstvo občinske 
konference SZDL je že naslednji dan

Ko smo obiskali nekatera volišča v 
krajevnih skupnostih, smo slišali tudi 
nekatere zanimive ugotovitve. Tako 
kot običajno je večina občanov volila 
že v dopoldanskih urah, le manjši del 
popoldan. Marsikje pa so tudi tokrat 
morali čakati na nekatere posamezni
ke, ki so svojo državljansko dolžnost 
opravili šele tik pred zaključkom voli
tev. Nanje so se člani volilnih odborov 
upravičeno jezili, saj so jih morali čaka
ti, ob 19. uri pa delo seveda še ni bilo 
opravljeno.

Takšen odnos do aktivi
stov in ne nazadnje do volitev je vse 
prej kot primeren, med občani pa so 
tudi takšni, ki So od družbe že mnogo 
dobili ali pa to še pričakujejo. Mnogo 
dela so imeli volilni odbori v tistih kra
jevnih skupnostih kjer so se odločili za 
odprte kandidatne liste. V Žalcu, kjer 
so imeli le tri volišča, je bilo treba pre
gledati na enem volišču kar 1048 gla
sovnih lističev. Zato bodo morali v pri
hodnje razmišljati o več voliščih. Tudi 
tokrat pa se je izkazalo, da so občani 
volili po vrstnem redu, ker vseh kandi
datov niso poznali in tako niso bili iz
voljeni kandidati, ki so bili zapisani v 
zadnjem delu glasovnice. Torej odprta 
lista ni povsem opravičila namena. In 
še ena zanimivost. Volilni odbor Obrt-

PovedaSi so na 
volišču

Potek volitev v organizacijah 
združenega dela in krajevnih 
skupnostih smo spremljali tudi 
novinarji Savinjskega občana in 
v razgovorih z dosedanjimi in no
vimi delegati zapisali mnenja o 
dosedanjem delu delegatskih te
les, načrtih in željah novoizvolje
nih delegatov.

Ksenija Grum, Hmezad Agrina:
-Naša delegacija za zbor združenega 
dela se je v začetku redno sestajala, 
kasneje pa je bilo nekaj težav. Namreč 
šoferji, ki so bili iz opravičljivih razlo
gov odsotni, bili so na vožnjah, pa tr
govci, ki niso mogli zapustiti prodajne
ga pulta, se seveda niso mogli udele
ževati sej delegacije pa tudi sej občin
ske skupščine. Kadar je bila na dnev
nem redu za našo delovno organizaci
jo pomembna točka, smo se sestajali 
skupaj s predstavniki vodstva, samou
pravnih organov in družbenopolitičnih 
organizacij in tako skupno oblikovali 
stališča. Pa tudi veliko neodgovornih 
delegatov je bilo, pa jih zaradi zahtev
nih postopkov nismo zamenjali. V pri-

gat po dogovorjenem ključu, tako da 
smo prišli na vrsto vsi. Nekaj težav je 
bilo z delavci, ki delajo v izmenah. Naj
več dela je imel vodja delegacije, ki se 
je moral za sejo pripraviti. Temeljiteje 
smo obravnavali tiste zadeve, ki so bi
le za nas pomembnejše, z vodstvi 
družbenopolitičnih organizacij smo 
dobro sodelovali. Sicer pa je vsak de
legat dobil v roke Delegata in'si sam 
prebral to, kar ga je zanimalo. Prav bi 
bilo, da bi v gradivu dobili tudi variant
ne predloge, saj bi se s tem zanimanje 
delegatov tudi povečalo. Tako pa se
daj vse preveč glasujemo o že vnaprej 
dogovorjenih sklepih ali stališčih, za
vedam pa se, da vedno tudi to ni mo
goče drugače.«

Franc Hrastovce, SIP — TOZD 
TKS, predsednik volilne komisije: 
»Imamo eno volišče in 906 volilnih 
upravičencev. Nočna izmena je volila 
že ob šesti uri in ob osmi uri smo imeli 
že več kot polovično udeležbo. Delav
ci, ki so na bolezenskem dopustu, so 
prišli volit brez posebnega poziva, kar 
potrjuje njihovo visoko zavest. Imamo 
zaprto kandidatno listo, saj smo v ča
su evidentiranja in kandidiranja opravi
li široko javno razpravo in je vsak imel 
možnost izreči mnenje o kandidatih.

udeleževali. Med drugim je nekaj kriv
de tudi v preobsežnem in za delegate 
z manj znanja in usposobljenosti pre
zahtevnem gradivu. Ker predlagatelji 
na seji skupščine podajajo uvodne ob
razložitve, sodim, da bi bila gradiva 
lahko bolj zgoščena, kogar pa zanima
jo podrobnosti, pa jih naj dobi na seji 
ali pa naknadno v pisni obliki. Ni prav, 
da delegati dobivamo dodatno gradivo 
na mizo, kar je še posebej prisotno v 
republiški skupščini, saj se v takšnem 
primeru delegat nima nobene možno
sti posvetovati z bazo. Najbolj pa me 
je vedno motilo, ko so nas odgovorni 
funkcionarji prepričevali, da moramo 
nekaj sprejeti, čeprav smo pred tem 
že trikrat glasovali proti. Vse preveč 
odločitev se prenaša tudi na delegate 
skupščine, ko pa bi lahko kakšno 
odločitev sprejeli že posamezni odbo-
n' Tako bi seje bile tudi mnogo krajše, 
nam pa bi prikrajšali mnogo dragoce
nega časa. Zato, da formalno dviguje
mo roke in odločamo o zadevah, ki so 
že vnaprej dogovorjene na višjih rav
neh, res ne potrebujemo takšne mno
žice delegatov na sejah. V praksi smo 
še daleč od zapisanih načel delovanja 
delegatskega sistema, vse skupaj pa 
bi morali precej racionalizirati. Kruh si 
namreč služimo predvsem z delom.«

cejšnjega porasta števila šolskih 
. otrok, ki imajo sedaj dvoizmenski po
uk. Danes so nam ponudili tudi pred
log programa samoprispevka, v kate
rem je zajet tudi ta problem. Kolikor, 
bo v moji moči, se bom trudila, čeprav 
kmetje ne moremo na seje v vsakem 
času, saj je treba najprej opraviti pri 
živini ali na njivi. Delavci v večini opra
vijo seje med delovnim časom, nas pa 
delo vedno počaka. Prav pa je, da 
smo vključeni tudi kmetje, saj se več
krat čutimo odrinjene «

Franc Krajnc, Žalec: »Delegati 
za pokojninsko zavarovanje bi se mo
rali bolj zavzemati za upokojence, še 
zlasti za tiste, ki imajo majhne pokojni
ne. Včasih smo na volitvah volili s kro
glicami in je bilo bolj enostavno, sedaj 
pa je toliko pisanja, da mi je moral po
magati sin. Veliko predlaganih, zlasti 
mlajših, pa tako ne poznam, sicer pa 
upam, da bodo v redu. Sicer pa bi mo
rali več delati in manj govoriti.«

Slavica Čehovin, Žalec: »Sem 
študent VEKŠ v Mariboru in sem volila 
tudi v šoli. študentje z marsičem ni
smo zadovoljni, naši problemi niso 
majhni, zato se zavzemamo za hitrejše 
odpravljanje slabosti v naši družbi. 
Ljudje, posebej pa še funkcionarji, ki 
si niso ustvarili zaupanja, bi morali

Milan Bratušek, Ksenja Onim, Jože Križnik, Jelka Kajtna, Frane Hrastovec, Boris Turk, Dani Kopušar,

po volitvah ocenilo potek volitev, ki so 
potekale brez negativnih pojavov in v 
izredno dobrem vzdušju. To seveda 
potrjuje tudi udeležba, ki je bila visoka 
tako v združenem delu kot v krajevnih 
skupnostih. V organizacijah združene
ga dela je volilo 11058 volilcev od 
12279 vpisanih v volilne imenike, kar 
pomeni, da je bila udeležba 90-odstot- 
na. Od 1301 vpisanih volilcev v obrti je 
volilo 1078 volilcev, 83-odstotna ude
ležba pa je bila precej boljša kot pred 
štirimi leti. V krajevnih skupnostih je 
volilo 25814 občanov od 27476 vpisa
nih v volilne imenike, udeležba je bila 
torej 94-odstotna. Na 44 voliščih je vo
lilo 2065 kmetov kooperantov od 2191 
vpisanih, udeležba pa je bila 98,7-od- 
stotna. Za listo kandidatov za družbe
nopolitični zbor se je izreklo 22122 ob
čanov oziroma 85,85 odstotka vseh 
volilcev, proti je bilo 2292 glasovnic, 
1344 pa je bilo neveljavnih. V posa
meznih krajevnih skupnostih pa 
so zabeležili naslednjo udeležba: 
Andraž 94%, Braslovče 95%, Gali
cija 92%, Gomilške 97%, Gotovlje 
94% , Griže 94%, Letuš 99%, Ubo
je  94%, Petrovče 94%, Polzela 
95% , Ponikva 95%, Prebold 95%, 
Šempeter 95%, Šešče 98%, Tabor 
94% , Trnava 99%, Vinska gora 
95%, Vransko 93%, Žalec 89% in 
Vrbje 96%.

nega združenja je denar za malico na
menil za bolnišnico.

. Za nami je torej zahtevno delo, za 
katerega izreka občinska konferenca 
SZDL zahvalo in priznanje vsem aktivi
stom, ki so največ pripomogli k uspe
šno opravljeni nalogi. Pred nami pa je 
štiriletno obdobje dela novih delegat
skih teles, ki jih čaka odgovorno, zah
tevno in naporno delo. Izvolili smo jih, 
ker jim zaupamo in od njih veliko, veli
ko pričakujemo

Milan Bratušek, predsednik ob
činske volilne komisije: »Komisija 
je spremljala potek volitev in po poro
čilih volilnih komisij v organizacijah 
združenega dela in krajevnih skupno
stih ocenila, da so le-te potekale 
skladno z zakonom in ni ugotovila no
benih nepravilnosti. Prav tako ni bilo 
negativnih izpadov oziroma motenj 
poteka volitev. Nekaj težav je bilo z 
volilnimi imeniki, v veliki meri tudi po 
krivdi občanov, ki kljub pozivu in za
konski dolžnosti niso uredili oziroma 
uskladili podatkov v volilnih imenikih.

Zato je nujno, da to store čimprej. Vo
lišča, ki imajo preveliko število volil
cev, bo nujno potrebno razdeliti v več 
volišč, kajti za volilne odbore je delo v 
takšnih primerih prenapòrno.«

hodnje bi morali to možnost uvesti. 
Naša delegacija je imela tudi pripom
bo, da seje sredi delovnega časa niso 
v duhu stabilizacijskih prizadevanj. Bili 
smo tudi mnenja, da so delegacije v 
majhnih temeljnih organizacijah, v ka
terih so delavci veliko na terenu ali pa 
nujno vezani na delovno mesto, zelo 
vprašljive«

Jože Križnik, Obrtno združe
nje, vodja delegacije za zbor združe
nega dela: »Naša delegacija se je se
stajala redno in le enkrat je naš dele
gat manjkal na seji občinske skupšči
ne iz opravičljivega razloga. Na sejah 
smo temeljiteje razpravljali o vpraša
njih obrti, o drugih vprašanjih pa bolj 
informativno. Kadar pa smo se morali 
temeljiteje pogovoriti o naših vpraša
njih, smo imeli neposredne razgovore 
z občinskimi dejavniki. Z njimi smo do
bro sodelovali. Delegatsko glasilo je 
velik napredek, saj je bolj pregledno in 
pomembne zadeve si lahko tudi shra
niš, kar prej ni bilo mogoče.«

Jelka Kajtna, Aero — TOZD Ke
mija: »V delegaciji za zbor združene
ga dela sem bila že v preteklem ob
dobju in bom tudi v prihodnjem. Se
stajali smo se redno, na seje občinske 
skupščine pa je šel vedno drug dele-

Nasploh pa so volilni postopki preveč 
zapleteni in bi jih morali poenostaviti.«

Borit Turk, SIP -  TOZD TKS:
»Bil sem delegat za področje telesne 
kulture in naša delegacija je bila pre
cej aktivna. Vseskozi smo se zavze
mali za večjo podporo rekreativnega 
in množičnega športa in moram reči, 
da smo tudi uspeli. Žal za to dejavnost 
nikoli ni dovolj sredstev in jih je tako 
težko pravično razdeliti «

Dani Kopušar, SIP — TOZD 
TKS: »Na bolezenskem dopustu sem 
že skoraj dve leti in da komisija ne bi 
po nepotrebnem čakala, sem prišel 
volit brez posebnega vabila. Sicer pa 
je voliti naša dolžnost. Doslej še ni
sem bil delegat, če pa bi mi zaupali to 
dolžnost, bi se zavzemal za uresniče
vanje sprejetih nalog. Prav tega pa pri 
delegatih in sploh v naši družbi precej 
pogrešamo«

Miran Miklavžin, LIK Savinja:
. »Bil sem delegat za zbor združenega 
dela v občinski in republiški skupščini. 
Veliko težav in slabosti je bilo, zato ni 
čudno, da delegatski sistem še ni pri
šel v zavest vsakega delegata. Da se 
nismo redno sestajali v naši delegaciji, 
smo veliko krivi tudi sami. Tudi sej ob
činske skupščine se nismo- redno

Mirko Ulaga, KS Gotovlje: »Če
bom danes izvoljen, potem bom dele
gat za zbor KS že drugi mandat. Naša 
dosedanja delegacija ni bila najbolje 
sestavljena zaradi izmenskega dela in 
zaradi pogoste službene zadržanosti 
delegatov smo večkrat bili na sejah le 

•trije ali štirje. Sedaj upam, da bo bolje, 
saj smo bili pozorni prav na to. Bilo pa 
je prisotnih precej objektivnih in tudi 
subjektivnih vzrokov za slabše dose
danje delo. Kljub prizadevanjem neka
terih nalog, ki nam jih je naložila kraje
vna skupnost, nismo uspeli rešiti. Ena 
takšnih je avtobusno postajališče, za 
katerega se bomo zavzemali tudi v no
vem mandatu. Prav bi bilo, da bi dele
gatsko gradivo dobival vsak delegat 
tudi v prihodnje, v nasprotnem prime
ru bomo delegati brez nujnih informa
cij. Predlagam pa. da so gradiva bolj 
zgoščena, v njih naj bo le bistvo.«

Katarina Jelen, Velika Pireši-
ca: »Najprej sem glasovala za delega
te v krajevni skupnosti, potem pa kot 
kooperantka še delegate z zbor 
združenega dela. Temeljito sem pre
gledala predlagane liste kandidatov in 
ker večino poznam, sem se tudi laže 
odločila. Prvič sem tudi sama delegat
ka za vzgojo in izobraževanje. Prav v 
naši krajevni skupnosti nastaja vse 
večji prostorski problem zaradi pre-

svoja mesta prepustiti sposobnejšim, 
še zlasti mlajšim, čeprav izkušenj ne 
kaže zapostavljati.«

KATARINA MARINKO, Matke:
Na volitve sem prišla iz Matk pod Go- 
lavo in na volišče me je pripeljal ne
čak, sicer pa sem prihajala sem ob 
takšnih prilikah vedno peš, čeprav 
imam od doma do Matk dve krepki uri 
hoda in se mi leta že nagibajo čez 
šestdeset. Letos pa so mi začele na
gajati noge, kar dosti so trpele vse 
moje življenje, in sem se na volišče pr
vič pripeljala. Zavedam se svoje dolž
nosti do skupnosti in upam, da bodo 
tudi meni priskočili na pomoč, ko jo 
bom potrebna. Delegate, za katere 
sem obkrožila, »za«, v večini poznam 
in se mi ni bilo težko odločiti.

FRANC VASLE, delegat KS An
draž: »V drugem in tretjem mandat
nem obdobju sem bil delegat že v to
varni in v krajevni skupnosti, sedaj pa 
sem zopet delegat za zbor krajevnih 
skupnosti občinske skupščine Žalec. 
Povedati moram, da delo delegatov, 
posebno pri nas, ni lahko. Andraž je 
ena tistih krajevnih skupnosti v občini, 
ki nima delovnih organizacij. Upam, da 
bom kot delegat delo opravil po svojih 
zmožnostih, mislim, pa, da bi morali v 
skupščini delegatove pripombe več
krat upoštevati.«

Miran Miklavžin, Mirko Ulaga, Katarina Jolen, Franc Krajnc, Slavica Čehovin, Franc Vasle, Katarina Marinko Volitve so spremljali J. Kroflič, 1- Korber, T. Tavčar in D. Kobal



Po poteh NOB v Savinjski dolini

Resnica o sporni zadevi Ota Terglava-Groma
Začetek polemike je leto 1981, 

ko so na Polzeli postavili spome
nik žrtvam fašizma. Takrat se je 
pojavilo med žrtvami tudi ime Ter
glav Oto-Grom. Občinski odbor 
ZZB NOV Žalec je na to takoj rea
giral, ker je bilo znano, da ome
njeni ni bil žrtev fašizma, pač pa 
ga je NOV obsodila na smrt zara
di dezerterstva iz partizanov in 
povezave z belo gardo. Na tako 
odločitev 0 0  ZZB NÖV Žalec so 
negativno reagirali nekateri posa
mezniki in pa tudi sorodniki s Pol
zele, zaradi česar je bil 0 0  ZZB 
NOV Žalec prisiljen pridobiti pi
sna dokazila o sovražnem delova
nju Ota Terglava-Groma v času 
NOV, predvsem po letu 1943. Do
kazila, ki so v arhivu 0 0  ZZB 
NOV Žalec in tudi v Muzeju revo
lucije Celje, so številne pisne izja
ve borcev NOV, ki so bili s Tergla
vom v partizanih vse do njegove
ga pobega, dopis RSNZ Ljublja
na, ki ima gestapovske dokumen
te, iz katerih je razvidno, da je bil 
Oto Terglav-Grom dezerter in 
prepričan belogardist. Tudi origi
nalni dokumenti gestapa Celje 
dokazujejo sodelovanje Ota in 
Matije Terglava z njimi. Ti doku
menti so v Muzeju revolucije v 
Celju.

Po temeljiti raziskavi primera je 
bilo ugotovljeno, da ime Ota Ter
glava-Groma ne sodi na spome
nik žrtev fašizma na Polzeli, kar je 
bila skupna ugotovitev KO ZZB 
NOV Polzela in 0 0  ZZB NOV Ža
lec, s tem pa je bila zadeva tudi 
končana v letu 1981.

Ob praznovanju praznika ob
čine Žalec leta 1984 je bila izdana 
tudi monografija Polzele, katere

urednika uredniškega odbora sta 
bila Vili Vybihal in Stanko Novak. 
Izšla je leta 1985, v njej pa se je 
ponovno pojavilo ime Ota Tergla
va-Groma kot žrtve fašizma in 
povzročilo ogorčenje med borci 
in aktivisti NOV, ki so primer Ota 
Terglava dobro poznali. V časopi
sih se je pričela objava člankov, 
najprej proti objavi Ota Terglava v 
Monografiji kot žrtvi fašizma, nato 
obramba urednikov, da Oto Ter
glav ni bil sovražnik NOV. 
Predsedstvo Občinskega odbora 
ZZB NOV Žalec je ugotovilo, da 
je objava spornega imena v mo
nografiji Polzele samovolja ured
nikov, kar so potrdili tudi KO ZZB 
NOV Polzela in drugi odgovorni 
funkcionarji družbenopolitičnih 
organizacij in krajevne skupnosti. 
To pa potrjuje dejstvo, da KO 
ZZB NOV Polzela sploh ni bila 
povabljena k sodelovanju pri pi
sanju monografije, tudi ne k po
glavju, ki zajema čas NOB na Pol
zeli.

Predsedstvi 0 0  ZZB NOV in 
OK SZDL Žalec sta skupno s 
predstavniki KO . ZZB NOV, KK 
SZDL in KS Polzele soglasno 
ugotovili, da ime Ota Terglava- 
Groma ne sodi v monografijo 
med žrtve fašizma in ga je treba 
iz nje črtati, javnost pa informirati 
o resničnosti zadeve Ota Tergla
va-Groma kot dezerterja in pri
staša bele garde. To obveznost 
so prevzeli predstavniki DPO Pol
zela, vendar do danes tega niso 
storili.

Občinski odbor ZZB NOV Ža
lec je pristojne organe na Polzeli 
pisno opozoril na izyedbo te na
loge in na njen rok, sicer bo na
njo odgovoril sam.

. Dezerterstvo Ota Terglava- 
Groma iz I. Pohorskega bataljona 
in pripadnost beli gardi dokazuje
jo naslednji dokumenti: Izjava To* 
neta Ulriha-Kristla z dne 15. 5. 
1981 (v arhivu 0 0  ZZB NOV Ža
lec) ; izjava Janeza Strigla z 
dne 12. 5. 1981 (arhiv OO ZZB 
NOV Žalec) ; izjava Antona Škr- 
la z dne 27. 5. 1981 (arhiv ZZB 
NOV Žalec) ; knjiga Frana Za
laznika — Dolga in težka pot 
1941—1945; izjava Jožeta Les
jaka, gestapovskega zastopnika 
Hansa Göttleja z dne 27. 4. 1944 
o tem, da je Oto Terglav dezerti
ral in se tako znebil partizanstva 
(arhiv Muzeja revolucije Celje); 
izjava Jožeta Remeniha-Petra 
z dne 5. 6. 1981 (arhiv ZZB NOV 
Žalec); dopis Republiškega se
kretariata za notranje zadeve Lju
bljana z dne 17. 9. 1981 o pripad
nosti Ota Terglava belogardi
stom; povezanost z gestapovski
ma zaupnikoma Jožetom Lesja
kom in Matijem Trglavom, ki je bil 
med vojno blokfürer na Polzeli, 
pa dokazujejo tudi gestapovski 
dokumenti, ki se nahajajo v Mu
zeju revolucije v Celju.

Iz vseh navedenih dokumentov 
je jasno razvidno, da je Oto Ter
glav-Grom dezertiral iz partizanov 
in bil nato resnični pristaš bele 
garde, zato ne more biti njegovo 
ime napisano med tistimi, ki so 
dali svoja življenja v borbi proti 
okupatorju in domačim izdajal
cem.

Urednika monografije oziroma 
pisca člankov Vybihal in Novak 
sta s svojim pisanjem poskušala 
rehabilitirati Ota Terglava-Groma 
s tem, da je bila Terglavova druži
na med prvimi na Polzeli, ki se je

vključila v OF, kar nesporno drži, 
saj o tem pričajo žrtve. Pismo, ki 
ga pisca navajata oziroma ga hra
ni njegova sestra Štefka, pa je 
povsem dvomljivo, saj je datirano 
s 15. 8. 1943, takrat pa je bil Oto 
Terglav že osem mesecev izven 
svoje enote in se je skrival nekje 
v Šmihelu. V pismu pa je vse pol
no protislovij, ki niso skladne z 
dogajanji v NOB,

Delež driižine Terglav je za 
NOV vsekakor precejšen, saj je 
žrtvovala pèt življenj, vendar pa 
to ni opravičilo in rehabilitacija za 
Ota Terglava-Groma, ki se je ko
nec leta 1942 premislil in zapustil 
partizane, se skrival in navezovat 
stike s sovražnikom OF.

V času NOV je vsak odgovarjal 
za svoja dejanja, zato se je tudi 
dogajalo, da je del družinskih čla
nov sodeloval z OF, del pa z oku
patorjem, kar še posebej velja za 
sodelovanje z belo gardo.

Občinski odbor ZZB NOV Ža
lec je na volilni skupščini dne 24. 
januarja 1986 zadevo Ota Tergla
va-Groma ponovno razjasnil v že
lji, da preko informativnih sred
stev javnost seznani z dejanskim 
stanjem, vendar so se vsi časopi
si spretno izognili imena Ota Ter
glava. Predsedstvo je nato na 
svoji seji dne 19. februarja 1986 
sklenilo, da predsednik razjasni 
javnosti sporno »zadevo Terglav« 
in jo prikaže v pravi luči. Nadalje 
je predsedstvo obsodilo ravnanje 
Vybihala in Novaka, ki s popače
njem dogodkov in zadev iz časa 
NOB rušita ugled borcev in aktivi
stov NOV.

Predsednik
OO ZZB NOV OBČINE ŽALEC: 

Rado Cilenšek

Martin Košir si je  ogledal Dom SLOEdo Pavšič v razgovoru s predstavniki občinskih organov za 
SLO in DS

Ìinnrn7iinin oilUDIoK prGuSlaVniKOV CiDorozemn sil
J

Sredi marca sta se mudila na 
obisku v naši občini komandant 
Teritorialne obrambe SRS gene
ralmajor Edo Pavčič in republiški 
sekretar za ljudsko obrambo 
Martin Košir. Visoka gosta so 
predstavniki občinskega štaba

TO, sekretariata za ljudsko 
obrambo komiteja za SLO in DSZ 
ter sveta za ljudsko obrambo se
znanili z delom, organiziranostjo, 
uspehi in težavami na področju 
splošnega ljudskega odpora in 
družbene samozaščite in v njej

oboroženih sil. še posebej pa so 
gosta zanimali pogoji dela občin
skega štaba TO in sekretariata za 
ljudsko obrambo v novem objek
tu. Po ogledu Doma SLO sta izre
kla precej pohvalnih besed na ra
čun funkcionalne ureditve, ki je

zgledna. Vidi se, da ste se nalog 
na področju SLO in DSZ lotili re
sno, zato imate tudi rezultate,« je 
med drugim dejal Martin Košir.

jk

--------------------------------- ---------------- -------------------------------------------------------------- - ,

Kritike na nepravi naslov________________
Ko pozimi cestešin ulice niso 

splužene, ko radiatorji ne ogreje
jo stanovanj, ko usahnejo pipè, 
tedaj jezo najprej stresemo nad 
delavci DO Komunala. Če je že 
jeza upravičena, pa vendar za vse 
le niso krivi. »Odgovornosti ne 
zanikamo, tudi napak ne, vendar 
jih sami tudi v bodoče ne bomo 
rešili. Naša delovna organizacija 
ima status posebnega družbene
ga pomena, tega se tudi zaveda
mo, zaradi finančnih težav pa te 
naloge ne moremo opravljati. 
Skladno z družbenim odgovorom 
zatakne tudi na tem področju. Ne 
zanikamo tudi subjektivnih vzro
kov,« je na naša vprašanja odgo
voril direktor DO Komunala Vili 
Korent.

Največji proDiem predstavlja 
preskrba s pitno vodo. Lani je bi
lo veliko težav zaradi izredne su
še. To se nam lahko še ponovi, 
če ne bomo poskrbeli za hitrejšo 
izgradnjo zajetij, za izgradnjo no
vega in za obnovitev sedanjega 
omrežja. Zmotno je pričakovati, 
da bomo ta problem rešili z voda
rino, saj zbrana sredstva ne za

doščajo niti za obratovanje in 
vzdrževanje sedanjega omrežja. 
To potrjuje tudi 16.798.000 din iz
gube pri vodooskrbi v lanskem 
letu. Porast cene vodarine je bil 
namreč nižji od inflacije in stro
škov, saj so se za nekatere, kot 
so energija, laboratorijski pregle
di in za investicijsko vzdrževanje 
več kot podvojili. Zato delavce 
Komunale boli očitek direktorja 
TT Prebold Ivana Žagarja, obja
vljenega v Delu, da bi bilo zanje 
ceneje, če bi delavcem namesto 
pitne vode brezplačno dali liter vi
na. Predstavniki Komunale so 
nas prosili, da objavimo pojasni
lo, kajti ta trditev ni točna in je 
povsem izkrivljena. DO Komunala 
namreč ostane od zbrane vodari
ne le 39% odstotkov zbranih 
sredstev, ostalo pa gre za izgrad
njo kanalizacije, za Območno 
vah, kakršne so bile letošnjo zi
mo, pa v prvem trenutku ne zmo
remo vsega, zato pričakujemo tu
di nekoliko več potrpljenja, pozi
mi pa nam bi lahko pomagali tudi 
občani. j<er pa ža| vec|no prev
ladujejo tržni odnosi, ne pa svo
bodna menjava dela, se večkrat

bi morali upravljati s komunalnimi 
objekti — in z objekti skupne 
komunalne rabe, za kar pa je na 
razpolago vse manj sredstev. Po
goji dela in ne nazadnje tudi 
osebni dohodki niso vabljivi, zato 
se ubadamo tudi s pomanjka
njem delavcev. Ob večjih teža- 
vodno skupnost, Temeljno vodno 
skupnost in za prevzem novih vo
dovodnih priključkov. »Opozoriti 
želimo predvsem, da čutimo vsi 
premalo odgovornosti do te po
membne življenjske dobrine, ka
ko pa je z združevanjem sredstev 
za te namene, pa nam je tudi do

bro znano. Zato se zaradi po
manjkanja pitne vode neupraviče
no jezijo občani na nas, kajti brez 
večjih vlaganj ne bo dovolj vode,« 
so še dodali predstavniki Komu
nale. Tudi pri toplotni oskrbi so 
bile letošnjo zimo težave, večkrat 
je primanjkovalo goriva pa tudi 
okvare ogrevalnih sistemov so jih 
pestile. Zato že pripravljajo pove
zavo kotlovnice na trdo gorivo s 
kotlovnico na tekoče gorivo.

jk

Vabilo brigadirjem

Letos mineva 40 let, ko smo s 
pomočjo mladinskih delovnih bri
gad začeli obnovo domovine. Se
znami brigadirjev, ki jih imamo, 
so precej pomanjkljivi, še manj 
pa je zapisanega in ohranjenega 
iz tistih časov. Mi pa bi radi zapi
sali čimveč, zato bomo organizi
rali s-ečanja in pogovore. Zato 
vas prosimo, da nam sporočite,

kdaj in kje ste bili v MDA. Če pa 
imate morda ohranjene tudi foto
grafije, vas prosimo tudi zanje. 
Po objavi vam jih bomo vrnili.

Predlagamo vam, da poprimete 
za pero, spomine zlijete na papir 
in nam jih pošljite. Radi jih bomo 
objavili. Če pa želite, da vas obiš
čemo, nam sporočite naslov.

Spomeniki in spominska 
obeležja NOB

V počastitev 40-letnice osvoboditve in 45-letnice vstaje bo 
izšla knjiga Spomeniki in spominska obeležja NOB v občini Ža
lec. Edicija bo nov in bogat prispevek k ohranjanju in razvijanju 
revolucionarnih tradicij NOV na našem območju. Služila bo kot 
učbenik in pripomoček za pohode po partizanskih poteh, lahko 
pa tudi kot spominsko darilo.

Cenr v prednaročilu je 1.200 dinarjev, naročila zanjo pa 
sprejemata naše uredništvo in Mladinska knjiga Žalec.

V__________ _ __________ J
Posojila za borce

Samoupravna - stanovanjska 
skupnost občine Žalec bo na seji 
skupščine, ki bo konec meseca 
sklepala o razpisu natečaja za 
dodelitev posojil udeležencem 
NOV iz sredstev solidarnosti v vi
šini 5.000.000 dinarjev in upoko
jencem iz sredstev SPIZ v višini
2.700.000 dinarjev.

Natečajne pogoje bodo spreje-

in upokojence
le organizacije ZZB NOV v krajev
nih skupnostih in Občinski odbor 
ZZB NOV, kot tudi vsa društva 
upokojencev in Zveza društev 
upokojencev Žalec, kjer bodo za
interesirani dobili natančnejše in
formacije glede potrebne doku
mentacije.

Natečajni rok bo trajal dvajset 
dni, računajoč od 1. aprila dalje.

Varujmo gozdove 
pred požari!

Sodoben človek se rad vrača k 
naravi, prav zaradi pogostejših 
stikov z gozdom pa je večja tudi 
nevarnost požarov. Po podatkih 
je kar 90 odstotkov gozdnih po
žarov zakrivil človek. Nevarnost 
požarov pa se poveča spomladi z 
nastopom sušnega obdobja. Naj
nevarnejši je čas, ko sneg skop
ni, trava, stelja in gozdna podrast 
pa se osuše in postanejo lahko 
vnetljivi, posebno še, če ni pada
vin. Nevarnost gozdnih požarov 
pa pospešuje še veter. Najpogo
stejši so požari v iglastih gozdo
vih, kjer je dovolj suhega, hitro 
vnetljivega materiala.

Najpogostejši povzročitelj 
gozdnih požarov je človek in si
cer hote ali nehote. K sreči člo
vek le redko zavestno povzroči 
požar, nehote pa često postane 
požigalec zaradi nevednosti, ne
pazljivosti, malomarnosti ali ne
previdnega ravnanja z ognjem v 
neposredni bližini gozda ali v 
njem.

Najpogostejši vzrok požarov v 
spomladanskem času je nepre
vidno čiščenje, požiganje travišč 
in grmovja v neposredni bližini 
gozda, za kar pa je dokazano, da 
ogenj požgano zemljo osiromaši

Na osnovi 8. in 11. člena samoupravnega sporazuma o temeljih 
plana Občinske raziskovalne skupnosti Žalec za obdobje 
1986—90 objavljamo

RAZPIS
za občinski raziskovalni program za leto 1986

1. Za raziskave, ki obravnavajo občinske probleme (s področja 
gospodarske, prostorske in socialne problematike občine)

2. za raziskave, ki obsegajo skupne medobčinske oz. regijske 
probleme (problematika okolja)

3. razvojno-raziskovalne naloge, ki obravnavajo razvojno pro
blematiko prestrukturiranja žalskega gospodarstva, in sicer:

— dolgoročne raziskave novih proizvodnih usmeritev
— uporabne raziskave za izboljšanje tehnologije, ki bodo re

zultate dajale v tekočem srednjeročnem obdobju
— razvojne naloge, ki predstavljajo prenos raziskovalnih do

sežkov v prakso.

Naloge pod 1. točko sofinancira Občinska raziskovalna skup
nost do višine 70 % naloge, pod 2. točko do višine 40 % in nalo
ge pod 3. točko do višine 30 %.

Rok za prijavo nalog je 20 dni po objavi v Savinjskem občanu.

Morebitne druge potrebne informacije dobite na Skupnih služ
bah SIS Žalec, Pečnikova ulica 1, telefon 713-121, kamor pošlji- « 
te tudi prijave.

Občinska raziskovalna skupnost 
ŽALEC

objavlja razpis za podelitev nagrad in priznanj

INOVATOR ŽALEC 1985
Na osnovi pravilnika o podeljevanju nagrad in priznanj Inovator 
Žalec bo občinska raziskovalna skupnost Žalec podelila za

— množično inventivno dejavnost — pet priznanj z denar
nimi nagradami in pet priznanj

— razvijanje in uvajanje nove proizvodnje in poslova
nja — tri priznanja in denarne nagrade

— raziskovalno delo — tri priznanja in denarne nagrade

Za nagrado in priznanje INOVATOR ŽALEC 1985 lahko kandidi
rajo zaposleni v občini Žalec.

Prijave na posebnih obrazcih zbirajo in posredujejo vse OZD v 
občini. Dodatne informacije daje Občinska raziskovalna skup
nost Žalec:

za organske snovi, tla postanejo 
slabo prepustna za vodo, pa tudi 
pridelek je manjši.

Da se bomo ubranili gozd
nih požarov, moramo upošte
vati !

— da je  prepovedano vsa
ko kurjenje ognja v gozdu ali 
vsaj SO metrov od njegovega 
roba;

— da je v vetrovnem vre
menu ali suinem obdobju 
prepovedano vsako netenje 
ognja tam, kjer je  ogrožen 
gozd;

— da mora vsakdo, ki opa
zi gozdni požar, če ga ne mo
re sam pogasiti, o tem obve
stiti najbližjo postajo milice, 
gasilce ali področno gozdar
sko osebje;

—, da je hkrati dolžnost 
vsakega posameznika tudi, 
da opozori, prepreči ali javi 
vsako kurjenje tam, kjer je  
ogrožen gozd;

— če se pojavi požar, je  
treba za gaženje uporabljati 
sveže smrekove veje ali po
žarne metle, tam, kjer je  to 
mogoče, pa tudi vodo.

Anton Gros
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Občanova okrogla miza —- namenjamo jo predkongresni razpravi

r

()b probilemih v [cmetijstvu: Gasimo le požar, nikoli žerjavice 1
A

Kmetijstvu smo v resolucijah in planskih dokumentih že tolikokrat obljubili boljše 
ta  se, da o tem že čivkajo vrabci na strehah. Od teh lepih obetov pa je  bilo uresničene
ga le bore malo. Lani je  poleg vsakega namolženega litra mleka priteklo še okoli pet
deset dinarjev izgub v družbeni proizvodnji in okoli petnajst dinarjev izgub v koopera
cijski. Pri vsakem kilogramu mladega pitanega goveda so kmetijci na družbenih far
mah priredili skoraj 300 dinarjev izgub, kooperanti pa okoli 110 dinarjev na kilogram. 
Toliko so znašale razlike v cenah med stroški, ki jih imajo proizvajalci, in tistim zne
skom, ki ga dobijo za liter mleka ali kilogram mesa. Zato trditev, da kmetijstvo še ni 
bilo v tako slabem položaju, ni iz trte zvita.

Cenovna neskladja že vrsto let prizadevajo kmetijce v žalski občini. Delež kmetij
ske proizvodnje je  v njej dokaj visok. Poleg hmeljarstva sta dobro razvita še prireja 
mesa in mleka — tako v zadružnem kot v družbenem sektorju.

Kako so sploh še lahko gospodarili v tako slabih razmerah za kmetijstvo, kje so 
glavni vzroki za nastale probleme, koliko družba pomaga pri reševanju nastalega po
ložaja in kje kmetijci vidijo rešitve, pa so bila glavna vprašanja Občanove okrogle mi
ze. Pogovora ob njej so se udeležili Edi Omladič, direktor Kmetijstva Žalec; Vlado 
Kralj, direktor Kmetijske zadruge Savinjska dolina; Jože Šalamun, predsednik občin
skega sklada za intervencije v kmetijstvu in hkrati vodja tehnoloških služb v zadrugi. 
Od kmetov pa se je  pogovora udeležil le Franc Potočnik; Ivan Povše, ki je  kmet in obe
nem predsednik zadružnega sveta, pa je  bil zaradi obilice dela zadržan.

Savinjski občan: Stanje v kmetijstvu se je  pravzaprav slabšalo celotno preteklo 
srednjeročno obdobje. Kako ste izpolnili načrtovano proizvodnjo v družbenem sektor- 
iu, ki tudi prej prikazuje, koliko je  rentabilna prireja mesa in mleka.

Omladič: Če ocenjujemo pre
teklo obdobje, je bila samo leta 
osemdeset pozitivna nula, potem 
pa je bilo iz leta v leto slabše. Da
nes že lahko bijemo plat zvona, in 
to resno, ne le za kmetijstvo, 
temveč za prehrano. Pri nadpo- 
prečni mlečnosti v slovenskem in 
tudi v evropskem merilu smo do
segli porazne rezultate. Prav za
to, ker je porušen odnos med 
vhodnimi in izhodnimi surovinami.

Največjo vlogo je tukaj odigrala 
cena kapitala, kajti obresti v nje
govi strukturi so bile 35-odstot- 
ne, medtem ko smo za osebne 
dohodke namenili le šest odsto
tkov vsega denarja. Cena denarja 
je popolnoma razvrednotila naša 
tehnološka prizadevanja, in če bi 
se obnašali ekonomsko, bi morali 
proizvodnjo mleka in mesa že 
ukiniti. V mlečni proizvodnji smo 
imeli lani okoli 150 milijonov di
narjev izgub, to na liter mleka 
znaša okoli 30 dinarjev. Pri tem je 
znesek izgub še vedno manjši 
kot so poprečne slovenske izgu
be pri litru mleka.

Savinjski občan: Kako se 
slab položaj kmetijstva odra
ža v kooperantski proizvod
nji. Kmet izgub ne prikazuje, 
ni pa rečeno, da njegova ra
čunica še lahko prenese ra
zlike v cenah.

Kralj: Kooperant formalno res 
nima izgube, da je njegovo delo 
plačano, pa ne morem trditi. Na
še kmetije so sorazmerno majh
ne, zato je ekonomičnost in ren
tabilnost temu ustrezna. Kmet se 
le laže prilagodi tržni situaciji.

Šalamun: V kooperantski
proizvodnji je odkupna cena za li
ter mleka 55 dinarjev s premijami 
vred, v resnici pa je kmetov liter 
vreden 72 dinarjev. Pri mesu so 
razlike še večje in ker je bil janu
arja majhen odkup, so mesarji v 
svojo izgubo povečali ceno na 
440 dinarjev, razlika v ceni pa je 
še vedno znašala 125 dinarjev. 
Do teh neskladij prihaja zato, ker 
se je lani meso podražilo le dva
krat in njegova cena ne sledi inf
laciji ostalih proizvodov. Zaradi 
razmer, ki vladajo v tej dejavnosti, 
kmetje poskušajo obdržati le pro
izvodnjo, ki jo morajo imeti. Zato 
smo imeli v kooperaciji za deset 
odstotkov manjšo realizacijo.

Potočnik: V klavnicah še je 
odkup zmanjšal, drugače pa se 
veliko govori o »črnih zakolih«. 
Menim, da je to pokazatelj, da na 
tržišču nekaj ni v redu. Če bi bila 
razlika le za en ali dva stara milijo
na, si prav gotovo ne bi splačalo 
mazati rok. Ker pa je razlika tudi 
do deset starih milijonov. . .

Savinjski občani: Razlike 
med stroški in prodajnimi ce
nami niso od včeraj. Kolik
šen je  znesek le-teh in s 
kakšnimi težavami se spopa
date zaradi njih?

Omladič: Izgube v prireji mle
ka in mesa imamo pet let. V vseh 
teh letih smo na račun cenovnih 
neskladij pokrili okoli 300 milijo
nov dinarjev izgub, in če bi to

preračunali na današnji znesek, 
bi bila izguba verjetno že okoli 
milijardo dinarjev. Pri nas je šlo 
vse to na račun hmeljarstva. Na 
drugih območjih v državi so druž
bene farme večinoma ukinili. Mi 
smo prirejo obdržali. Povečali pa 
smo delež lastne krme, tako da 
kupujemo le petino krmil.

Šalamun: Po'podatkih, s ka
terimi razpolagam, je lani kmetij
stvo v republiki dobilo 1,25 mili

jarde nepovratnih sredstev, 1,1 
milijarde nadvse ugodnih kredi
tov, torej vsega skupaj nad dve 
milijardi dinarjev. Hkrati pa je dalo 
družbi na račun neskladja cen 18 
milijard dinarjev.

Omladič: V vsej povojni zgo
dovini gre za prelivanje že v pri
marni delitvi. Druge panoge so se 
razvijale na plečih kmetijstva. 
Obratnega prelivanja nikoli ni bi
lo. V zadnjih dveh letih pa gre še 
za drug tok, ker ta vseskozi ropa- 
na dejavnost nima akumulacije, 
nima lastnih sredstev. Zato si mo
ra kmetijstvo denar za poslovanje 
izposojati od drugih panog. Za 
kmetijstvo so obresti potem stro
šek, za druge pa so dohodek. Še 
pred leti je bila za kmetijstvo 
obrestna mera trikrat manjša od 
splošne obrestne mere. In če je 
le-ta danes 60 odstotkov, bi mo
rale biti obresti za kmetijstvo 20 
odstotkov. Tega nam družba ne 
prizna. Tisti pa, ki ima kapital v ro
kah, še vedno mirne vesti draži 
svoje proizvode.

Franc Potočnik: »Z dragimi 
krmili, umetnimi gnojili in za
ščitnimi sredstvi kmetje ne 
moremo proizvajati poceni 
hrane.«

Potočnik: Trdim lanko, oa ni 
vse cena. Pred leti sem kot kmet 
z devetimi hektarji zemlje lahko 
plačal vse obveznosti zanjo s tre
mi tonami krompirja, za kilogram 
krompirja sem dobil dva kilogra
ma umetnih gnojil. Danes za ena
ko količino dobim le pol kilogra
ma gnojil.

Omladič: V družbeni proiz
vodnji povrh vsega že zelo težko 
obvladujemo področje fizičnega 
dela. Delavci zaradi slabih pogo
jev dela odhajajo za boljšim kru

hom. Lani smo imeli na nekaterih 
farmah kar 30-odstotno fluktuaci
jo delovne sile. Prav zato, ker ne 
moremo nuditi primernih osebnih 
dohodkov. Na drugi strani pa za 
rudarje in druge, ki nimajo toliko 
težjega dela, zagotavljamo tudi 
dva in polkrat večje prejemke. 
Zato trdim, da so delavci v kmetij
stvu zapostavljeni.

Savinjski občan: To menda 
ni samo vprašanje osebnih 
dohodkov, kolikšen pa je ob 
tem stalež živine ob teh izgu
bah? Ali ste število govedi že 
zmanjšali ali ta ukrep zaen
krat le še napovedujete?

Omladič: Ocenjujemo, da bo
mo morali število zmanjšati za 
petino. Ob manjši čredi pa bi po
tem povečali proizvodnjo. Izpad 
mleka ne bi bil tolikšen, ker bi po
večali mlečnost na šest tisoč li
trov po kravi. V teh razmerah pa 
ekonomike še vedno ni.

Šalamun: Lani smo imeli v ko
operaciji deset odstotkov manjši 
odkup. V celotnem srednjero
čnem obdobju smo povečali pri
rejo mladih pitanih govedi za tri 
odstotke in mleka za štiri. V naši 
proizvodnji je zelo velik problem 
razdrobljenost, saj imamo nad 
800 proizvajalcev mleka. Tistih, ki 
ga oddajajo pod pet tisoč litrov, 
pa je tri četrtine, in to niso tržni 
proizvajalci. Zaradi splošnega 
slabšanja razmer pa se število le- 
teh še veča.

Kralj: Mi smo si pri mlečni 
proizvodnji zadali zelo ambicio
zen načrt, predvsem zaradi po
treb mlekarne v Arji vasi. Letni 
odkup naj bi znašal okoli 10 mili
jonov litrov mleka, dejansko je 
potem prišlo v zbiralnice okoli 
osem in pol milijonov litrov. Trdim 
lahko le, da so kmetje proizvedli 
več mleka kot smo v zadrugi pla
nirali, vendar vsega niso oddali.

Savinjski občan: Kaj po
meni dosežen odkup za za
drugo?

Kralj: Zaradi visokih obresti 
na vložen kapital je štiriodstotna

Vlado Kralj: »Glede na vlože
no delo je zaslužek zadruge 
majhen.«

marža za mlado pitano govedo in
2,5 dinarjev za liter mleka prema
lo za financiranje naših služb. Za
to iščemo druge vire financiranja. 
Zadruga je lani še dokaj ugodno 
poslovala, vendar se bojim, da 
bodo letošnji rezultati veliko slab
ši.

Savinjski občan: Če v obči
ni ne bi imeli tako razvite 
hmeljarske proizvodnje, bi 
bili po vsej verjetnosti že pri
siljeni narediti korenite spre
membe v živinoreji. Denar iz

hmeljarstva se je  do sedaj
prelival v mlečno in mesno 
proizvodnjo. Kako dolgo bo 
ta do sedaj še akumulativna 
dejavnost to prenesla?

Omladič: Glede na to, da se 
to ponavlja že več let, je vsako 
nadaljnje prelivanje lahko usod
no. Govedoreja že ogroža norma
len razvoj hmeljarstva in če se to 
ne bo izboljšalo, bo dolina zaradi 
slabega hmelja ob velik del deviz
nega priliva.

Savinjski občan: Ali gre za 
podoben primer v koopera
cijski proizvodnji, so vse 
ostale proizvodnje toliko ren
tabilne, da jim ni potrebna 
kakšna posebna pomoč?

Kralj: Ker kmet ne dela po
sebnih obračunov, bi težko trdil 
kaj takšnega. Če vzamem za pri-

Edi Omladič: »Pri nadpopre- 
čni mlečnosti v slovenskem 
merilu smo dosegli porazne 
finančne rezultate.«

mer zelenjadarsko proizvodnjo, 
bi kmetje z njo ekonomsko go
spodarili. Omejuje nas trg. Vsa 
proizvodnja, to je 1500 ton, je le 
za enega pospeševalca. Stroške 
proizvodnje v hmeljarstvu si s 
kmetom delimo 70:30 v korist 
kmeta, po zagotovljeni ceni 700 
dinarjev. Delimo si tudi prosto 
prodajno ceno. Glede na vloženo 
delo je zaslužek zadruge majhen.

Savinjski občan: Kolikšna 
je  družbena pomoč kmetij
stvu v naši občini. Ali lahko 
sklad za intervencije pokrije 
razlike, ki so nastale zaradi 
cenovnih neskladij?

Šalamun: Občinski sklad ob
staja tri leta. Del sredstev, ki so 
se zbrala, smo odvedli republiki, 
v okviru občinskega programa pa 
smo regresirali prirejo mleka in 
mesa. Lani se je v sklad nateklo 
okoli osemdeset milijonov dinar
jev. Od tega smo za občinski pro
gram namenili nekaj nad polovico 
tega denarja. Regres za mlado pi
tano govedo je znašal nad 12 di
narjev za kilogram, za liter mleka 
pa 1,8 dinarja. Največ spodbude 
smo lani namenili prašičereji, za 
vsak kilogram je rejec dobil 35 di
narjev regresa. Sklad nikakor ne 
more pokriti vseh razlik, vendar je 
ta denar zelo dobrodošel.

Kralj: Prispevna stopnja bi se 
morala že aprila od 0,5 odstotka 
povečati na najmanj 0,9 odstotka 
iz bruto osebnega dohodka. Ob
činska skupščina bi morala spre
jeti višjo stopnjo. Občini Celje in 
Velenje namreč že vseskozi na
menjata več denarja za kmetij
stvo. Kadar se z njimi pogovarja-' 
mo, nam ' zabrusijo, da moramo 
del težav rešiti sami.

Šalamun: V teh občinah se v 
vsak občinski sklad zbere dva in 
polkrat več denarja kot v žalski 
občini. Letna proizvodnja mleka

pa je v eni občini komaj 2,5 milijo
nov litrov. Ta količina predstavlja 
komaj četrtino naše proizvodnje. 
Zato lahko za regresiranje name
nijo neprimerno več denarja.

Potočnik: Sklad za intervenci
je pa ni dolgoročna rešitev. To je 
le krpanje.

Omladič: Toda, če te pomoči 
ne bi bilo, bi bilo še slabše.

Savinjski občan: Vpraša
nje izboljšanja položaja 
kmetijstva se ne nanaša le 
na to dejavnost, temveč na 
vse, ki so z njim povezane.

Omladič: Naša družba kmetij
stvo pretirano podcenjuje in zato 
le-to nima reprodukcijske spo
sobnosti. Vse rešitve so kratko
ročne, rešujemo in gasimo le naj
bolj žgoče probleme. Pogoji go
spodarjenja so lahko še tako zao-

Jože Šalamun: »Občinska
skupščina naj bi čimprej 
sprejela višjo prispevno 
stopnjo za sklad za interven
cije v kmetijstvu.«

streni, toda če so znani na dolgi 
rok, so dobri. V kmetijstvu bi mo
rali urediti razmerja cen med 
vhodnimi surovinami in izhodnimi.

Poleg tega pa bi se morala rešiti 
razmerja cen znotraj samega 
kmetijstva. Za koruzo na primer 
vemo, da je bila zadnje čase pre
cenjena, v zadnjem času se to re
šuje.

Šalamun: Samo delno, uvo
žene sojine tropine še vedno ni
majo ustreznega razmerja.

Omladič: Rešitev ni samo v
višjih cenah, kot smo že veliko
krat omenili v tem pogovoru. Dru
ge družbe problemov kmetijstva 
ne rešujejo samo na cenovnem 
področju. Pri nas sta mleko in 
meso socialna artikla, ki ga po
trošnik ne more plačati, zato jima 
je družba predpisala cene. Na 
drugi strani pa so cene izdelkov, 
ki jih kmetijstvo potrebuje za pro
izvodnjo, sproščene. Trdjm, da je 
takšen sistem anarhičen in če se 
ne bo izboljšal, bomo kmalu čutili 
strahovite posledice.

Potočnik: Iz poceni blaga se 
ne da narediti dobrih hlač. Tako 
tudi kmetje ne moremo pridelova
ti poceni ob dragih umetnih gnoji
lih, zaščitnih sredstvih in krmilih. 
Kmeta je še lahko malo prinesti 
okoli, zemlje pa ne, in če v njo ne 
bo vlagal, bo iz nje dobil bore ma
lo.

Omladič: Glede na jugoslo
vansko inflacijo bi morali cene 
pridelkov popravljati četrtletno. 
Tako pa delamo popravke z naj
manj enoletno zamudo in zato za
ostajamo za okoli 70 odstotkov. 
Na kolena je našo dejavnost lah
ko spraviti, potem pa bomo po
trebovali deset let, da bomo zo
pet imeli tisto, kar imamo že da
nes.

Šalamun: Prišlo bo do tega, 
da bomo zopet uvažali goveje in 
prašičje meso.

Savinjski občan: Nedvom
no se bo morala cenovna po
litika korenito spremeniti do 
kmetijstva. Kako pa ste zno
traj organizacij poskušali 
ublažiti slabe razmere?

Omladič: V naših razvojnih ci
ljih smo poleg prestruktuiranja 
govedoreje opredelili še uvajanje 
nadomestnih proizvodenj. To naj 
bi bila gobarstvo in proizvodnja 
zdravilnih rastlin. Oboje pa je še 
vprašanje razvoja.

Šalamun: Morda se bo kdo 
vprašal, kako v kooperaciji sploh 
še lahko proizvajamo. Veliko smo 
naredili pri kmetih, vsako leto

smo postavili od 80—90 silosov. 
Tako smo v zadrugi pomagali po
ceniti proizvodnjo.

Omladič: Naša družba bi se 
morala bolj zavedati, kaj pomeni 
kmetijstvo v narodnem gospodar
stvu. Na račun njega lahko odpo
ve vsaj polovico ostalih gospo
darskih panog.

Marjana Matijec-Natek
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Vse manj je čistih rek in potokov
Na področju žalske občine je vse manj čistih voda, kar že vpliva, da se je že razpolovila biolo

ška produktivnost rib. V vodah jih je  dovolj samo že zato, ker ribiške družine vlagajo ribji zarod va
nje. Medtem ko je za druge reke in potoke največji problem onesnaženost in se zato zmanjšuje ži
vljenje v njih, pa bi problem Savinje delno rešili že s postavitvijo jezov. Zaradi črpanja gramoza je  
ta reka postajala vse bolj hudourniška, so menili na posvetu o stanju in problematiki voda v žalski 
občini, ki sta ga v prvi polovici marca organizirala Ribiška družina Šempeter in žalski vodnogospo
darski inšpektor.

Največji problem rek in potokov pa je onesnaževanje, in kot so poudarili na posvetu, ni niti enega potoka, ki bi 
bil še tako čist, kot je bil pred desetimi leti. Zato bi morali poskrbeti največji onesnaževalci voda, da v reke ne bi 
spuščali neprečiščenih odplak, ki so škodljive za življenje v vodi. Sedaj pa hočemo imeti vsi industrijo, obenem pa 
čisto vodo, kakšna pa odteče naprej, nikogar ne zanima več. Načela, da moramo takšno vodo, kot smo jo dobili, 
tudi pustiti, bi se morali držati vsi in bilo bi veliko manj onesnaženih voda, je menil eden od udeležencev posveta, 
in povedal, da Savinja priteče do občine kot voda drugega kakovostnega razreda, ob izlivu v Savo pa je le še voda 
četrtega razreda.

V prihodnje bi morali k prizadevanjem za čisto in zdravo okolje pristopiti bolj celovito. Že pri projektiranju re
gulacij bi morali sodelovati vsi, ki jim takšno okolje veliko pomeni, torej ribiči. Prav zato, ker regulacije in podobni 
posegi v naravo za večji donos hrane obenem negativno vplivajo tudi na okolje. Ribiči tem posegom ne nasprotu
jejo, zahtevajo pa, da se bodo izvajali tako, kot so se dogovorili, so menili predstavniki Ribiške družine Šempeter.
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Edi Omladič bo zastopal žalsko občino na letošnjem repu
bliškem kongresu Zveze komunistov. Na vprašanje, koliko kon
gresni dokumenti obravnavajo področje kmetijstva in kaj priča
kuje od sklepov, je povedal: »Materiali so dovolj kakovostni, da 
bi jih lahko tudi ustrezno izvajali. Toda, če pogledamo prakso, 
tega do sedaj ni bilo. Za primer navajam sklepe slovenske skup
ščine, aprila lani. Takrat so bili za kmetijstvo sprejeti zelo dobri 
sklepi, ker pa niso bili podprti še z materialno osnovo, niti eden 
od njih ni bil realiziran. Zato si bomo morali v bodoče prizadeva
ti, da se bodo sklepi izvajali.

Očitno še vsem, ki krojijo politiko pridelovalcem in predelo
valcem hrane, še nikoli ni manjkalo svežega mesa in mleka. 
Kmetijstvo so zadolžili za varstvo življenjske ravni in dokler bo 
ta dejavnost pridno in poslušno izvrševala sklepe, ne more biti 
veliko narobe. Prav vse kaže, da nas bodo morali strezniti veliko 
hujši dogodki, kot pa to, da občasno kdo seznani javnost, kako 
težko je v resnici kmetijstvu v naši državi.

V tej dejavnosti so cenovna neskladja največji problem in 
če hoče vsaj približno dohiteti ostalo gospodarstvo, mora tudi 
ona zahtevati povišanje cen. Toda tukaj ne gre tako lahko, ker 
moramo s cenami osnovnih prehrambenih artiklov »obdržati« ži
vljenjski standard in zato se zahtev za povišanje cen ne sme 
sprejeti prehitro, tudi če bi to bilo opravičeno. O tem pričajo do
godki minulega meseca v dveh organizacijah našega območja 
in sicer Hmezadove Celjske mesne industrije in Mlekarne v Arji 
vasi. Pri zadnji se zvezni in republiški zavod za cene nista uskla- 
dila glede odstotka povišanja in tako višje cene predvidevajo še 
naprej. Do veliko bolj nerazumljivih dogodkov pa je prišlo v Celj
ski mesni Industriji. Odgovor zveznega zavoda je prišel po izte
ku predpisanega petinštlridesetdnevnega roka, potem ko so v 
tej delovm organizaciji že povišali maloprodajne cene. Na žig, 
da je le-ta povzročala motnje na trgu, ji ni bilo treba dolgo čaka
ti. Pri vsem pa so ji najbolj očitali, da je kršila zakon o tržnem 
redu, zakonitost je bila bolj malo oménjana. Toda zaradi višjih 
cen bi morala Celjska mesna industrija kmalu propasti. Tržišče 
z dovolj blaga bi jo moralo prisiliti, da bi znižala cene na staro 
raven Naprej lahko razmišlja vsak sam. Dodamo lahko samo 
še, da bo vse lepo Ih prav vse dotlej, dokler si bodo kmetje in 
na družbenih posestvih kljub nelogičnim ukrepom prizadevali 
proizvajati poceni hrano.



f  M irko Lebar: A
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»Srce mi ne dovoli, da bi pisali 
o meni kot izgubljenem človeku. 
Vse imam: urejeno družino, dom, 
ljubko hčerko, razumevajočo že
no, samo nog nimam. Pred ne
srečo sem meril preko 180 cm, 
zdaj pa ...«  je pričel svojo zgod
bo Mirko Lebar z Ložnice.

»Zgodilo se je 20. decembra 
1972. Vzgojen sem bil v urejene
ga in deloljubnega človeka. Star
ši, prijatelji, znanci, vsi so me 
imeli radi. S prijateljem sva se na
potila v Ptuj po moje moderno 
krojene hlače. Že pred postajo 
sva se razšla. Bili smo mladi, pol
ni življenja. Vlak je prehitro pote
gnil, zdrk, in že sem bil pod kole
si. Joj, nisem se zavedel, da sem 
v trenutku zgubil obe nogi. Pa ta
ko mlad!

Nezavesti ni bilo. V rešilnem 
sem povedal osnovne podatke: 
Mirko Lebar, rojen 21. junija 
1955. Moja smer: Ptuj. Oče dela v 
tovarni Kidričevo. Mimogrede 
omeni: Najprej smo stanovali v 
bloku, zdaj imamo lastno hišo v 
Hajdini. Imajo. Mi, žena Aleksan
dra, hčerka Renée in jaz imamo 
lasten dom tukaj, na Ložnici.«

Naenkrat smo bili ob mizi kar 
vsi: Mirko, Aleksandra, Renée in 
jaz, ki gledam v mladega moške
ga na stolu, v iskrive rjave oči, v 
šop kostanjevih las. Njegove mi
sli švigajo kot strele, vse je v hipu 
tako čisto in jasno, kot da med 
nami ni mladega moža brez nog.

»Da nimam nog, sem se zave
del mogoče po dveh mesecih. 
Povedali so mi, da je operacija 
trajala osem ur. Nato šok. Dva

meseca nerazumljivega šoka, na
to voziček. Za tem domov, kjer 
smo proslavljali moj osemnajsti 
rojstni dan, nato Zavod za rehabi
litacijo invalidov v Ljubljani. Sprva 
dolgčas, dokler se ne zavedaš 
podobnosti sopotnikov. Prvi vozi
ček v Ptuju, drugi v Ljubljani, tale, 
tretji, pa naj bi bil moj. Trajati bi 
moral pet let, jaz ga uničim v pol
tretjem letu. Ne morem mirovati. 
Moram gibati, živeti, saj sem ven
dar mlad. Hočem delati, ne ma
ram miloščine.

Mi smo pravzaprav srečna dru
žina. Z ženo sva se spoznala v 
zavodu za rehabilitacijo invalidov. 
Ljubezen nima meja. Sledila je 
poroka, rojstvo hčerke Renée, ki 
v Mlado misel piše pesmi. Žena 
Aleksandra je bila trideset let uči
teljica iri pevovodkinja. Srečen 
sem, ker je do men^ tako razu
mevajoča,' saj sem že štirinajst let 
brez obeh nog «

»Ne, obupa pa ne!« sva dejala 
in na Ložnici kupila to hišo in ve
lik del marofa. O, kakšna je bila 
hiša ob nakupu, in kakšna je se
daj? Predraga res ni bila, morala 
pa sva "Stisniti zobe in vanjo veli
ko vložiti. Precej je bilo tudi takš
nih, ki so nama pomagali, za kar 
jim gre vsa zahvala, pa tudi sam 
znam prijeti takorekoč za vsako 
delo. Kako sem moledoval od 
podjetja do podjetja, vse zaman. 
Veliko je bilo tistih, ki so mi obrni
li hrbet, tudi na občinski sociali. 
Dohodek v invalidskih delavnicah 
v Celju bi zadoščal komaj za voz
nino. Vsa čast Obrtnemu združe
nju v Žalcu. Zdaj delam kljuke za 
strešne žlebove. Pa nimam pravih 
strojev. Veliko mi pomagata Jože 
Šalej iz Žalca in tovariš Žgank iz 
Gotovelj. No, saj se bom prebil. 
Moram se, pa čeprav brez obeh 
nog. Vem, da so tudi v naši občini 
ljudje, ki imajo srce za invalide. 
Obrnil se bom nanje in prepričan 
sem, da bom uspel. Ne maram 
zgolj materialne plati, man/eč tudi 
duhovne. Društvo invalidov mi je 
ob svetovnem dnevu invalidov 
zaupalo zahtevno zadolžitev — 
kulturno prireditev. O, takrat se 
bomo poveselili. Ni bolj žalostne
ga kot če invalid omaga sredi po
ti. Jaz v sebi čutim silno moč vre
nja, hotenja, dejanj. To mojo Re
née moram spraviti do kruha. 
Družba kot celota ima resda po
sluh za nas, odnos nekaterih po
sameznikov pa presneto boli. Z 
Zdravstvenega centra Celje so 
ravnokar sporočili, da tretjega vo
zička ne mara nihče plačati, ne 
Ljubljana, ne Celje, ne Žalec. Am
pak, če bom s popoldansko obr
tjo uspel, si bom četrti voziček 
»privoščil« sam. Vsem invalidom 
v naši občini želim volje in spet 
volje, mnogo poguma in potrpe
žljivosti. Drago Kumer

Foto: L. Korber

Ko je avto po zaledenelem 
klancu priplesal do Veligoškove 
hiše, nas je na dvorišču prestre
gel droban mož. Hlod je imel na 
podstavkih pred seboj in v pomo
drelih prstih (bilo je pod ničlo!) je 
držal plajbo. »Potrpita, bom ga 
koj odžnural« je rekel, a je name
ro brž opustil in nas popeljal v hi
šo.

Veligoškemu Fricu ni videti, da 
jih ima že 65, saj je njegov obraz 
še vedno razgiban kot britev, s 
katero je desetletja strgal brade 
zabukovškim knapom, in iz živih 
oči je vel obešenjaški humor. . .

Nič nam ni bilo treba vpraševa
ti, kajti ob domači žganjici se je 
pogovor sam razpletel. Mož nam 
je, kot bi besede stresal iz roka
va, natresel in »odžnural« veliko 
šaljivih pa tudi resnih dogodivščin 
iz svojega, s humorjem preplete
nega življenja.

Za brivca se je izučil pri dveh 
mojstrih: očetu in sinu v Žalcu. 
Ko je naneslo, da se je sin odselil 
in odprl lastno delavnico, bi Fric 
moral z niim. a je odklonil. Ni po
vedal, da sina ne mara, ker je bil 
skupuŠki in to se je poznalo tudi 
pri hrani. Oče pa je bil pravo nas
protje, pri njem je vajenec dobro 
jedel. Potlej ga je zaneslo v Zabu- 
kovico h knapom. Čeprav je bil 
šibke postave, je nekaj časa delal 
v jami. Pravi, da so bili knapi zlati 
ljudje, dobro se je počutil med 
njimi. »Eden, s katerim sva sku
paj delala, je bil tudi šibak.« Po 
vsakem šihtu sva odpeljala še 
dva vagončka premoga, da ostali 
rudarji ne bi oporekali: Ta dva še 
šihta ne spravita skupaj.«

Pozneje si je Fric poiskal skro
men prostorček in v njem bril in 
strigel knape. Bile so to dobre 
stranke, premlevali so vice in dru
ge dogodke. Brivska obrt ni taka, 
da bi z njo obogatel, kruha pa je 
bilo dovolj.

»Nekoč sem pri rudniku našel 
star, odvržen gašperček. Bil je še 
dober in šoferju Rafku sem dejal, 
naj mi ga pripelje domov, ko bo 
kaj mimo vozil.«

Obljubil je, a mu je s tem ga- 
šperčkom dobro zagodel. Odložil 
qa je sredi mostu na cesti in tako

zakuril v njem, da je žarel kot 
kmečka peč.

»Hodil sem okrog razžarjenega 
gašperčka kot maček okrog vrele 
kaše in tuhtal, kako bi se Rafku 
maščeval. Bom ga na balin ostri
gel, sem rekel in tako je tudi bilo.

Bilo je kak mesec pozneje in 
Rafko se je nič hudega sluteč pri
šel strič. Na pripetijo z gašper- 
čkom je že pozabil. Rekel je, naj 
ga nizko podstriže, Fric pa si je 
rekel: Sedaj ali nikoli!

Fric Veligošek

Nasproti njiju je na zdiču sede
la brivčeva mati in ju opazovala. 
Ko je Fric s strojčkom bliskovito 
zarezal preko Rafkove glave, je 
samo zastokala in se onesvetila. 
Oba sta priskočila k ženici in bri
vec je rekel svoji žrtvi, naj pove, 
da sta bila dogovorjena za balin. 
Ko se je mati zavedla, jo je Rafko 
res pomiril, na tihem pa brivcu 
preklinjal vse svetnike, da mu je 
uničil lase.

Ko je imel Rafko glavo kot zelj
nata glava, je Fric odložil stroj
ček, mu pomolil ogledalo in dejal: 
To je za gašperček, da boš pom
nil. Može jo je po bližnjici ucvrl 
domov, v rudniku pa je knape na
govarjal, naj ne gredo več k briv
cu, ker jih bo ostrigel na balin. 
Seveda mu niso verjeli, ker so se 
spomnili pripetljaja z gašper- 
čkom.

Tudi v Migojnice je segla vojna 
in Fric je postal aktivist OF. Ko 
sta nekoč z J. nesla pošto v štab,

je pristopil partizan s šaržo in za
povedal, da bo treba proti Kočev
ju s konji po tovor. Fricu so potis
nili v roke zapečateno pismo in 
moral je prijeti za vajeti. »Saj 
sploh ne poznam konj, kako naj 
vozim?« se je izgovarjal, pa ga ni
so poslušali. Še dobro, da sta ko
nja poznala pot. Med tem se je 
naredila tema, voznika so po licu 
tolkle veje, ki so visele nad stezo, 
zato je z nogami naprej legel na 
voz in v srce se mu je naselila 
tesnoba. Konji so tapali po kolni
ku in ko je bil že dve debeli uri na 
poti, je nenadoma zagrmelo: 
Stoj, kdo tam?!«

Stražar je zahteval od voznika 
razpoznavni znak, ta pa se ga ni 
spomnil. Stražar je repetiral pu
ško, Fric pa je nagonsko zdrsnil z 
voza in se skril za deblo drevesa. 
»Če sem pozabil geslo, me še ni 
treba počiti,« je dejal Fric. Ko sta 
se tako v temi otipavala z bese
dami, se je Fricu zazdelo, da stra
žar zavija nekako po domače. Pa 
ne, da si Savinjčan?« ga je poba
ral Fric. »Sem, a to te ne briga,« 
mu je odvrnil. Še sta se pogovar
jala in slednjič ugotovila, da sta 
oba iz Migojnic — soseda. Fricu 
je odleglo, približal se je stražarju 
in potlej se je v štabu vse pojas
nilo. Po tovor pa je bilo treba še 
naprej. Ko je Fric slednjič prispel 
na mesto, je naložil tovor in obrnil 
konje. Ljudje so mu povedali, da 
so v Kočevju že partizani. Bili so 
res, a so se med tem že umaknili. 
Nemci so začeli streljati s težkim 
orožjem in dve mini sta se raztre
ščili poleg voza. Voz je bil poško
dovan, tovor pa se je skotrljal po 
tleh. Voznik se je vrnil v vas, dobil 
drug voz in slednjič naložil tovor. 
Bile so mine, nevaren tovor, ki pa 
ga je mož srečno pripeljal na do
govorjeno mesto.

Vojne je bilo konec in Fric je 
spet strgal brade zabukovškim 
knapom, ob večerih pa igral na 
odru in v veseli družbi brenkal na 
kitaro. Sedaj, na jesen življenja, 
se bolj drži doma, če ga kdo po
prosi, ga ostriže pa tudi »odžnu- 
ra« kaj, tako kot tisto jutro ob na
šem obisku. Lojze Trstenjak 
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Opravičilo!
V zadnji številki Savinjskega občana nam jo 

je na četrti strani tiskarski škrat pošteno za
godel. V sestavkih Le s trdim delom do uspe
ha in Če se smejiš, gre laže nam je zamenjal 
kar cela teksta, zato se prizadetima: Zdenki 
Markovič iz osnovne šole Peter Šprajc-Jur iz 
Žalca in Slavki Jelen iz Velike Pirešice za ne
ljubo pomoto opravičujemo. Uredništvo

Uspeh mladih glasbenic
Na republiškem tekmovanju mladih glasbenikov 

sta učenki glasbene šole Rista Savina Žalec dosegli 
velik uspeh. V Kopru, kjer je namreč bilo tekmova
nje, je prvo mesto osvojila Monika Krajnc, s kitaro pa 
bo nastopila na zveznem tekmovanju v Novem Sadu. 
Jakop Tjaša je z violino osvojila drugo mesto, za 
uspeh mladih glasbenic pa sta seveda zaslužna tudi 
njuna mentorja Srečko Lavbič in Avguštin Panič. Če
stitka vsem za ta uspeh. ji.

90 let
Marije Ocvirk

Konec prejšnjega meseca je v Loči
ci pri Polzeli praznovala devetdesetle
tnico Marija Ocvirk. Rodila se je v Orli 
vasi in se leta 1920 poročila. Z ljubez
nijo se spominja svojih staršev, prav- 
tako pa tudi ne pozabi povedati vse 
najboljše o tastu in tašči. Sedaj živi s 
hčerko Marico, ki je njena edinka, in 
pravi, da ji je dobro. Jubilantka je čila 
in dokaj zdrava. »Hodim bolj težko,« 
pravi, še vedno veliko bere, poleg bra
nja je njeno najljubše opravilo šivanje 
namiznih prtov, prtičkov in druga ro
čna dela. Vse to dela še brez očal. Tu
di televizijo rada gleda, ne zamudi pa 
tudi športnih oddaj. Ob jubileju so se 
ob njej zbrali vsi njeni najbližji, med 
katerimi so že tudi trije prapra vnuki.

Ob devetdesetletnici so jubilantko 
obiskali predsednik vaškega sveta Lo
čica Jože Turnšek, preds.ednik sveta 
KS Polzela Drago Lubej in tajnica KS 
Danica Antloga.

TONE TAVČAR

Želimo upravičiti 
zaupanje

Že v prejšnji številki smo zapisali, 
da so v prostorih Name v Žalcu odprli 
KOMPASOVO ekspozituro. Pridobitev 
je zanimiva za turiste in poslovne ljudi, 
ki bodo odslej lahko izbirali iz bogate 
ponudbe njihove dejavnosti. Poleg or
ganiziranja letovanja, potovanj, stro
kovnih ekskurzij obiskov sejmov nudi
jo tudi letalske vozovnice za domači in 
mednarodni aviopromet, železniški 
promet in spalnike. Novost je tudi iz
posoja avtomobilov. Ker so v Žalcu 
dobri pogoji za kongresni turizem, bo
do delavci KOMPASA organizirali tudi 
to dejavnost.

»Upamo, da bomo zaupa
nje upravičili, naš uspeh pa 
bo vaše zadovoljstvo,« je  
med ostalim povedala Marje
ta Podlesnik, zaposlena v ek
spozituri, in dodala, da so pr
vi rezultati že spodbudni. Pri
pravljajo pa vrsto presene
čenj na raznih prireditvah, 
tako da se bodo tudi širše 
vključili v življenje kraja.

»Nudimo že programe za 
poletna letovanja, zlasti za
nimiv je KOMPASOV KLUB v 
Sutivaru na Braču, na otokih 
VIS, Pag in na Rogli. Privla
čna je  zlasti cena, ki omogo
ča letovanje za vsak žep,« 
nam je  povedal Branko Kor
bar.

-jk foto: L. K.

60 skupnih let
Pred nedavnim sta praznovala 

šestdeset let skupnega življenja 
zakonca oba 87-letna Leopoldina 
in Ivan Rom iz Liboj.

Obiskali smo ju in pokramljali z 
njima o letih, ki sta jih preživela 
skupaj.

Ivan, nasmejan kot vedno, ko
rajžno skriva svoja leta in pripo
veduje, da je bil rojen tu v kraju, 
na tem hribu, ki včasih ni bil na
seljen. Kosili so ga na roke, ga 
obdelovali in s tem se je preživlja
la številna Romova družina. Z že
no sta si ob vznožju postavila 
dom, v katerem živita še danes. 
Žena je že nekaj let na invalid
skem vozičku, vsi pa si želijo, da 
d i bili še naprej predvsem zdravi.

Ob praznovanju skupnega ži
vljenjskega jubileja se je Ivan 
spominjal, da življenje včasih ni 
bilo takšno kot danes. Treba se 
je bilo boriti za vsak kos kruha. V 
družini je bilo več otrok, pa je bilo 
treba iti za kruhom. Ivan se je ta
ko zaposlil pri Pavlihovih knapih v 
Libojah, kasneje pa v Zabukovici.

Leta 1938 se je prestavil v rudnik 
rjavega premoga v Živinice, kjer 
je ostal tri leta, nakar se je vrnil 
med zabukovške knape. Žena 
Leopoldina je delala na separaciji, 
kjer so premog sejali še ročno. 
Tudi v času NOB je Ivan vedel, 
kje mu je mesto. Leta 1944 se je 
vključil v NOV kot borec Levstiko
ve brigade, ki je operirala v sklo
pu 18. divizije. Leta 1945 — ob 
koncu vojne — je bil demobilizi
ran kot rudar in kot tak se je tudi 
zaposlil. Poleg obveznosti v služ
bi in družini je sodeloval tudi pri 
obnovi porušene domovine.

Ob upokojitvi — leta 1958 — 
sta si z ženo zgradila hlev, v kate
rem skrbita za govedo, saj tudi 
na jesen življenja čutita potrebo 
po delu, s katerim sta bila pove
zana celo življenje. Jesen življe
nja pa jima lajša sin Maksi z ženo 
in sinovoma, ki skrbijo, da bi se 
njuna življenjska pot potegnila še 
v pozna leta.

Stane Lavrinc

Marija in Baltazar Lemež
V Lipju v KS Vinska gora sta 

konec februarja praznovala zlato 
poroko 76-letni Baltazar Lemež in 
71-letna Marija Lemež. Baltazar 
Lemež se je rodil 1910. leta v Lo- 
porniku v KS Vinska gora. Že kot 
fant je izgubil mamo, zato ie živel 
pri očetu in krušni materi. Se pre
den je dopolnil 20 let, se je zapo
slil pri Cestnem podjetju Celje, 
nato v rudniku Liboje in nazadnje 
v rudniku lignita v Titovem Vele
nju, kjer se je leta 1962 upokojil.

Marija Lemež, rojena Lesjak, 
se je rodila 1915. leta v Lipju, v 
družini s štirimi otroki. Osnovno

šolo je obiskovala v Vinski gori, 
» nato pa ostala doma na kmetiji do 
leta 1936, ko se je poročila. Po 
poroki sta živela tri leta v Petrov
čah, v Lipju pa sta si nato zgradi
la svoj dom. V zakonu so se jima 
rodili štirje otroci, dve hčeri in 
dva sina. Vsi so danes poročeni 
in imajo svoje družine. Ena od 
hčera je ostala doma, da skrbi za 
starša. Obred zlate poroke je v 
polni poročni dvorani žalske ob
činske skupščine opravil Edmund 
Božiček.

Tekst: T. T 
foto: L. K.

Helena in Adolf Miklavc
Prejšnji teden sta v vzorno ure

jenem domu na Polzeli praznova
la zlato poroko 80-letna Helena in 
Adolf Miklavc. Oba sta rojena 
Polzelana, tako tudi njuno po
znanstvo ni bilo naključje. Leta 
1936 sta sklenila zakonsko zvezo 
in začela se je njuna skupna pot. 
Adolf se je leta 1923 izučil za mi
zarja, 1939. leta opravil mojstrski 
izpit in nato kmalu odprl svojo de
lavnico. Bil je zelo poznan moj
ster in v letih njegovega obrtni

štva se je pri njem izučilo kar 22 
vajencev. Med tem ko je Adolf 
mizaril in se ukvarjal z vodenjem 
del v delavnici, je Helena gospo
dinjila, skrbela za družino ter po
magala pri vodenju delavnice. Da
nes ju že precej pestijo leta, ven
dar še vse postorita sama. Po
sebno veselje imata z vrtom in 
manjšim sadovnjakom, veselita 
pa se vsakega obiska svojega si
na, snahe in dveh pravnukov.

T. TAVČAR



Z lastnim znanjem do novih 
proizvodov

Pred dvema letoma so se de
lavci tedanje temeljne organizaci
je Sigma Vransko odločili za od
cepitev in nadaljeAnje proizvod
nje v samostojni organizaciji KIV 
Vransko. Na njihovo odločitev je 
bilo tedaj precej pripomb in po
mislekov, vendar so v tem krat
kem času dokazali, da je bila 
odločitev vendarle pravilna. Pred 
tem je njihov proizvodni program 
slonel le na izdelavi trajnogoreče 
peči in uslužnostnih dejavnostih. 
Z lastnim znanjem so razširili pro
gram serijske proizvodnje trajno 
gorečih peči, ki predstavlja tretji
no proizvodnje, drugi del pred
stavlja toplotni program za indu
strijo, ostalo pa je kovinska proiz
vodnja po naročilu. Pri tem gre za

proizvodne hale, za katere delav
ci KIV Vransko poskrbijo za vse 
od načrtov do izvedbe. S proiz
vodnjo nizkotlačnih kotlov za kur
jenje z lesnimi odpadki so nado
mestili uvoz, za njihov patent pa 
je v industriji precejšnje zanima
nje. To pa je tudi razumljivo, saj 
je energija precejšen strošek, ki 
ga lahko zmanjšamo z uporabo 
lesnih odpadkov. »Sami poskrbi
mo za potrebne projekte, izdela
mo vse od silosa, kotla do čistilne 
naprave, tako da je celotna linija 
naše delo, za katerega v odnosu 
do investitorja tudi odgovarjamo. 
Medtem ko smo še v letu 1984- 
poslovali brez ostanka dohodka, 
nam je lani za sklade ostalo 35 
milijonov din. Ugodne gospodar

ske rezultate beležimo tudi v pr
vih mesecih letošnjega leta,« je 
povedal direktor Kovinske indu
strije Vransko Radenko Živano- 
vič.

Ni še dolgo tega, ko so delavci 
delali pod milim nebom, z izgrad
njo proizvodnih prostorov, neka
tere so tudi obnovili, pa so precej 
izboljšali delovne pogoje. Zave
dajo pa se tudi, da brez sodobne 
opreme ni napredka, zato bodo v 
naslednjih letih namenili največ 
sredstev za tehnološko posodo
bitev proizvodnje.
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Na posnetku dozirne napra
ve in kotli za kurjenje z lesni
mi odpadki

V Nami vedno kaj novega
Moto, da je v Nami vedno kaj nove

ga, postaja v tej trgovski delovni orga
nizaciji že pravilo. Tokrat so v prodaj
nem centru Levec v sodelovanju z Go
renjem namenili dobršen del prodaj
nega prostora, na katerem predsta
vljajo širok izbor akustičnih in malih 
gospodinjskih aparatov ter bele tehni
ke z oznako Gorenja. Kupci so bili nad 
razstavno-prodajnim salonom oziroma 
tovrstno ponudbo navdušeni, izrazili 
pa so željo, da to ne bi bila samo en
kratna akcija in da bi bila Nama s temi 
proizvodi vedno tako dobro založena. 
Torej naj bi zgledna akcija trgovine in 
proizvajalca v dobro potrošnikov po
stala tradicija. -jk

Težave taborniške organizacije

Alojz Ambruš

Da je odnos do taborniške or
ganizacije vse prej kot primeren, 
je potrdila tudi njihova volilna 
konferenca. Razen predstavnika 
Občinske konference SZDL se 
konference od vabljenih gostov 
nihče ni udeležil, res pa je, da so 
se nekateri opravičili. Seveda pa 
tudi opravičilo ni sprejemljivo, saj 
si takšna organizacija kot je ta
borniška, v kateri v celoti prevla
dujeta amaterizem in entuziazem, 
takšnega odnosa ne zasluži. Si-
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Izmena tu ris to v
Na pobudo Hmezadovega Konzor

cija za Malto bosta Turistični organiza
ciji Kompas in Izletnik obogatila svojo 
dejavnost z zanimivim programom po
tovanj na Malto. Že prvi razgovor z di
rektorjem malteške turistične organi
zacije Paulom Agiusem je potrdil obo
jestranski interes za izmenjavo turi
stov. Paul Agius je obiskal tudi naše 
uredništvo, ki nam je ob tej priložnosti 
povedal več o načrtih turistične izme
njave med Slovenijo in Malto.

cer pa se taborniška organizacija 
poleg kadrovskih težav ubada tu
di s finančnimi. Da bodo za letoš
nje leto od Telesnokulturne skup
nosti prejeli skoraj toliko sred
stev kot pred petimi leti (350.000 
din), ta podatek zgovorno kaže 
na to, da bo dejavnost precej 
okrnjena. Največ težav bo pri ob
novi osnovne opreme, brez kate
re si dejavnosti ni mogoče zamiš
ljati. Nekaj denarja primaknejo tu
di nekatere ostale interesne 
skupnosti, vendar pa ob takšnem 
stanju večjega razmaha taborni
štva ni mogoče pričakovati. Še 
manj pa od načelnih besed, kako 
pomembno je za SLO vključeva
nje mladih v to organizacijo. »Ob 
takšnem stanju in odnosu do na
še organizacije nam zmanjkuje 
volje in pripravljenosti. Trenutno v 
občini deluje šest odredov, še 
vedno pa nam ni uspelo organizi
rati odreda na vranski osnovni 
šoli, na žalski pa je delo žal zamr
lo. Vedeti pa je treba, da se vzgo
ja tabornikov prične ravno v os
novni šoli. Čeprav si prizadevamo 
ustanoviti taborniške odrede v 
krajevnih skupnostih, v katere bi 
vključili mladino in tudi odrasle,
pa nam žal ne uspe. Sicer pa se 
takšnemu stanju ne kaže čuditi,

skupnih interesov je precej, zato šem 
prepričan, da jih bomo tudi uresničili,« 
je še dodal Paul Agius. Turistični orga
nizaciji Kompas in Izletnik, oziroma 
njuni agenciji v Žalcu, pa že pripravlja
ta programe izletov na Malto, o njih pa 
več v naslednjih številkah Savinjskega 
občana.
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saj tudi pripravljenosti in razume
vanja ni. Več razumevanja imamo 
v nekaterih delovnih organizaci
jah, ki nam pomagajo predvsem 
pri izvedbi taborjenja. Tako smo 
lani za 4300 din organizirali deset
dnevno taborjenje, ki se ga je 
udeležilo 150 tabornikov. Nazad
nje želim izreči priznanje in za
hvalo našim vodnikom in članom, 
saj smo po nekaj letih končno 
uspeli izvesti regijski mnogoboj 
za medvedke in čebelice,« je po
vedal predsednik Občinske zveze 
Alojz Ambruš.

K temu pa še dodajnrfo, da so 
na regijskem tekmovanju Murni 
osvojili prvo mesto, MC drugo, 
tabornice prvo na regijskem in 
tretje na republiškem tekmova
nju. Med najuspešnejšimi odredi 
je odred Bistra Savinja Šempeter, 
ki je predlagan za najvišje prizna
nje Partizanski odred.

Zavedajoč se, kako pomemb
no poslanstvo opravlja taborniška 
organizacija, upamo in želimo, da 
jim ne bo zmanjkalo volje in da 
bodo kljub težavam vztrajali. Upa
nje pa potrjuje tudi program, ki 
so si ga zastavili za letošnje leto.
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GOSTOVANJE 
V BILČOVSU

Amatersko gledališče Vrba 
iz Vrbja je gostovalo s pred
stavo Večer v čitavnici v Bil- 
čovcu na Koroškem. S tem 
gostovanjem so navezali prve 
stike s slovenskim prosvetnim 
društvom Bilka. Obiskovalci 
so predstavo z navdušenjem 
sprejeli, hkrati pa je bilo to 
gostovanje tudi priložnost za 
dogovor o nadaljnjem sodelo
vanju na obeh straneh meje.
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Se naprej se bomo trudili
»Najprej se želim zahvaliti Konzorci

ju za Malto oziroma direktorju Marjanu 
Ramšaku, da smo s skupnimi močmi 
vzpostavili most sodelovanja, ki se je 
pričelo na gospodarskem področju. 
Seveda pa je turizem tudi pomembna 
gospodarska dejavnost in ne samo to, 
kajti medsebojno sodelovanje in pove
zovanje ljudi utrjuje prijateljstvo dveh 
neuvrščenih dežel. »Ne moremo poza
biti vloge in prispevka Jugoslavije za 
razvoj, neodvisnost in vključitev Malte 
v gibanje neuvrščenih. Na Malti so po
kopani mnogi partizani iz NOB, v nji
hov spomin smo uredili grobišče. Obe 
deželi imata bogato zgodovino, nara
vne lepote in še vrsto drugih zanimivo
sti, ki jih je vredno spoznati in doživeti. 
In prav turizem je tista dejavnost, ki 
lahko nudi pogled v svet, predvsem pa 
zbliževanje in sodelovanje' narodov. 
Poleg ustaljene oblike izmenjave turi
stov obstajajo možnosti izmenjave in 
sodelovanja športnih in kulturnih sku
pin, sindikalnih organizacij in delovnih 
kolektivov. Torej možnosti in hkrati

»S prihodom KOMPASA v Žalec je 
žalska občina samo Dridobila. zato se 
bomo mi pri IZLETNIKU trudili, da ob
držimo dosedanje poslovne sodelav
ce. Še več, trudili se bomo, da pridobi
mo nove, saj je naš cilj zadovoljstvo 
ljudi, ki se poslužujejo naših progra
mov. Med drugim bomo skrbeli tudi za 
sindikalna potovanja, z našimi najso
dobnejšimi avtobusi, saj predstavljajo 
prevozi z avtobusi večji del naše de
javnosti. Poslovalnica v Žalcu je odpr
ta vsak dan od 6.30 do 15. ure, ob sre
dah do 17. ure, razmišljamo pa že o 
dopolnjenem in razširjenem poslov
nem času. Pripravljamo in bomo kma
lu ponudili zanimiv program potovanj 
na Malto, omenim pa naj še poldnevni 
izlet z malico na kmečki turizem v 
Šentanelu na Koroškem, katerega ce
na je le 2.200 dinarjev,« nam je v po
govoru zaupala Alenka Klemen, direk

torica TOZDA za turizem pri IZLETNI
KU Celje. -jk

Alenka Klemen
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Dober glas gre v deveto 
vas, pravijo. Mogoče je  za 
Agrinino blagovnico šel še 
kakšno vas dalje, kajti s širo
ko izbiro izdelkov si je  ustva
rila blagovnica za oskrbo 
kmetijstva sloves širom po 
Jugoslaviji. Po rezervne de
le, kmetijske stroje in ves 
ostali material za kmetijstvo 
prihajajo kmetje ne le iz žal
ske občine temveč tudi iz so
sednjih občin in pa iz Vojvo
dine. -Poleg bogate izbire bla
ga odlikuje Agrinino blagov
nico še način prodaje, ki je 
samopostrežen. Medtem ko 
se v večini trgovin za kmetij
sko preskrbo še oklepajo 
klasičnega načina prodaje, 
si v blagovnici prizadevajo, 
da je  čimveč blaga na poli
cah in ne v skladiščih.

Tako dobro mesto med tr
govinskimi organizacijami pa 
si bo blagovnica le s težavo 
ohranila, kajti položaj trgovi
ne se iz leta v leto slabša. 
Naša družba trgovini že vsa 
leta predpisuje dohodek in 
tako je  ta dejavnost v vedno 
bolj neenakopravnem polo
žaju v primerjavi s proizvod
njo. To pa je  vplivalo tudi na 
poslovanje Agrinine blagov
nice in o teh problemih smo 
se pogovarjali z Edijem Kraj
nikom, direktorjem tozda 
Maloprodaje, v sklopu kate
rega je blagovnica.

Promet v blagovnici je bil lani 
še dokaj velik, dosegli so ga nad 
dve milijardi dinarjev. Pri tolikš
nem znesku je en trgovec ustvaril 
okoli štirideset milijonov dinarjev 
prometa. Od skoraj 100 milijonov 
dinarjev dohodka pa jim je v toz
du Maloprodaja ostal le dober mi
lijon in pol dinarjev čistega do

hodka. Boljše poslovanje jim 
onemogoča predpisan dohodek 
trgovine, in kot je povedal Edi 
Krajnik, so trgovinske marže za
mrznjene že celih petnajst let v 
absolutnem ali relativnem zne
sku. Poprečna razlika v ceni, ki 
so jo dosegali, je bila le 7,6 od
stotka. Zaradi visokih cen kapita
la bi zato morali imeti v zalogi do
ločen izdelek le šestnajst dni. V 
tem času pa v roku enega mese
ca cena obresti pobere dohodek. 
Poprečen koeficient obračanja je 
bil lani v blagovnici okoli deset
krat v letu. Glede na predpisane

Edi Krajnik, direktor tozda 
Maloprodaja v delovni orga
nizaciji Agrina: Zaradi pred
pisanega dohodka trgovine 
je  v naši družbi vsaka malo
prodaja ustanovila še vele
prodajo. Vse zato, da bi v eni 
delovni organizaciji zaslužili 
še veleprodajno maržo. Na 
enega grosista v Sloveniji 
pride ena in pol maloproda
je . To je  popolnoma nespre
jemljivo za družbo.

marže pa bi se moral denar obrni
ti najmanj dvanajstkrat. Še pose
ben problem, kot je povedal Edi 
Krajnik, je bil lani pri vodovodnem 
materialu. Pri njem je normalen 
koeficient obračanja okoli štiri na 
leto. Pri marži 3,4 odstotka pa bi 
morali kapital za ta artikel obrniti 
tridesetkrat, da ne bi bilo izgube.

Kljub nemogočim pogojem pa 
v blagovnici še ne zmanjšujejo iz
bire. Kot pravi Edi Krajnik: »Bo
dočnost trgovine je samo v širo
kem izboru blaga in če bi začeli 
krčiti zaloge, bi se to poznalo 
prej kot v enem letu.«

V trgovini pa se močno odraža 
padec kupne moči. Število kup
cev se je povečalo za štirideset 
odstotkov, ker pa kupujejo le za 
manjše zneske, je iztržek manjši.

Prodaja kmetijskih strojev se 
še ni bistveno zmanjšala, povsem 
nelogično pa je, da je padla pro
daja priključkov in delno tudi re
zervnih delov. »Ljudje raje kupijo 
nov stroj,« trdi Edi Krajnik. 
Zmanjšala se je tudi prodaja na 
oddelku agrokemije. Kmetje zara
di visokih cen vse manj vlagajo v 
nabavo umetnih gnojil in zaščite.
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KAJ SO 
REKLI KUPCI?

Vsak dan pride v blagovni
co Agrine skoraj tisoč kup
cev. Tolikšnemu številu je  
težko vselej ustreči. Kako so 
zadovoljni z izbiro, zakaj ku
pujejo prav v tej blagovnici, 
kako je z ustrežljivostjo in 
prijaznostjo prodajalcev, 
smo povprašali med to mno
žico ljudi. Povedali so:

Franc Šelekar, Imeno: »Ker 
v naših trgovinah ne dobim stro
jev, ki jih potrebujem za svojo 
kmetijo, že hodim več let nakupo
vat v žalsko blagovnico, Danes 
sem kupil nakladalko za seno, 
pred tem pa sem kupil tudi obra
čalnik. V tej blagovnici kupujem 
tudi rezervne dele za stroje, tukaj 
jih prav gotovo dobim. Za vsak 
slučaj pa se prejšnji dan pozani
mam, če imajo na zalogi, da ne bi 
hodil zaman.«

Martin Zemljak, Žalec: »Le
tos sem prvič tukaj. Sicer pa sem 
ves gradbeni material za hišo ku
poval v Hmezadovi blagovnici. 
Zame kot Žalčana je še posebej 
ugodno, ker je blizu in založeni 
so v tej trgovini tudi zadovoljivo. 
Ker je tukaj še banka, ni treba ob 
večjih nakupih po denar na pošto 
ali v banko v Žalcu. Še posebej 
všeč mi je samopostrežni način 
prodaje.«

Bruno Jezernik, Braslov
če: »V blagovnici se ustavljam 
bolj priložnostno. Po poklicu sem 
avtoprevoznik in zato večkrat 
iščem kakšne nadomestne dele. 
Zato pogledam, če bom našel ti
sto, kar potrebujem. Za tovornja
ke je bolj slabo,‘še posebej za tip 
tovornjaka, ki ga imam jaz. Sicer 
pa sem s trgovci popolnoma za
dovoljen, postrežejo hitro, če se 
le da.

Silva Pirš, Celje: »Ko pride
mo na obrtno kooperacijo Mego, 
se spotoma oglasimo tudi v bla
govnici. Sicer pa nam je celjska 
Kovinotehna bliže in kupujemo 
tam. Mož je obrtnik in večkrat ku
pujeva kakšno orodje za ključav
ničarsko obrt. Tokrat sva kupila

rezalko za železo. Včasih nimamo 
niti namena kaj posebnega kupiti, 
ko pa se oglasim v tej trgovini, se

‘Franc Šelekar

Silva Pirš

potem kar odločimo. Lahko re
čem, da sem zadovoljna s po
strežbo, trgovci so prijazni.«

Martin Zemljak

Bruno Jezernik
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Nova plošča in kaseta Veselih hmeljarjev
Veseli hmeljarji vse bolj stopa

jo v ospredje priljubljenih izvajal
cev narodne in narodnozabavne 
glasbe. Lep glas njihovih instru
mentov in pevcev je že zdavnaj 
segel preko občinske meje in 
zvoki njihovih glasbil se slišijo tu
di izven meja naše domovine, 
kjer so kljub ostri konkurenci 
uspeli dokazati, da so dober an
sambel, ki mu je vredno prisluhni
ti. Vodja ansambla je Vili Ograjen- 
šek, človek, ki v svoji duši nosi 
glasbo in z njo živi. Postala je nje
gova skrb in njegova radost. Sre
čali smo se na koncertu iz doma
čih krajev, ki sta ga v Libojah ne
davno organizirala RTV Ljubljana 
jn Ljubljanska banka. In izbrali 
smo si prijetnega sogovornika.

Vili Ograjenšek nam je pove
dal, da njihov ansambel šteje se
dem članov, dva pevca in pet mu
zikantov, kateri svoje stalne in
strumente brez težav zamenjajo 
še s kakšnimi drugimi in tako nji
hov klarinetist Alfonz Lesjak'po
leg klarineta igra tudi saksofon, 
Ludvik Kos bas in bobne, Andrej 
Črešnovar pa včasih zamenja 
harmoniko z orglami, njihov kita
rist Pavle Knez pa na prireditvah 
gostom postreže tudi z zdravim 
humorjem, če je treba; njihov pe
vec Ivan Korošec pa se spoprime '

tudi z bas in ritem kitaro. V an
samblu poje tudi pevka Alenka 
Češarek, ki sicer študira solo pe
tje v Gradcu, trobento pa igra Vili 
Ograjenšek. Njihov ansambel ima 
dokaj stalno zasedbo, in razen 
pevcev v vsem času njihovega 
delovanja ni bilo večjih spre
memb, tako da so kar dobro ui
grana skupina in tako tudi uspehi 
ne zaostanejo. Tudi v prejšnjem 
letu so bili uspešni. Dvakrat so bi
li na gostovanju v Radofzellu, 
mnogo so igrali našim zamejskim 
Slovencem na Slovenskem Koro
škem — od Podjune in Pliberka 
tja do Železne Kaple — in publika 
jih je dobro sprejela, tako da so 
tudi na novoletno noč igrali v Pli
berku.

Vsekakor pa si med večje 
uspehe lahko štejejo ploščo, ki 
so jo posneli in bi morala biti v 
naših trgovinah že pred novim le
tom, a je pri tiskanju prišlo do za
pletov in je zato izšla z manjšo 
zamudo. Izdali pa so tudi kaseto, 
na kateri so pesmi kot na plošči, 
med drugim tudi zmagovalna me
lodija z zgornjega klina »Lojtrce 
domačih« v mesecu februarju — 
Praznujva — in še več melodij, ki 
so jih njihovi poslušalci sprejeli 
za svoje. Za konec pa nas je zani
malo, kaj Veseli hmeljarji načrtu

jejo v prihodnje in kje najraje 
igrajo.

VILI OGRAJENŠEK: Za le
tošnje leto imamo v načrtu izdajo 
nove kasete, za katero že pripra
vljamo posnetke, udeležili se bo
mo ptujskega in libojskega festi
vala, v načrtu pa je tudi TV odda
ja. Sicer pa imamo cel spomla
danski termin rezerviran za Koro
ško, jeseni pa se bomo odpravili 
v Zvezno republiko Nemčijo. Še 
vedno pa najraje igramo na do
mačem terenu, tu se tudi najbolj 
sprostimo, v tujini pa si vedno le 
gost in občutka, da si na tujih 
tleh, tudi domača pesem ne more 
pregnati.

Tako smo zaključili razgovor z 
vodjem ansambla VESELI HME
LJARJI, ki je ob koncu zaželel 
svojim poslušalcem še veliko za
dovoljstva in mnogo veselih uric 
ob poslušanju njihove glasbe in 
obljubil, da se bodo Veseli hme
ljarji tudi naprej trudili, da si bodo 
z dobro glasbo pridobili še več ti
stih, ki jim bo njihovo igranje 
všeč. In še za tiste naše bralce, ki 
bi jim radi pisali ali jim kaj sproči- 
li: OGRAJENŠEK VILI, PODLOG 
3, ŠEMPETER V SAVINJSKI DO
LINI (TEL. 701-353)

BRANKO KOBAL

Doslej 14.000 obiskovalcev

V kulturnem domu še več predstav
»S Partljičevo komedijo 

-Predstava Hamleta v vasi 
Spodnja Mrduša se bodo čla
ni igralske skupine Prosvet
nega društva Svoboda Žalec 
že drugič predstavili doma
čemu občinstvu. To bo že 
druga premiera; prva so bili 
Cankarjevi Hlapci, s katero 
so stopili naši igralci na odr
ske deske kulturnega doma. 
Igralci bodo govorili v prle
škem narečju in prvo pred
stavo, ki bo predvidoma 12. 
aprila, si bo vsekakor vredno 
ogledati,« trdi Eran Sadnik, 
predsednik žalske Svobode. 
Kulturnih dogodkov, ki jih je 
pred otvoritvijo hrama kultu
re primanjkovalo, je  sedaj 
dovolj. Da pa jih bo še več, 
če bodo gmotna sredstva to 
dopuščala, pravi Eran Sad
nik.

Od septembra do marca je bilo 
v žalskem kulturnem domu okoli 
53 različnih predstav in med temi 
ni manjkalo gostovanj gledaliških 
hiš, priznanih glasbenikov, še po
sebej veliko zanimanja je bilo za 
abonma. Sprva so v žalski Svobo
di načrtovali le enega in to pone
deljkovega. Zaradi velikega zani
manja so razpisali abonma še v 
torek, ki pa je tudi zaseden okoli 
osemdesetodstotno.

Kot je povedal Eran Sadnik, si 
njihovo prosvetno društvo priza-

Eran Sadnik

deva, da bi bilo v kulturnem domu 
čimveč dogodkov in v bodoče ne 
bi smelo biti tedna brez kulturne
ga dogodka. To načelo naj bi 
upoštevali že pri zasnovi progra
ma prireditev za naslednjo sezo
no. Sicer pa se s temi vprašanji 
ubada programski svet in kot je 
povedal Eran Sadnik, za novo se
zono predvidevajo gostovanje 
dveh oper. Predvsem pa si bodo 
prizadevali, da bo raven vseh 
predstav kakovostna. Kajti le ta
ko si bo kulturni dom pridobil 
stalno občinstvo in zato tistim, ki

se zanimajo za opero ali gledališ
če, po tovrstni užitek ne bo treba 
v Ljubljano ali Maribor. Tako trdi 
predsednik žalske Svobode in 
poudarja, da ne bodo zanemarjali 
tudi domačih amaterskih gledali
ških skupin.

Dobri načrti brez ustrezne 
gmotne podlage le bolj malo ve
ljajo, in zato si v žalskem kultur
nem društvu prizadevajo, da bi 
rešili tudi tovrstne probleme. Za 
normalen potek programa, ki so 
si ga zastavili, bodo potrebovali 
vsaj deset milijonov in pol dinar
jev. Za gostovanje abonmaja je 
bilo že do sedaj treba odšteti 250 
tisoč dinarjev. Od Zveze kulturnih 
organizacij pa dobijo le okoli pet
deset odstotkov denarja za pokri
vanje stroškov. Zato se morajo, 
kot pravi Eran Sadnik, znajti kar 
sami.

Dokaj veliko postavko predsta
vlja tudi ogrevanje kulturnega do
ma. Na naslov žalske Svobode je 
prišel račun za plačilo treh milijo
nov dinarjev za ogrevanje, skoraj 
polovico tega zneska pa bi morali 
sofinancirati za gradnjo toplotne
ga voda. Kot pravi Eran Sadnik, 
jim bo za poravnavo teh zneskov 
morala priskočiti na pomoč ob
činska kulturna skupnost.

Marjana M. Natek

Mladi za starejše občane
Mladinci OO ZSMS Gornja vas 

pri Preboldu so v sredini marca 
popestrili monotono življenje v 
Domu upokojencev na Polzeli in 
s predstavo, ki so jo uprizorili, 
vnesli nekaj svežine med ljudi, ki 
so sklenili jesen življenja preživeti 
tu.

Program, ki so ga pripravili 
mladinci iz Gornje vasi, je prepro
sto občinstvo prevzel s slikami iz 
domačega življenja, domačimi 
pesmimi, celo točko break-dan- 
cea so vpletli v svoj program in

navdušenju ni bilo kraja niti ta
krat, ko so točko še enkrat pono
vili. Glavni del programa pa je bila 
kmečka burka »NEZAKONSKO 
DETE«, ki je bila dobro pripravlje
na in so jo mladinci z vso zavze
tostjo odigrali, tako da jim je lah
ko sedanja predstava v spodbu
do, da bodo v bodoče pripravili 
še kakšno predstavo tudi za zah
tevnejše občinstvo. Vsekakor so 
bili oskrbovanci doma s progra
mom zadovoljni, o čemer je pri
čalo spodbudno ploskanje, v ka

terem je bilo čutiti spontanost in 
iskrenost, ki manjkata na marsi
kateri »boljši« predstavi. Ljudje, 
ki prebivajo v domu upokojencev 
na Polzeli, si takšnih predstav že
lijo tudi v bodoče, nehote pa se 
utrne misel, da tu živijo tudi tisti, 
ki so s svpjim delom in žrtvami 
mnogo prispevali k izgradnji in 
razvoju naše domovine in prav bi 
bilo, da bi se jih s takšnimi in po
dobnimi predstavami še večkrat 
spomnili.

Branko Kobal

Z lepo pesmijo lepo doživetje
Polzelane in mnoge druge že 

peto leto ob raznih priložnostih 
razveseljuje vokalni kvintet La
stovka. Fante, sedaj že može, je 
že pred tem družilo prijateljstvo 
in pogosto so v veseli družbi sku
paj zapeli in zaigrali. Tako se je 
tudi porodila misel, da bi ustano
vili kvintet. Začeli so načrtno vadi
ti in nastopati.

Konrad Pižorn, ki poje prvi te- ‘ 
nor, Franci Ožir, ki poje drugi te
nor, Franci Ogris prvi bas ter 
Alojz Florjane in Stanko Novak, ki 
pojeta drugi bas, so stopili pod 
okrilje DPD Svoboda Polzela in 
nastal je vokalni kvintet Lastovka.

Ker so vsi imeli določene pev
ske izkušnje pri zborovskem pe
tju, vsaj začetnih težav niso imeli, 
pripoveduje Franci Ogris, ki je 
vodja kvinteta Lastovka. V svoj 
repertoar uvrščajo tisto, kar je 
najbolj všeč njim in za kar vedo, 
da bo všeč tudi njihovim poslu
šalcem. Domača slovenska pe
sem je bila in bo vedno priljublje
na, zato je tudi kvintetu zelo dra
ga. Poleg tega pa zelo radi pre
pevajo dalmatinske narodne pe
smi. In to uspešno! Na avdiciji za 
nastop na 19. festivalu dalmatin
skih klap so bili izbrani v močni 
konkurenci. Odšli šč na festival v

Omiš in kot sami pravijo, je bilo 
to najlepše doživetje. Vsako leto 
se udeležujejo srečanja malih vo
kalnih skupin v Vojniku, pojejo na 
skoraj vseh slovesnostih v kraje
vni skupnosti, v Tovarni nogavic 
in drugod. Ker so vsi zaposleni, 
doma pa imajo še zemljo ih tudi 
živino, se tako dobijo le ob veče
rih. Spoznavajo pa, da je to pre
mali in da bodo morali svojemu 
petju nameniti več časa, če bodo 
hoteli doseči še kaj več.

TONE TAVČAR

Savinjčani imamo svojega čarodeja

Jani Jošovec med prikazovanjem ene svojih spretnosti.

Petrovčana Janija Jošovca 
marsikdo pozna iz vsakdanjega 
srečanja na cesti, ne vedoč, da 
se v njem skriva moč magije in 
spretnost hitrih rok.

Jani je že kot osnovnošolec 
gojil radovednost do rokohitrih 
spretnosti, vendar se je s čaro
dejstvom spoznal šele v Ljubljani 
kot srednješolec. Pred devetimi 
leti je naključje naneslo, da je po 
predstavi čarodeja Mirka Žerjava 
vstopil v njegovo garderobo. Ča
rodeju se je fant zdel prikupen s 
svojo radovednostjo, povabil ga 
je k sebi in mu pokazal nekaj os
novnih trikov ter mu dal začetni
ške napotke s področja rokohi- 
terstva.

Jasno, da je  vsaka čarovni
ja iluzija. Gledalci vidijo le 
njen rezultat. Priprave nanjo 
pa so raznovrstne — od tega, 
da zavihaš karto, pa do de- 
vettisočurnega treninga. 6e  
so priprave dobre in jih je do
volj, izvedeš čarovnijo brez
hibno. »Še skoraj preden 
sploh začneš, je  že opravlje
no.« (po Herlinu).

Kasneje je začel rekvizite izde
lovati sam, se izpopolnjeval s po
močjo raznih revij. Trdo delo in 
vsakdanje odrekanje je rodilo sa
dove.

Leto 1983 mu je na mednarod
nem srečanju v Lipici prineslo pr
vi uspeh: tretje mesto v splošni 
magiji, leto 1985 pa prvo mesto 
na srečanju mednarodnih moj
strov magije v Cankarjevem do
mu v Ljubljani. Sodeloval je na

kongresih čarodejev v Brusselu, 
Madridu in Bologni, Je tudi član 
kluba Čarobni krog v Mariboru in 
angleškega združenja Supreme 
magicians club.

V delovnem kolektivu, kjer je 
zaposlen, je zelo priljubljen, še 
posebno zato, ker v prostem ča
su sodelavce zabava z vragolija
mi in jih tako popelje stran od 
vsakdanjih skrbi in tegob. Često
krat ga v šali poprosijo, da bi jim 
izdelal čarobni pripomoček, s ka
terim bi s svojo skromno plačo 
preživeli mesec. Sam pa jim odvr
ne, da so že sami po sebi dovolj 
veliki čarovniki, še posebno nji
hove žene, ki gospodarijo doma.

Rad se odzove tudi povabilu za 
nastope. Najraje pa svoje spret
nosti predstavlja prisrčni otroški 
zvedavosti, zato so otroci tudi 
njegovo najljubše občinstvo.

Jani ali po umetniško Mr. Jani 
bo še v naprej ostal amater, svoje 
spretnosti pa bo z izpopolnjeva
njem še dopolnjeval. Tako kot 
vselej in vsakomur, bo tudi vam 
pripravljen pokazati kanček svoje 
spretnosti, saj ima venomer pol
ne žepe čarobnih pripomočkov. 
Mi pa mu želimo še vrsto umetni
ških uspehov in obilo zabave 
vsem, ki bodo občudovali njego
ve ročne spretnosti.

tekst in foto: L. Korber

mladinska
knjiga

PE ŽALEC
Šlandrov trg 38

V mesecu aprilu in maju pričakuje
mo dobavo naslednje video opre
me:
KOMPLET NORDMENDE:
kamera C 331 in videorekorder VF 
2005, akumulator, 
torba za videorekorder 
Cena za komplet 1.700.000 
Rok dobave 60 dni, cena velja na 
dan dobave.
Videorekorder HITACHI
Cena 550.000 din
Rok dobave 90 dni, cena velja na
dan dobave.
Vse cene so brez prometnega 
davka. Dodatne informacije lahko 
dobite tudi po telefonu 713-203.

—----------------- ----------------------------------------------------------------------------

Program prired itev v  občini Žalec

Marec — april
28. marec Srečanje recitatorjev in recitatorskih skupin osnov

nih šol v občini Žalec (Kulturni dom Žalec)
31. marec I. gledališki abonma: RAZTRGANCI — SNG Maribor 

(Kulturni dom Žalec)
1. april II. gledališki abonma: RAZTRGANCI — SNG Mari

bor (Kulturni dom Žalec)
2. april Srečanje mladih literatov OŠ občine Žalec (Osnovna 

šola Griže)
3. april NAŠA BESEDA '86 (Kulturni dom Žalec)

5, april Večer mladih literatov (Knjižnica Žalec) Občinsko 
tekmovanje MIR-NEUVRŠČENOST-MIROVNA 
GIBANJA (Žalec)

6. april Revija mladinskih pevskih zborov (Kulturni dom Ža
lec)

7., 9., 12. april Srečanje gledaliških skupin občine Žalec 
(Kulturni dorrt Žalec)

19. april Revija odraslih pevskih zborov (Kulturni dom Žalec) 
Pohod na Dobrovlje (Letuš—Dobrovlje)

21 22 april Gledališki abonma — SLAVNOSTNA VEČERJA
V POGREBNEM PODJETJU -  SNG Celje (Kulturni 
dom Žalec)
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Vlak in naš kraj — včeraj in danes
Ljudje prihajajo in kupujejo vozovnice, nihče pa ni pozoren na dogajanje za oknom. Radovedni 

kot sva, potrkava na vrata. Hip za tem jih odpre mlad moški, ki se predstavi kot prometno-transpor- 
tni tehnik. Predstavi nama še sodelavca v pisarni: »To je prometni skladiščnik.« Vprašava ga za zgo
dovino železniške postaje na Polzeli. Pove nama, da so prvo železnico na Polzeli zgradili že leta 
1883, uradno pa so jo odprli leta 1891. Med drugo svetovno vojno so imeli Nemci v njej skladišče, 
zato so jo partizani leta 1944 požgali. Letnica na postajni zgradbi pove, da je bila 1947 postaja po
novno zgrajena.

»Predstavili ste se kot prometno-transportni tehnik. Kakšno je vaše delo?«
»Temu poklicu pravimo tudi vlakovni upravnik. Moja naloga je, da skrbim za varnost in ureje

nost prometa na Polzeli.«
»In kakšno je delo prometnega skladiščnika?«
»On odgovarja za sprejem in odpravo različnega blaga!«
»Kdo pa prevaža največ blaga po železnici in kako »prometna« je postaja na Polzeli?«
»Največ blaga prevažata na naši železniški postaji tovarna nogavic in Garant, na dan pa pripe

lje skozi postajo okoli 55 vlakov, potniških in tovornih.«
»Ali veliko potnikov potuje z vlakom?« _ . . . . .  .... .
»Ob podražitvi avtobusnih vozovnic se vse več ljudi odloča za cenejši železniški promet. Na 

mesec prodamo okoli 3800 vozovnic.« . . .
Ker se je pred blagajniškim okencem nabrala gruča ljudi, sva pogovor sklenili z vprašanjem, ce 

bi se ponovno odločil'za poklic prometno-transportnega tehnika. Odgovoril nama je, da bi se, saj 
ga ta poklic zelo veseli. 'Ksenja Turnšek in Nika Podbregar, 0$  Polzela

Usposabljanje za nego bolnika na domu
Kakšno higieno potrebuje bolnik, kako mu pomagati, kako upoštevati zdravnikova navodila so bila naj

pomembnejša poglavja tečaja, ki so ga obiskovale učenke osmega razreda preboldske osnovne šole. Uspo 
sabljanje za enostavno nego bolnika na domu bodo končali ob koncu šolskega leta. Potem pa se bo deset 
najmlajših negovalk vključilo v delo in bodo v veliko pomoč patronažni službi.

Po dvajsetih letih je.občinska organizacija Rdečega križa začela ponovno uvajati tovrstne tečaje. V Pre
boldu so ga organizirali v sodelovanju s tamkajšnjo šolo, učenke pa prihajajo na to usposabljanje v okviru 
proizvodnega dela. Osnovnih pravil nege bolnika jih je učila Magda Žagar iz preboldskega zdravstvenega

h  KaL

V službi ljudstva —  na pomoč
Nasa pionirska gasilska desetina na šoli deluje že eno leto. Lani smo imeli dve desetini, mlajšo 

in starejšo in že poleti smo začeli trenirati za Hacetovo značko. Na tekmovanju zanjo smo se med 
42 skupinami uvrstili na deveto in 27. mesto, osvojili pa smo tudi bronasto Hacetovo značko. Sode
lovali smo na paradi ob prazniku dneva gasilcev v Libojah, na Gozdniku päsmo imeli gasilski piknik. 
Pri vlečenju vrvi smo bili najmočnejši, saj smo premagali veterane, člane in mladince. Med zimo pa 
smo začeli z rednimi učnimi urami. Učili smo se zgodovino gasilstva, spoznavali smo njen namen in 
organiziranost. Obravnavali smo tudi požarno preventivo. Učili smo se gasilske taktike, prijave po
žarov in alarmiranja. Z delom smo zelo zadovoljni, pričakujemo pa še več strokovnega znanja. Upa
mo, da bomo kmalu dosegli takšne rezultate kot mladinska desetina, k ije  na regijskem tekmovanju 
dosegla tretje mesto in tekmovala na republiškem tekmovanju, dosegla pa je tudi vse tri značke 
Matevža Haceta. Čestitamo Dušanu, Tonetu, Jožetu, Martinu, Aleksandru, Daniju in našemu men
torju Janiju Šaleju — mladincem, ki so v gasilstvu pričeli kot pionirji in so prejeli priznanje za deset
letno članstvo v gasilskih vrstah. Mi pa bomo s spoznavanjem tradicij gasilske organizacije, vsega, 
kar narekuje naše geslo V SLUŽBI LJUDSTVA —NA POMOČ, krepili naše vrste in s tem omogočili 
nadaljnji razvoj gasilstva. Pionirji gasilci OŠ Griže
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Srečanje s pionirji iz Kruševca
Krajevna skupnost Griže se je lani pobratila s krajevno skupnostjo v Kruševcu. Ob dnevu naše 

šole smo učence in učitelje OŠ Dragomir Markovič iz Kruševca povabili na našo šolo. Med učenci, 
ki naj bi sprejeli sovrstnike iz Kruševca, sem bila tudi jaz. Učence in učitelje iz pobratene občine 
smo seznanili z delom naše šolske skupnosti, pionirske in mladinske organizacije, skupaj smo si 
ogledali Aero v Šempetru, nov kulturni dom v Žalcu, hmeljarski muzej in Savinovo rojstno hišo. Obi
skali smo tudi našo podružnično šolo v Libojah, kjer smo se udeležili tekmovanja v streljanju z zra
čno puško.

Naslednji dan so se gostje udeležili našega kulturnega dne, popoldne pa smo jih popeljali na 
Gozdnik, kjer smo jim pokazali smučišče in lovsko kočo, kjer imamo šolo v naravi. Zvečer smo imeli 
v šoli krajšo zabavo.

Čas je hitro mineval in morali smo se posloviti. Prejšnji mesec pa smo jim obisk vrnili. Dva dne
va smo preživeli na njihovih domovih. Tudi oni so nam razkazali šolo in delo v njej, nato pa smo si 
ogledali mesto. Videli smo spomenik kosovskim junakom, hotel Rubin, tovarno 14. oktober. Zvečer 
so me moja prijateljica in njeni starši odpeljali na bližnji hrib Bagdalo, od koder je lep razgled na 
Kruševac. Tu je tudi restavracija in v njej ne manjka dobre postrežbe. Naslednji dan so nas odpeljali 
na Slobodište, kjer nam je vodnica povedala zgodovinske značilnosti tega parka, ki jih ponazarja 
dvanajst ptic. Od tu smo videli tudi stavbo Sivi dom, obiskali pa smo še narodni muzej. Srečanje 
smo zaključili s plesom in proslavljanjem.

Tako lepo kot nas so sprejeli tudi marsikaterega naših starih staršev, ki so bili izseljeni na to 
območje, v času okupacije. Srečanje v Kruševcu in pri nas pa so prvi koraki razvijanja bratstva in 
enotnosti med krajani Griž in KS Radomir Rakovljevič,iz Kruševca. Takšna srečanja in sodelovanje 
naj ne bi ostala le pri teh dejanjih, temvač 'si vsi želimo, da bi se razširila in da bi ostala prijateljstva 
trajno vtkana v naša srca in naše vsakdanje delo. Tina Veligošek in Martina Goričan, OŠ Griže

Črne pike iz našega kraja
Letuš je lepa vas, vendar pa le ljudje, ki že leta in leta živijo tu, spoznavajo, kako se kraj spre

minja. Res je narava pri nas še lepa, gozdovi še niso poškodovani, zrak je čist, Savinja še premore 
ribe, vendar pa je v Letušu že tudi veliko takih mest, ki zaslužijo črno piko.

Jeseni, ko hodim po kostanj, pogosto opazim v kakem skritem predelu kup starih avtomobil
skih delov, štedilnikov, koles in druge ropotije. Takrat pomislim, kako lepp bi bilo, ko bi Letuš pre
mogel več kontejnerjev. Fantje bi se zbrali in v enem popoldnevu bi bil gozd očiščen. Tako bi še ra
je hodili po kostanj, se skrivali po jamah ne da bi zadeli ob kupe železja in druge ropotije, ki ne 
zgnije.

Druga slabost našega kraja so številni avtobusi, parkirani takoj za letuškim mostom. Tako se 
ne vidita niti čakalnici na obeh straneh ceste in tudi ne spominska plošča na Sulcerjevi hiši. Le kaj 
nam koristi lepa greda sredi križišča, ko pa pogled nanjo zastirajo parkirani avtobusi.

Še bi lahko našteval črne pike našega kraja. Od tistih malenkosti, da ob večerih ne gorijo luči, 
da postajališče pri Hrešanu nima čakalnice. . Ljudi ogroža prehitra vožnja, ker pri postajališču ni 
znaka za omejitev hitrosti, kar je povzročilo že precej prometnih nesreč. Pod jezom je polno razbi
tega stekla. Okolica avtobusnih postaj ni nikoli brez papirčkov in drugih smeti. Pa kaj bi našteval? 
Mogoče pa bo le prišel čas, ko se bomo vsi Letušani zavedali, koliko pomenita čista voda in ureje
na okolica za naše zdravje in lepše življenje. _ Gregor Ramšak, OŠ Braslovče

Bolnika, ki ne more iz postelje, je  treba tudi nahraniti. Kako se to naredi, je  učenkam tem elji
to pokazala Magda Žagar, tokrat njihova učiteljica, sicer pa medicinska sestra v preboldskem 
zdravstvenem domu. POTO: L. K.

Le tako naprej!
V'Prekopi je bilo že nekaj let 

čutiti pripravljenost mladih, ki so 
se želeli potrditi z delom na raz
nih področjih. Po lanski reorgani- 
ziranošti v aktivu ZSMS pa je že

čutiti bistvene spremembe. Tako 
so že pripravili turnir v namiznem 
tenisu, preboldski jamarji so jim 
predstavili svoje diapozitive, pri
pravljajo gledališko delo, skupaj z

gasilci so pripravili maškarado, 
načrtujejo pa tudi udeležbo na 
raznih pohodih. Želimo jim, da bi 
z začetno vnemo nadaljevali.

Zmago šoštar

r
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Predsednica jugoslovanske mladine Silvija Rijavec, je  med obiskom v žalski občini obiskala 
tudi mlade Hmezada.

V kongresnih dokumentih premalo o

sklenili, da bo na kongresu jugo
slovanske mladine našo občino 
zastopal Janko Kos, na sloven
skem kongresu pa jo bodo Dar
ja Trivan, Darko Vasle, Sonja 
Kupec in Jani Štusej.

-mn.

mostojno brigado v Suhi Krajini, 
na kateri naj bi sodelovalo 53 bri
gadirjev. Občinska konferenca 
ZSMS Žalec zato poziva vse os
novne organizacije mladih naše 
občine, da čimprej pričnejo z 
aktivnostmi za pridobivanje briga
dirjev. v. Ck

kmetijstvu
Področje kmetijstva v gradivu 

za 12. kongres mladine je prema
lo upoštevano, sicer pa je le-to 
široko in kakovostno napisano. 
Vprašanje je le, v kolikšni meri 
bodo sklepi in stališča mladinske 
organizacije realizirani. Tako so

menili mladi na seji občinske kon
ference, ki je bila zadnje dni fe
bruarja. V kongresnih dokumen
tih bi morali več pozornosti na
meniti še izobraževanju, kajti le s 
šolanimi ljudmi si naša družba 
lahko obeta napredek. Na seji so

Mladi letos na dveh akcijah
Mladi osnovnih organizacij 

ZSMS naše občine naj bi se v le
tošnjem letu udeležili dveh delov
nih akcij, in sicer na Paliču in v 
Suhi Krajini. Za prvo akcijo na Pa- 
iiču, ki je zvezna, so po sporazu
mu dolžni zagotoviti petnajst bri
gadirjev. Akciia bo potekala v ča

su od 10. junija do 5. julija, na njej 
pa so zagotovljeni izredno dobri 
bivalni pogoji, poskrbljeno pa bo 
tudi za popoldansko izobraževa
nje in za razne druge prostoča
sne aktivnosti.

V drugi julijski izmeni pa bodo 
mladi naše občine organizirali sa-

RUBRIKA M LA D IH

Silvija Rijavec na obisku v občini
Ni slučaj da je predsednica 

Zvezne konference mladine Ju
goslavije med obiskom v žalski 
občini obiskala tudi osnovno or
ganizacijo v Grižah. Potem ko je 
predsednik Igor Klovar predstavil 
njihovo organizacijo, delo in teža
ve, je opozoril, da je med mladimi 
še premalo zainteresiranosti in 
pripravljenosti za družbenopoliti
čno delo, za napredek kraja in re
ševanje življenjskih problemov 
mladih. Pri tem pa je imel v mislih 
problematiko zaposlovanja, šti
pendijsko politiko in izobraževa
nje. Ker pa so v razpravi ugotovili, 
da so mladi zelo aktivni v družbe- 
.nih organizacijah, nekateri prime
ri so prav zgledni, so si bili v oce- 

, ni enotni, da je aktivnost mladih 
treba ocenjevati iz širšega vidika. 
V Grižah je namreč zelo razveja

na dejavnost društev in organiza
cij, v katere se vključujejo tudi 
mladi. Med drugim naj omenimo 
gledališko skupino Teater mladih, 
planinsko društvo, gasilsko dru
štvo, TVD Partizan in še bi lahko 
naštevali. Tudi sodelovanje s kra
jevno skupnostjo in družbenopo
litičnimi organizacijami je zadovo
ljivo, seveda pa bi bilo potrebno 
še marsikaj izboljšati. Tudi v Zve
zo komunistov bi morali vključiti 
več mladih, za kar bo morala še 
posebej skrbeti ZK. Mladinska 
organizacija je zelo »mlada«, saj 
je vanjo vključena predvsem mla
dina do 18. leta starosti. Mladi, ki 
so na študiju v Ljubljani ali Mari
boru, pa tudi tisti, ki se zaposlijo, 
se potem ne vključujejo v delo 
mladinske organizacije in največ
krat ob strani spremljajo dogaja

nja. Med njimi pa se žal najdejo 
tudi takšni, ki le kritizirajo, niti 
najmanj pa niso pripravljeni sode
lovati. V razpravi so si bili tudi 
enotni, da nobena seja CK ZKJ in 
ZKS ne bo rešila perečih proble
mov mladih, če že sprejetih sta
lišč in sklepov ne bomo začeli 
uresničevati. Začeti moramo de
lati drugače, je bilo največkrat sli
šati, čeprav tudi na tem sestanku 
obvezujočih sklepov niso sprejeli.

Predsednica Zvezne konference 
ZMJ je prisotne seznanila še z 
razmerami v federaciji in opozori
la na naloge pred volitvami in 
kongresi. Nazadnje je izrekla tudi 
priznanje za dosežene rezultate 
mladih v Grižah in jim zaželela še 
veliko uspehov.

jk
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Iz naših krajevnih skupnosti Vinska gora Večnamenski dom pod streho

A li smo lahko drugačni?Prebold
Sredi februarja smo v Preboldu 

ustanovili Hortikulturno društvo. 
Na ustanovnem zboru je bil po
memben del namenjen ekološkim 
problemom, do katerih smo v na
ši družbi še vse preveč ravnodu
šni.

Namen društva je, da organizi
ra krajane, ki bodo s prizadeva
njem in prostovoljnim delom ure
jali in lepšali okolje in tako z zgle
dom pritegnili tudi ostale krajane. 
Enako pomemben je tudi vzgojni 
moment, saj je potrebno ljudi, 
predvsem pa mladino naučiti hu
manega odnosa do okolja, torej v 
njih prebuditi zavest in smisel za 
lepote narave in pravilen odnos 
do lepega in urejenega okolja, 
vseeno čigavega, lastnega, sose
dovega, družbenega. Društvo v 
ta namen organizira za svoje čla
ne pa tudi za vse ostale, ki želijo 
pridobiti nova znanja, razna pre
davanja, demonstracije v naravi in 
prostovoljno delo za lepšanje 
okolja.

Zaposleni le četrtino časa na
menimo delovni obvezi in nekaj 
malega drugim družbenim obvez
nostim, večino časa pa nameni
mo za zasebno življenje, zato je 
toliko pomembnejše spoznanje, 
na kakšen način ga preživimo, v 
kakšnem okolju. Tu pa se že doti
kamo ekologije, ki smo jo vse do-

Galicija
Delovni ljudje krajevne 

skupnosti Galicija so svoj 
krajevni praznik, ki ga praz
nujejo v spomin na 25. febru
ar leta 1943, ko je  bil v Zavrhu 
v Podvršnikovi domačiji usta
novljen prvi odbor Osvobodil
ne fronte za to območje.

Krajevna skupnost Galicija si je 
za minulo leto zastavilo mnogo 
delovnih zmag in jih v veliki meri 
tudi realizirala kljub vseskozi pri
sotnem pomanjkanju finančnih 
sredstev. Da je bilo preteklo leto 
za krajane krajevne skupnosti 
Galicija pretkano s požrtvoval
nostjo in delom, nam pričajo 
mnogoteri delovni uspehi, med 
katerimi velja posebej omeniti po
stavitev osmih avtobusnih posta
jališč, povezavo vodovoda v Zavr
hu, obnovitev in razširitev gasil
skega doma v Veliki Pirešici, k 
čemur sta v veliki meri pripomo
gla gasilsko društvo iz Velike Pi- 
rešice in posvetno društvo Boris 
Kidrič iz velike Pirešice, prav tako 
pa so gasilci poskrbeli za večjo 
požarno varnost s postavitvijo 
gasilskih trojk, ki so se pokazale 
kot zelo uspešne; bilo je dokon
čno urejeno tudi igrišče, razširje
no in obnovljeno je bilo cestišče 
v zaselkih Hramše, Železno in v 
Osreke, v doliini 2300 metrov. 
Pozabiti pa ne gre tudi obnove 
graščine na Grmovju in dveh cer
kva — v Galiciji in Pirešici objek
tov, ki so kulturno-zgodovinske- 
ga značaja, in za katere so krajani 
veliko pomagali s prostovoljnim

slej zaradi prevelikega hlastanja 
po novih investicijah, večji proiz
vodnji, večjem dohodku in navi
dezno večjem standardu vse pre
več zapostavljali. Že danes, pod 
vprašajem pa so že jutri naši 
otroci in novi rodovi, se ob »veli
kem standardu« ne moremo več 
pod vročim soncem v naravi oko
pati v čisti vodi, komajda pijemo 
še komaj na meji zdravo pitno vo
do, odmirajo pa tudi že gozdovi, 
ki so poleg vode in sonca nepo
grešljiv vir življenja. Žev naši ne
posredni okolici, odmirajo deseti
ne hektarov gozdov zaradi preko
mernega onesnaževanja zraka, 
smeti odlagamo, kjer se nam zdi, 
fekalije spuščamo v zemljo ob 
slabi tolažbi, »saj mojega je ma
lo«, pri tem pa se ne zavedamo, 
da je takšnih »malo mojih« skupaj 
veliko, preveč, skupaj pa vztrajno 
zastrupljajo naše osnovne vire ži
vljenja. Da je tako, potrjujejo dej
stva, da je na posameznih ob
močjih vse manj rib, ptic in tudi 
nekaterih vrst divjadi, samo vpra
šanje časa je, kdaj bomo mednje 
vrsto začeli uvrščati (udi ostale 
oblike življenja — tudi naša.

Hortikulturna društva sama res 
ne morejo reševati vseh teh pro
blemov današnjega časa, skupaj 
z ostalimi društvi in dejavniki pa 
lahko vplivajo na prebujanje zave-

Vse za napredek

delom, dela pri obnovi pa so tudi 
nesebično finančno podprli.

O tem, da so v krajevni skup
nosti Galicija doma ljudje, ki jim 
ni žal dela in truda, je pričal tudi 
program proslave ob prazniku, na 
katerem so nastopili: Pireški ok
tet iz Pirešice, krajanka Ivanka 
Falant s predstavitvijo svoje pe
smi ter otroci iz vrtca in šole v 
Veliki Pirešici, med katerimi so 
posebno navdušili obiskovalce 
učenci 4. razreda osnovne šole 
Velika Pirešica, ki so svoj del pro
grama povezali z letošnjim Tru
barjevim letom.

Na proslavi pa sta predsednik 
krajevne skupnosti Stanko Veber 
in predsednik skupščine krajevne 
skupnosti Rudi Štajner podelila 
priznanja zaslužnim krajanom, ki 
so mnogo prispevali k razvoju 
krajevne skupnosti Galicija. Pri
znanja so prejeli : MARIJA TRO
BEC, FRANC TRATNIK, JAN
KO CIGALA, IVAN HRUSTEL, 
RUDI ŠTAJNER, FRANC RA-

sti, da je skrajni čas, ko se mora 
celotna družba zbuditi in nemu
doma začeti ukrepati, da ohrani
mo vsaj to, kar še imamo. Le tako 
bomo lahko našim zanamcem za
gotovili vzdržne pogoje življenja.

Zaradi večje učinkovitosti bo
mo na občinski ravni ustanovili 
zvezo HD, v kateri bi se usklaje
vale aktivnosti vseh društev in 
družin, ki na kakršenkoli način 
posegajo v naravo in delujejo v 
smislu lepšanja in varovanja oko
lja. Nujna pà bo takšna oblika po
vezovanja tudi med občinami v 
regiji.

HD pa seveda ne bodo mogla 
opravljati svojega poslanstva v 
celoti, če ne bodo imela podpore 
v družbenopolitičnih organizaci
jah in organih krajevnih skupnosti 
in v organizacijah združenega de
la, zato je toliko bolj nerazumljivo, 
da se ustanovnega zbora ni ude
ležil niti eden njihov predstavnik. 
Udeležili so se ga predstavniki 
Turističnega društva, Jamarskega 
kluba in osnovne šole, pa tudi de
legati HD Polzela, Žalec, pred
stavnik Zveze HD Slovenije in 
Skupščine občine Žalec. Neude
ležba vabljenih pa je zagotovo 
odraz zavesti do varovanja nara
ve in vseh ekoloških problemov 
današnjega časa.

Marija Petek

DIŠEK IN EMIL GROBELNIK.
V okviru praznovanja praznika 

krajevne skupnosti so bila organi
zirana tudi razna športna .in ša
hovska tekmovanja in po prvi trije 
iz vsake skupine so na proslavi 
prejeli priznanja in medalje za 
svoje uspehe. Najboljši iz posa
meznih skupin pa so bili: — tenis 
mladinci -  JOŽE KRULEČ, -  
pionirji — PETER VIPAVC, -  
smučanje mladinci — JOŽE 
KRULEČ, -  pionirji BOŠTJAN 
ZAJC, ter — šah veterani —
STANKO V E B E R ,----- pionirji
-  TOMAŽ AŠEMBERGER, JO
ŽE KRULEČ pa je prejel tudi 
prehodni pokal.

Krajani KS Galicija pravijo, da 
so jim sedanji uspehi in izkušnje 
v prizadevanjih, da se izbriše sen
ca zaostalosti, le še večja spod
buda za bodoče in ne dvomimo, 
da bodo tudi naslednje leto ob 
tem času z zadovoljstvom slavili 
nove delovne zmage. V

Branko Kobal

Priprave na sam oprispevek
V krajevni skupnosti Galicija so 

že stekle priprave za uvedbo kra
jevnega samoprispevka. V javni 
razpravi je že predlog pridobitev, 
ki bi obogatile kraj, če bi se ljudje 
odločili za to obliko zbiranja sred
stev zanje. Tako naj bi v kraju s 
sredstvi samoprispevka uredili 
mrliško vežico v Galiciji, prizidek 
k podružnični šoli Velika Pirešica, 
uredili naj bi dvorano v Zadruž
nem domu Galicija, del sredstev 
pa bi namenili tudi za ureditev te

lefonskega omrežja, oskrbi s pit
no vodo in cestni povezavi Hramš 
z Galicijo.

Za izvedbo celotnega progra
ma bi potrebovali 109.100.000 di
narjev, od katerih bi z 1,5-odsto- 
tnim samoprispevkom zbrali 
25.670.000 dinarjev, iz drugih vi
rov naj bi zbrali 41.310.000 din, 
predvidevajo pa, da bi iz ostalih 
prispevkov krajanov v delu in ma
terialu zbrali še 42.120.000 dinar
jev.

Če bodo ljudje na tem območ
ju pripravljeni združevati sredstva 
s sredstvi krajevne skupnosti, de
lovnih organizacij, samoupravnih 
interesnih skupnosti pa tudi z 
udeležbo udarniškega dela in pri
spevkom v materialu, kaže, da 
bodo tudi v tej krajevni skupnosti 
v najkrajšem roku razpisali refe
rendum za samoprispevek, in če 
ga bodo izglasovali, se bo tudi za 
te krajane na obrobju doline pri
čelo lepše življenje. % v C|<

Dokončana m rliška vežicaGriže
Kljub številnim zapletom pri iz

gradnji mrliške vežice v Grižah jer 
odbor, ki je bil imenovan pred 
dvema letoma, sedaj to nalogo 
uspešno opravil. Predračunska 
vrednost objekta je znašala devet 
milijonov dinarjev. Že v letu 1983 
so delovne organizacije za ta na
men namenila 2.616.000 dinarjev, 
s tem da so v tem znesku tudi 
sredstva, ostala od občinskega 
praznika. V letu 1984 so krajani, 
obrtniki, delovne organizacije in

Braslovče

KS Liboje zbrali 1.998.000 dinar
jev, v letu kasneje pa še 
2.675.000 din. Manjkajoča sred
stva je primaknila še Krajevna 
skupnost Griže, kljub temu pa še 
primanjkuje 2.300.000 dinarjev.

Odbor za izgradnjo mrliške veži
ce torej tudi sedaj pričakuje razu
mevanje, zlasti delovnih organiza
cij in Komunalne interesne skup
nosti, za prispevek in pokritje ce
lotne investicije, katere končna

Delo bodo poživeli

cena je dvanajst milijonov dinar
jev.

Ko bodo opravljena zadnja de
la za pridobitev uporabnega do
voljenja, zasaditi morajo namreč 
še ciprese, bodo mrliško vežico 
predali svojemu namenu, s tem 
pa bosta krajevni skupnosti Griže 
in Liboje ? rešili problem, ki ju je 
pestil že vrsto let. Odbor pa se 
vsem, ki so prispevali sredstva in 
pomagali pri izgrdnji, za pomoč 
zahvaljuje. -jk

Kraj Braslovče ima glede na svojo lego in jezeri precejšnjo možnost za uspešno vključevanje v turistično ponudbo. 
Vseh možnosti še niso izkoristili, so poudari na letni skupščini. Iz poročila predsednika društva Andreja Korošca pa izhaja, 
da so se v preteklem letu za to precej trudili. Hoteli so pritegniti k sodelovanju čimveč krajanov, povezali pa so se tudi z os
novno šolo kjer uspešno deluje turistični krožek, da bi si zagotovili podmladek. Osnovna šola Braslovče ima pri urejanju 
kraja večletno izkušnje, kar dokazuje tudi, da je bila najbolj urejena šola v preteklem letu na celjskem območju, za kar je 
prejela Turistični nagelj. Poleg tega so uredili okolico jezera in druga manjša dela. ;

V program za letos so zapisali, da bodo še naprej skrbeli za okolico jezera, pripravili bodo akcijo na najboljše urejeno 
stanovanjsko hišo in kmetijo, organizirali Dan hmeljarjev, še tesneje sodelovali s šolo in še marsikaj. TONE TAVČAR

Potem ko so v Vinski gori izgla
sovali krajevni samoprispevek, so 
se takoj lotili priprav za izgradnjo 
prizidka k osnovni šoli in večna
menskega doma, v katerem bo
do, ko bo zgrajen, prostori za 
športno, kulturno in zabavno de
javnost ter krajevno skupnost, za 
družbenopolitične organizacije in 
društVa. Projekt je izdelal Proje
ktivni biro Vegrad. Vegradovi de
lavci so avgusta začeli z gradbe
nimi dlei, zdaj pa je objekt že pod 
streho. Vrednost doslej opravlje
nih del je 27 milijonov din, 11 mili
jonov din so zbrali sami, razliko 
pa predstavlja kredit. Nekaj sred
stev'so že primaknile občinske

interesne skupnosti, pravkar pa 
krajani zaključujejo akcijo zbira
nja lesa, ki ga bodo uporabili za 
stavbno pihištvo. Čaka jih še veli
ko dela in prizadevanj za pridobi
tev potrebnih sredstev, v načrtu 
namreč imajo, da bi izgradnjo 
večnamenskega doma zaključili 
prihodnje leto. Tedaj naj bi v Vin
ski gori praznovali občinski praz
nik z odprtjem te pomembne pri
dobitve, ki so si jo krajani že dol
go želeli in jo tudi potrebovali. V 
Vinski gori je namreč doma raz
vejana društvena dejavnost, še 
posebej športna in kulturna, prav 
ti pa bosta v novem objektu dobili 
potrebne prostore. Pomembna

pridobitev pa bo to tudi za učen
ce osnovne šole. Prizadevajo si 
tudi, da bi v tem domu uredili po
što in banko, vendar pri ustreznih 
organizacijah zaenkrat ni poslu
ha, čeprav so potrebe očitne.

Franci Špegel, predsednik sve
ta KS, nam je v pogovoru razgrnil 
še nekatere načrte, med njimi iz
gradnjo ceste, ki naj bi povezala 
Vinsko goro z Lipjem. S poseb
nim zadovoljstvom nas je opozo
ril na pomembno pridobitev, in si
cer 250 novih telefonskih priključ
kov, sredstva so zbrali iz samo
prispevka, opravili pa so tudi veli
ko prostovoljnega dela.

jk

Šempeter

Turstični delavci v Šempetru so 
na letni skupščini, pretehtali 
uspešnost lanskega leta in spre
jeli načrt dela za letošnjega. 
Predsednik Slavko Štrucl je v po
ročilu izrazil zadovoljstvo nad do
seženimi rezultati. Najbolj nazor
no prikazuje uspešnost dela do
hodek, ki se je povečal za 25 od
stotkov. Razveseljivo je tudi šte
vilo obiskovalcev, ki je v lanskem 
letu preseglo vse rekorde. Anti
čni park je obiskalo 17.392 obi
skovalcev, od tega 1709 tujcev, 
jamo Pekel pa 31.354 obiskoval
cev, od tega 2677 tujcev. Veliko 
zanimanje vzbuja tudi gozdna

Lani rekorden obisk
geološka poučna pot, ki privablja 
iz leta v leto več gostov. Prav tu
kaj pričakujejo še več obiska, saj 
bodo v kratkem izdali posebno 
razglednico gozdne poti. Lani so 
med drugim sanirali tudi nagrob
nike v Antičnem parku, delo je 
opravil Zavod za spomeniško var
stvo iz Maribora, skrb po stroko
vni plati pa je nosila ravnateljica 
celjskega Pokrajinskega muzeja 
prof. Vera Kolšek, ki je tudi sicer 
v veliko pomoč šempetrskim turi
stičnim delavcem. Obnovili so tu
di okolico vhoda v jamo Pekel, 
pripravili več tradicionalnih prire
ditev itd. V program za letos so

zapisali, da bodo takšno delo na
daljevali. Na konferenci so podeli
li plakete turističnega društva 
Šempeter; Bronaste so prejeli 
Vera Kolšek, Zoran Vudler, Vlado 
Vrtačnik in Franc Štorman. Za 
urejeno okolje in lepo cvetje pa 
so knjižne nagrade prejeli Marija 
Gmajner, Zinka Petek, Ivica Oplo
tnik, Zlatka Korun, Marija Špro- 
har, Milka Kuder, Ljudmila Arzen
šek, Marija Bogovič, Jože Gra
čner, Milena Žerič, Irena Cetina, 
Jože Pogačar; za urejeno kmeč
ko dvorišče so priznanja prejela 
Serdonerjeva, Tomanova in Tkav- 
čeva kmetija. j .  TAVČAR

r VABILO
ZA CEPLJENJE PSOV PROTI STEKLINI

Na podlagi odredbe o preventivnih ukrepih proti določenim živalskim kužnim boleznim v letu 1986 Je cepljenje 
pkuf proti steklini obvezno za vse pse, stare nad štiri mesece. Pravtako mora »osestnik v treh dneh prijaviti pogin, 
odlujitev. pobeg ter vsako drugo spremembo glede psa Veterinarski postaji Žalec.

Neprijavljene in necepljene pse je  treba pokončati. Zoper posestnike necepljenih psov in tiste, ki niso prijavili 
pogina, odtujitve ali pobega psa, pa no uveden upravno-kazenski postopek pri sodniku za prekrške.

Stroški cepljenja, znamka in vpis v register znašajo 1.350 dinarjev, poravnati pa jih mora lastnik psa ob ceplje
nju-AZPCRED CEPLJENJA
7/4-1986 VRANSKOcr- '
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(ponedeljek)

8/4-1986
(torek)

9/4-1986
(sreda)

11/4-1986
(petek)

14/4-1986
(ponedeljek)

15/4-1988
(torek)

16/4-1988
(sreda)

7/4-1988
(ponedeljek)

8/4-3988
(torek)

8/4-1988
(sreda)

10/4-1988
(četrtek)

11/4-1988
(petek)

12/4-1988
(sobota)

L'
14/4-1988
(ponedeljek)

JEPUE 
PREKOPA 
GOMILSKO 
GRAJSKA VAS 
TEŠOVA 
PRAPREČE 
LOČICA 
ZAHOMCE 
LIMOVCE 
KAPLA 
TABOR 
LOKE
ŠENTRUPERT
TOPOVÜE
KAMENCE
BRASLOVČE
MALE BRASLOVČE
LETUŠ
DOBROVLJE
POLZELA
BREG
LOČICA
DOBRIČ
ANDRAŽ
ANDRAŽ (Podsevčnik)
ZALOŽE
ZALOŽE
GOTOVUE 
GOTOVUE JEDERT 
GOTOVUE ZALOG 
ZG. GRUSÖVLJE 
SP. GRUSÖVLJE 
PODLOG 
ROJE
GRIŽE
ZABUKOVICA
ZABUKOVICA
PONGRAC
PONGRAC
ZAHOMm
PRELSKA
VINSKA GORA
PIREŠICA
JANŠKOVO SELO
CRNOVA
STEBEVNIK
PODKRAJ
PONIKVA
STUDENCE
HRAMŠE ,
VEL. PIREŠICA
PERNOVO-GORCA
PERNOVO
GALICIJA
ZAVRH
MALA PIREŠICA 
ARJA VAS 
DREŠINJAVAS 
LEVEC

' RUŠE 
KALE
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ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše ljube mame

PAVLE
POGAČNIK

iz Prebolda IB

se iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem in znancem za daro
vano cvetje in spremstvo na njeni zadnji poti. Zahvala govorni
ku, pevcem, godbi, in duhovniku za opravljen obred. Hvala tudi 

osebju bolnišnice v Topolšici, predvsem pa dr. Krajnčevi.

Vsi njeni

Občinsko

prvenstvo 

v  veleslalom u

Skupščina

strelske
zveze

V minulih dneh so strelci obči
ne Žalec pregledali in ocenili svo
je delo za preteklo obdobje. 
Skupščini je prisostvoval tudi 
predsednik Strelske zveze Slove
nije Kosta Bizjak, ki je poudaril, 
da je zveza, ki ima osem strelskih 
družin s 680 strelci, uspešno de
lovala kljub finančnim težavam, s 
katerimi se spopada. Ponovno so 
za predsednika zveze- v nasled
njem obdobju izvolili Marjana Žo
harja. Na koncu pa so podelili 
plakete in priznanja svojim čla
nom. Plakete so prejeli: Jože 
Gračner, Polde Valant, Jože 
Tkavc, Anton Plohl, Avgust Mast
nak, Mladen Melanšek, Jože 
Turnšek in Jože Brzelak. Prizna
nja pa so prejeli: Berta Povše, Sil
va Topolovec, Zlatko Poteko, 
Drago Grešak, Srečko Dudaič, 
Milan Beričič, Matjaž Kralj, Kondi 
Marčinko, Ivan Toplak in Justin 
Smrkolj.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame, stare mame

IDE-HELENE
ŠTORMAN
iz Šentruperta

se iskreno zahvaljujemo sosedom, prijateljem in znancem za iz
rečena sožalja, darovano cvetje in za spremstvo na njeni zadnji 

poti.
Iskrena hvala govorniku za poslovilne besede, pevcem za odpe

te žalostinke in duhovniku za opravljen obred.

Žalujoči: Vsi njeni

V SPOMIN

IVANU 
GROBLERJU

Globoko boleč je spomin na 22. februar. Tri leta je minilo, od kar 
te ni več med nami, dragi sin in brat. Kruta usoda te je mnogo 
prezgodaj iztrgala iz naše srede in za vedno je utihnilo' tvoje 
plemenito srce. Neštete solze te ne zbude iz večnega sna. Ra
na, ki jo je povzročila tvoja smrt, je ostala nezaceljena, spomin 

nate pa neizbrisen.
Hvala vsem, ki obiskujete njegov prerani grob. 

Globoko žalujoči tvoji najdražji.

ZAHVALA

Ob tragični izgubi dragega moža in ati
ja

IVANA
ŠUSTERJA

Dva naša na državno prvenstvo
V Žalcu je bilo v začetku mese

ca regijsko člansko prvenstvo v 
karate borbah v težavnostnih ka
tegorijah in v absolutni kategoriji. 
Tekmovanja se je udeležilo tride
set karateistov iz Oplotnice, In
grada Celje, Društva za karate 
Celje in Žalca. V kategoriji do 
60 kg je zmagal Rafael Kokolj iz 
Žalca, do 65 kg Tomaž Kenda — 
Ingrad Celje, do 70 kg Stane Čre
tnik — Celje, v kategoriji do 75 kg 
Mirko Hudovernik iz Žalca, do 
80 kg Jože Hudovernik iz Žalca, 
nad 80 kg pa Ferdinand Šorli, 
prav tako iz Žalca.

V absolutni kategoriji je prvo 
mesto pripadlo Stanetu Čretniku, 
drugo Hinu Slivarju (oba Celje), 
tretje do četrto mesto pa sta os
vojila Jože Hudovernik iz Žalca in 
Fadil Hukanovič iz Celja.

Prvenstvo so sodili republiška 
sodnika Silvo Marič in Anton Ma
ruša ter regijska sodnika Miran 
Maček in Igor Zelinka. Prvi štirje 
so se uvrstili na republiško prven
stvo, ki je bilo sredi meseca v 
Žalcu. Tega tekmovanja se je 
udeležilo 83 tekmovalcev iz 
osmih regij Slovenije! Iz celjske 
regije so imeli največ uspeha tek

movalci iz Žalca. V kategoriji do 
60 kg je Rafko Kokolj iz Žalca za
sedel tretje mesto. Tomaž Kenda 
in Boštjan Grinčič (oba Ingrad 
Celje) sta se uvrstila na 3 .-4 . 
mesto; v kategoriji do 80 kg pa je 
Boris Golič zasedel drugo mesto. 
Vsi omenjeni so se uvrstili na dr
žavno prvenstvo, med njimi Žal- 
čana Kokolj in Golič, ki bo sredi 
aprila v Makedoniji. Na prvenstvu 
je sodilo šest republiških sodni
kov, med njimi Silvo Marič iz Žal
ca in dva zvezna sodnika.

Miran Maček

Na posnetku so karateisti celjske regije na republiškem tekmovanju. (Foto: T. Tavčar)

Na pobočjih Gozdnika je bilo 
23. sindikalno prvenstvo občine 
Žalec v veleslalomu. Tekmovanja 
se je udeležilo 331 smučark in 
smučarjev, pripravilo pa ga je 
Smučarsko društvo Gozdnik-Ža- 
lec. Med člani so prva tri mesta 
zasedli: Branko Hriberšek (Mi
nerva), Dušan štanter (Ferralit) in 
Karli Satler (VIO Žalec); med ve
terani Andrej Tratnik (Hmezad), 
Franc Pinter (SIP) in Rudi Friško- 
vec^TT Prebold); mlajše članice: 
Nevenka Oblak (KIL), Mira Dolar 
(Gradnja), Simona Cvikl (OŠ Pol
zela); starejše članice: Irena Pri
slan (VIO Žalec), Metka Terglav 
(TN Polzela) in Marjana Liber (TN 
Polzela); starejši člani: Andrej 
Pavlin (Elektro Šempeter), Janez 
Mežnarič (Juteks) in Vili Viđali 
(Nama Žalec).

Ekipno se je med veterani uvr
stil na prvo mesto SIP Šempeter, 
med članicami Savinjski magazin 
Žalec, med starejšimi člani Elek
tro Šempeter, med mlajšimi pa 
člani OOS delavcev, zaposlenih 
pri obrtnikih. Na posnetku mlajša 
članica Marija Tevžič Iz Juteksa.

L. K.

Uspehi smučarjev skakalcev

Uspehi na 
regijskih
tekm ovanjih

Konec prejšnjega meseca je 
bilo v Štorah regijsko prvenstvo v 
streljanju z zračno puško do 400 
krogov. Tričlanska ekipa Strelske 
družine Žalec — v sestavi Melan
šek (368 krogov), Smrkolj (361 
krogov) in Kotnik (357 krogov) — 
je dosegla 1068 krogov, s tem pa 
dosegla tudi normo za republiško 
tekmovanje v Krškem. Posame
zno sta normo dosegla še Puck- 
meister (262) in Česnik (360) kro
gov.

Prvega marca je bilo v Štorah 
še eno regijsko tekmovanje in si
cer za zlato puščico, na katerem 
je zmagal državni prvak in rekor
der Branko Malec (564 krogov), 
odlično tretje in četrto mesto pa 
sta zasedla Mladen Malanšek 
(556) in Justin Smrkolj (554) ter 
tako dosegla normo za republi
ško tekmovanje, ki bo konec 
marca v Trzinu.

Strelska družina Žalec je konec 
februarja gostila najboljše strelce 
pionirje v regiji. Ekipni regijski pr
vak je ponovno ekipa SD Žalec v 
sestavi: Hrženjak, Vidmajer, Dro
fenik, posamezno pa je zmagal 
Toplak iz SD Liboje.

A. Čehovin

Pokal Željka Kosa
Kar 74 navdušenih smučarjev 

se je udeležilo veleslaloma za po
kal Željka Kosa, ki ga je na strmi
nah Cenove špice že sedmič za
pored pripravilo Planinsko dru
štvo Tabor. Lani je pokal prismu- 
čal Uroš Adrinek iz Prebolda, le
tos pa ga je osvojil domačin Mi
loš Ribič.

Zmago Šoštar

Prvi območni 
fu rn ir

Pred nedavnim je bil v Žalcu 
prvi območni turnir v rokometu 
za pionirje — do letnika 72. Na 
njem so sodelovale tri ekipe, in 
sicer Aero Celje, Šempeter in Mi
nerva. Aero je premagal Šempe
ter z 12:6, Minerva prav tako 
Šempeter z 20:11 in Minerva Ae
ro s 16:8. Končni vrstni red bo 
znan po zadnjem turnirju.

V. Ck

Šport na kratko
Na 70-metrski skakalnici v 

Podvrhu pri Braslovčah je bilo dr
žavno prvenstvo za starejše pio
nirje. Nastopilo jih je 45, Janko 
Mogel je bil 16., Sergej Debelak 
26., Boris Podkrižnik 29., Robi 
Oblak 32. (vsi Braslovče-Andraž).

TVD Partizan Liboje je pripravil 
na smučišču v Libojah 3. memori- 
alni tek v spomin na svojega čla
na Rudija Planinška. Nastopilo je 
62 tekmovalcev, zmagali pa so: 
pionirji Andrej Zeme; pionirke Ja
sna But; članice Anica Reberšak; 
člani (5 km) Boris Kurent; mladin
ci (10 km) Uroš Feldin; mlajši čla
ni (10 km) Vinko Zupanc; člani 

' (10 km) Rudi Škapin. Pokal je os
vojil Vinko Zupanc, ki je imel naj
boljši čas.

iz Doberteše vasi 14 a

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so v težkih trenutkih soču
stvovali z nami, darovali cvetje in v druge dobre namene ter ga 

pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Ani, hči Brigita, sin Franci in sestra 
Angela z družinami ter drugi sorodniki

Letošnja sezona je zaključena, 
znani so rezultati, ki so jih dosegli 
naši junaki smučarski skakalci. 
Dokončnih ocen še ni mogoče 
podati, saj je bilo v nedeljo v Pla
nici še zadnje. Zagotovo pa lahko 
rečemo, da je bila ta sezona do
slej najuspešnejša, še zlasti po 
zaslugi bratov Debelak. Seveda 
pa niso zaostajali tudi drugi, 
skratka ta športna panoga je na
še fante ponesla v sam svetovni 
vrh. Nimamo tudi še zbranih vseh 
rezultatov, vendar lahko podčrta
mo zmago Janeza Debelaka v po
kalu Cocta, osmo mesto na sve
tovnem mladinskem prvenstvu, 
Matjaževi dve uvrstitvi v svetov
nem pokalu in kljub poškodbi 
sredi sezone nekatere uvrstitve 
in nastope Jožeta Verdeva. Pose
bej je treba podčrtati dvoje dr
žavnih prvenstev, ki sta bili zau
pani prizadevnim delavcem SK 
Braslovče-Andraž. Mirno lahko 
tudi trdimo, da je ta športna pa
noga v naši občini zadnja leta na
pravila najkvalitetnejši napredek.

Vsem nam bodo smučarski po
leti v Kulmu ostali še dolgo v spo
minu, še zlasti po vratolomnih 
skokih, ki so se končali s težkimi 
poškodbami. Tedaj smo pred te
levizijskimi zasloni držali pesti za 
Janeza, Matjaža in Jožeta, pa ne

samo za čimboljše rezultate, am
pak predvsem za varne skoke. 
Resnično smo jih občudovali te 
junake in med njimi tudi naše fan
te. Naš sodelavec Ljubo Korber 
je kar s televizijskega ekrana v 
objektiv ujel Janeza Debelaka jk

HMEZAD GOSTINSTVO TURI-

V hotelu Golding Rubin v Žalcu bo vsako soboto demonstracija ženskih 
pričesk, 12. aprila pa bo zaključna revija s proglasitvijo najboljših. Orga
nizator revije je Obrtno združenje, pokrovitelj pa Valera. Obiskovalce ča
kajo številna presenečenja, med njimi tudi Kompasova.
Od 13. do 20. aprila bodo v hotelu Prebold večeri madžarske kuhinje, za 
zabavo pa bo igral madžarski ansambel.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame in stare mame

ELIZABETE PLASKAN
Iz Latkove vasi

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so jo pospremili na zadnji poti, 
za izrečena sožalja in darovano cvetje. Posebno se zahvaljuje
mo Tekstilni tovarni Prebold, pevskemu zboru, godbi na pihala, 
GD Groblja ter vsem sosedom, ki so nam pomagali v teh težkih 

trenutkih.

Žalujoča: sin Jože in hčerka Betka z družinama

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, babice in sestre

ANE GOVEDIČ
roj. Frece, iz Liboj

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem in prijate
ljem za cvetje in spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala godbi na 
pihala iz Liboj, govorniku za poslovilne besede ter duhovniku za 

opravljen pogrebni obred.

Žalujoči: vsi njeni

Smuk z Mrzlice v Pongrac
Planinsko društvo Zabukovica in TVD Partizan Griže sta bila organizatorja ze tradicionalnega 

smuka z Mrzlice v Pongrac, ki ga pripravljajo v spomin na predvojna športna tekmovanja, ki jih je 
organiziral SKOJ. Spusta se je udeležilo 41 smučarjev, med pionirji pa je zmagal Sandi Sitar, med 
mladinci Dušan Štampar, med člani (do 30 let) Dušan Čretnik, med člani (do 40 let) Matevž Oblak in 
med člani (nad 40 let) Franček Pungaršič. Pri članicah je bila najboljša Karmen Orter. Najboljši čas 
je dosegel Dušan Čretnik in sicer 19 minut, zmagal pa je tudi na smuku s Šmohorja v Liboje. F. J.

Šport •  Šport •  Šport •  Šport



DA NE POZABIMO

Ob 10 0 -le tn ic i šole v  Libojah
Libojska šola je že lani praznovala 100-letnico delovanja. Prvotno 

kroniko šole je okupator uničil, takoj po osvoboditvi pa je bila na novo 
napisana. Po njej je razvidno, da je prvo šolo, v bližini steklarne leta 1885 
ustanovila steklarna. Učitelj je bil paznik, ki je zjutraj zbral otroke, jim dal 
nalogo, jih zaklenil in šel na tehtnico v službo. Stavba, v kateri je bila šo
la, je bila last Fridrichove steklarne, ki je bila leta 1884 prodana trbovelj
ski premogokopni družbi. Steklarna je bila ustanovljena že pred šolo, 
njeno poslopje pa je leta 1907 kupil Franc Roblek iz Žalca in material po
rabil za izgradnjo svoje stanovanjske hiše.

V enem izmed poslopij je začela delovati šola, učila pa sta dva od 
države nastavljena učitelja. Stanovali so v stavbi Liboje 41, kjer so stano
vali še po osvoboditvi.

Kaže, da je bil v šolski stavbi prej mlin za mletje kremenjaka, saj kro
nika šole omenja tudi razvoj keramične industrije v kraju. Oktobra 1941 
je okupator pričel s poukom v nemščini, vendar je bila šola že decembra- 
istega leta opustošena, saj se je okupator zbal Vipotnikovega partizan
skega odreda. Kronika beleži tudi posamezne dogodke iz časov okupa
cije, ki govore, da je bilo to območje že leta 1943 na pol osvobojeno, kot 
tudi, da so leta 1945 vdrli na to območje vlasovci in da je preko njega be
žalo preko osem tisoč ustašev.

Po osvoboditvi se je leta 1945 pričel pouk 17. decembra, zgradba pa 
je bila v izredno slabem stanju. Junija naslednjega leta so učenci izvedli 
akademijo, njen izkupiček pa je bil namenjen obnovi šolske zgradbe. Že 
v marcu istega leta je prišel na šolo Drago Završnik, ki je v času počitnic 
skupaj s sindikatom rudnika in Keramične industrije šolo obnovil. V šol
skem letu 1946/47 so učenci šole izvedli uspešno akcijo nabiranja buko
vega žira, saj so ga nabrali kar 79 kilogramov.

V tem šolskem letu sta oba sindikata prispevala 11.636 din, od kate
rih so 8.725 din namenili za nakup 28 parov čevljev, ostalo pa za nakup 
šolskih potrebščin. Junija 1-947 so učenci sodelovali na okrajnem pev
skem festivalu v Celju ter na fiskulturnem dnevu v Žalcu. S pomočjo sin
dikatov in Rdečega križa je kar 21 učencev odšlo v počitniško kolonijo, 
sindikat rudnika pa je za to prispeval 3.000 din.

V šolskem letu 1947/48 so pridobili 65 naročnikov za Prešernovo 
družbo, ob zaključku šolskega leta 1948/49 pa sta sindikata prispevala 
darila za 14 učencev, 16 pa jih je odšlo v brigado. Rudniški zdravnik je 
cepil otroke, zobozdravnik je pregledal vse otroke in določil dneve, kdaj 
se morajo zglasiti v ambulanti.

Leta 1949 so rudarji preuredili šolo, uredili stranišča, šolsko kuhinjo 
in postavili novo drvarnico. V tem času je prvič omenjeno, da so učenci 
prejeli toplo malico (mleko ali kakao in kruh, namazan z margarino), pio
nirski odred je kot nagrado prejel nogometno žogo, nabirali pa so tudi 
zdravilna zelišča.

V šolskem letu 1950/51 so rudarji zopet urejali šolo. Ob zaključku 
leta 1951 so bili v dvorani v Slovenskem dolu s pomočjo sindikalnih orga
nizacij rudnika in KIL nagrajeni vsi učenci šole. Učenci so še naprej zbi
rali staro železo, papir, steklo, kostanj, delovala je šolska kuhinja. Takšni 
so bili torej začetki pouka v povojnem času. Za Liboje je značilna izredna 
pomoč obeh sindikalnih organizacij in velika pripravljenost učencev za 
razne akcije, tukaj pa je zaznati tudi prve zdravniške,preglede in šolsko 
kuhinjo, kar nam je danes popolnoma vsakdanje.

Od leta 1952 dalje so učenci v sodelovanju s sindikatoma pripravljali 
prireditve v novi dvorani v Libojah, kjer so pričeli tudi s kinom. Za novo 
leto 1952 pa je 350 otrok v kraju prejelo tudi novoletna darila.

V šolskem letu 1953/54 so učenci vlagali denar v Narodno banko, 
28, II. 1954 je bila otvoritev zdravstvenega doma. Leta 1953 je bil ustano
vljen gradbeni odbor za izgradnjo nove šole, katere otvoritev je bila nato 
leta 1961.

F. Ježovnik

/ ©  ljubljanska banka

Krediti občanom na podlagi vezave 
dinarskih sredstev
Ljubljanska banka Celje nudi občanom na podlagi dinarske vezave kredi
te za naslednje namene:

— nakup starih stanovanj ali stanovanjskih hiš
— plačilo stroškov za vzdrževanje oziroma obnovo stanovanja ali stano

vanjske hiše
— nakup in izgradnjo manjših hidroelektrarn
— nakup materialov in naprav za varčevanje z energijo za stanovanja ali 

stanovanjske hiše
— plačilo stroškov za telefonski priključek
— plačilo stroškov za priključek na električno ali plinsko omrežje, to

plotno ogrevanje, na vodovodno omrežje in kanalizacijo za stanova
nja in stanovanjske hiše

— popravilo avtomobilov in kmetijskih strojev
— plačilo uvoznih dajatev
— plačilo vpisnine za izredno šolanje
— plačilo invalidskih pripomočkov in drugih pripomočkov in storitev re

habilitacije
— nakup garaže od organizacije, pooblaščene za prodajo, ali od fizične 

osebe
— gradnjo garaže
— plačilo stroškov za zdravstveno rekreacijo v klimatskih in termalnih 

zdraviliščih
— za nakup avtomobila, če služi kot invalidski pripomoček
— plačilo postavitve skupinske antene
— hišni računalnik

OBČAN DOBI KREDIT, ČE VEŽE DINARSKA SREDSTVA!

VIŠINA KREDITA ZNAŠA:
220 % od vezanih dinarskih sredstev;
250 % od vezanih sredstev, če gre za nakup avtomobila, ki služi kot inva
lidski pripomoček.

Obresti pri odplačilih so različne,, odvisne so od namena kredi
ta, znašajo pa od 15 % do 23 % , doba vračanja pa je od enega do de
set let. Tako je za plačilo uvoznih dajatev in izrednega šolanja ter stro
škov za zdravstveno rekreacijo v zdraviliščih doba vračanja do 12 mese
cev, za nakup starih stanovanj in stanovanjskih hiš do deset let, za na
kup hidroelektrarn do osem let, za vse ostale namene pa do pet let.

Črpanje kredita je  dokumentarno!
Podrobnejše informacije dobite v enotah Ljubljanske banke!

Spoštovani!
Z zadovoljstvom vas obveščamo, da smo z 18. februarjem 1986 odprli v Nami 
Žalec ekspozituro KOMPAS-a JUGOSLAVIJA. TOZD TURIZEM In da sta 
dolžnosti poslovanja v njej prevzela M arjeta PODLESNIK in Branko KOR
BAR. Oba imata na področju turizma že veliko izkušenj, ki jih bosta v novi de
lovni sredini še obogatila in uporabila, da bi zadostila vašim in našim željam. 
V kratkem bo imel eden Izmed njiju čast, da se bo osebno oglasil In utrdil že 
tradicionalno dobro sodelovanje z vami.

Pričakuje vas novi poslovni partner KOMPAS JUQOSLAVIJA — TOZD TU- 
“  -  ekspozitura Žalec.

Delovni čas ekspoziture Žalec:
pon. -  pet.:

8.00 do 18.00
sobota:

8.00 do 12.00
Telefonska naročila sprejemamo že od 7. 
ure dalje!
Tel : 714-155 in 711-231 int. 23 
Telex: 33515 NAMAZU YU

KOMPAS
JUGOSLAVIJA

V OBČINI 5000 UPOKOJENCEV
Zveza društev upokojencev občine Žalec je imela nedavno tega v 

Grižah svojo letno konferenco, katere se je udeležilo petdeset delega
tov iz desetih društev upokojencev, na njej pa so ocenili delo v prete
klem letu in izvolili nove organe. Za predsednika so izvolili Stanka Go- 
lavška iz Šešč.

Dosedanji predsednik občinske zveze društva upokojencev Alojz 
Kotar je podal poročilo o dosedanjem delu izvršnega odbora, v izvrš
nem odboru so vsi predsedniki posameznih društev. Poudaril je nizek 
življenjski standard večine upokojencev in menil, da bi bilo najbolje, da 
bi pokojnine izplačevali oziroma obračunavali po razredih. Tako ne bi 
bili prikrajšani tisti upokojenci, ki so kot delavci vso delovno dobo dela
li v podjetjih z nizkimi osebnimi dohodki, kar je, kot je znano, osnova 
za izračun pokojnin.

Izpostavil je tudi problem prostorov, kjer naj bi se sestajal izvršni 
odbor zveze društva upokojencev, ki usklajuje delo vseh društev v naši 
občini. Do lani je bilo v zvezi osem društev, nato pa sta bili ustanovljeni 
še dve, in sicer v Petrovčah in v Šempetru.

V občini je približno 500 upokojencev, veliko pa jih v društva še ni 
vključenih, zato so si zadali nalogo, da v svojo sredino pritegnejo tudi 
te. Le malo naših upokojencev pa se poslužuje oddiha v domovih za 
upokojence v Izoli, v zdravilišču v Rogaški Slatini in v Žirovnici. Dom 
griških upokojencev v Fiesi je potreben obnove in razširitve na 50 le
žišč, da bi se ga lahko posluževalo več članov.

J. Koštomaj

I x l c s t n i l c

TOZD TURISTIČNA AGENCIJA 

Poslovalnica Žalec

10. aprila vas vabimo na 21. mednarodni strokovni sejem grad
benih strojev in strojev za gradbeni material 
»BAUMA 86« v Münchenu

Pod geslom TUDI HUJŠATI JE LAHKO ZABAVNO vam nudi
mo 21-dnevno shujševalno kuro z vključevanjem aktivnega od
diha — glasbene terapije. Ob zanimivem programu boste laže 
premostili začetne težave, ki spremljajo izgubljanje odvečnih ki
logramov.

Nudimo vam pakete v naravnem zdraviliškem hotelu LIPA— 
TERME LENDAVA, v katerem s termalno vodo polno sestavin 
in fizikalnih lastnosti zdravijo revmatične bolezni in bolezni gi
bal. _

Oglasite se v naši poslovalnici in skupaj bomo našli kaj 
po vašem okusu in željah.
Pokličete nas lahko na telefon 711-114 ali 713-165 
Pričakujemo vas.

VAŠA AGENCIJA: 
IZLETNIK ŽALEC

Krajevna organizacija Rdečega križa na Polzeli je  za Za
vod za transfuzijo krvi SRS pripravila krvodajalsko akcijo, ki 
je  izredno dobro uspela. K odvzemu je prišlo kar 288 obča
nov, največ (137) pa iz Tovarne nogavic. t . TAVČAR

Osnovna šola Peter Šprajc-Jur je  minulo soboto pripravi
la za vse osnovne šole v občini računalniški dan. Šolarjem so 
pokazali tudi dva nova tipa računalnika, na okrogli mizi pa je  
tekla beseda največ o tem, da bi morale imeti vse šole enake 
računalnike. Na računalniškem dnevu sta sodelovala tudi Go
renje in Zveza za tehnično kulturo iz Ljubljane. Zanimanje 
mladih pa je  bilo precejšnje.

Na sliki: Med spoznavanjem osnov računalništva.
T. TAVČAR

Le komu sta namenjeni ti dve napisni tabli, ki že po vide
zu ne sodita več tja, kjer sta, da o sporočilu sploh ne govori
mo. Kombinata Hmezad namreč že celih šest let ne poznamo 
več, zrasel in organiziral se je  v SOZD. Ob vseh dobrih lastno
stih pa mu tale tabla prav nič ne pristoji.

Mali oglas

V Žalcu prodam no
vo dvosobno kom
fortno stanovanje. 
Informacije na tele
fon 714-338.

Novo! Kmalu v 
prodaji!

Ekstrakt cvetov kamilice, plodov slad
kega janeža in propolisa 
Uporaba: za čaj pri želodčnih in žol
čnih težavah, po kirurškem posegu, 
pri težavah na prebavnem traktu, od
stranjuje napenjanje in olajša prebavo. 
Pri doječih materah povečuje količino 
mleka, čaj pa je namenjen tudi dojenč
kom. Uporaben za inhalacije pri su
hem kašlju, vnetju dihalnih poti in ob
nosnih votlin, bronhitisu in prekomer
nem kajenju.

Ob praznovanju dneva žena so delavci Aera-TOZD Kemi
ja Šempeter pripravili zanimivo in bogato razstavo ročnih del. 
Tako so se že četrtič predstavili številni ljubitelji ročnega de
la, ki precej svojega prostega časa namenjajo priljubljenim  
ročnim spretnostim. Prav pa bi bilo, da bi si lahko dela ogle- 

\  dal širši krog obiskovalcev. jk
V ________ _________ ________________________ ________________________ _______
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UGRINA
blagovnica

Q  'H m e z a d *
ŽALEC

Vaš nakup 
od vijaka 

do traktorja

PO IZREDNO UGODNIH CENAH
— silokombajn SK 80
— trosilec hlevskega gnoja VTG 

2700
— tračne obračalnike VTO 2250
— vrtavkaste zgrabljalnike VZ 

280
— dvoredne koruzne obiralce 

DKO 5501

VAM ŠE NUDIMO:
— prikolice TEHNOSTROJ — 

nosilnosti 4 tone
— traktorje TOMO VINKOVIČ 

TV 420 in 523
— razne traktorske , kabine
ZA OBISK SE PRIPOROČA
MO Naša telefonska številka:

(063) 713-211

VAŠ OSKRBOVALEC

( ® )  Hmezad
A G R IN A


